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Trie trač v Vinski G ori
Ljudje se na račun politike zabavajo, je dejal Milan Kučan

V Vinski Gori je bila prete
klo soboto zabavnoglasbena 
prireditev, ki sta jo pripravila 
Radio Velenje in tamkajšnje 
turistično društvo. Gost veče
ra je bil tudi predsednik repu
blike Milan Kučan. Prireditev, 
na kateri so sodelovali Alpski 
kvintet, Čudežna polja, Irena

Vrčkovnik, vodila pa sta jo 
priljubljena Jožeka, je bila po
svečena novi frekvenci Radia 
Velenje. Milan Kučan je v po
govoru z voditeljema oddaje 
povedal marsikaj zanimivega.

Na vprašanje, ali imajo Slo
venci radi politiko, je odgovo

ril, da je prepričan, da se na 
njen račun raje zabavajo. Ali 
je takšna zabava državljanom 
koristna, pa ni želel povedati.

Ko se bo v Ameriki srečal 
s Clintonom, mu bo povedal 
vic, ki kroži o njem in njegovi 
velikosti. jk

Savinja naše g le d a lo
Če vas pot še ni zanesla ob Savinjo, vam svetujemo, da jo obiščete med prvomajskimi 

prazniki. Predno pa se boste odločili za ta izlet, vam priporočamo, da si preberete pogovor 
za okroglo mizo, ki ga objavljamo v tej številki. Gotovo boste v izjavah odgovornih našli 
kakšno podobnost v naravi. Da bi se končno streznili in spoznali, da je Savinja naše 
ogledalo, slika v njem pa sramota ter da bi končno zavarovali osnovni življenjski vir, je bil 
naš namen sklica okrogle mize. In ker bomo med prazniki več v naravi, si jo  tokrat 
ogledujmo drugače.

Kresovanje v Žalcu
G a s ils k o  d ru š tv o  Ž a le c  bo n a  p re d v e če r 1. m aja  

p r ip r a v ilo  p re d  g a s iln im  dom om  KRESOVANJE 
z  d ru ža b n im  srečan jem . V a b lje n i!

Po mejah KS Liboje
Odbor za organizacijo po

hoda po meji KS in k spome
nikom NOV v Libojah pri
pravlja v soboto, 24. aprila,' 
ob 9. uri že enajsti tovrstni 
pohod. Pohodniki se bodo 
odpravili na pot ob 9. uri od 
mosta čez Savinjo v  Kasa- 
zah, in sicer po cesti med Pe
trovčami in Libojami. Po
hod, ki je dolg 14 kilometrov 
in predvideva pet ur hoje, ne 
bo voden in pohodniki bodo 
samostojno odločali o svo
jem gibanju. Osnovna smer

bo potekala od mosta v  Ka- 
sazah mimo Mirosana in Po- 
rance do domačije Breči in 
naprej do Prevala, Zagrebe
na in Debra do domačije 
Kralj pod Slomnikom, 
v Košnico in na Bmico, kjer 
bo cilj. Pohod bo-ob vsakem 
vremenu. Organizatorji bodo 
pripravili vroč čaj, nalepko 
pohoda, keramični spomin
ček ter kartonček pohoda, 
medtem ko si boste s hrano 
postregli iz nahrbtnikov.

Vabljeni!

Kaj veš o prometu
Občinski svet za preventivo in vzgojo v cestnem 

prometu bo 15. maja 1993 v sodelovanju z republiškim 
svetom pripravil na avtopoligonu v Šempetru drugo 
državno prvenstvo Kaj veš o prometu. Udeležili se ga 
bodo zmagovalci občinskih osnovnošolskih tekmovanj 
in dijaki srednjih šol. Na tekmovanju bodo preverjali 
teoretično in praktično znanje. V slednjem bodo tek
movalci pokazali znanje z upravljanjem koles in mo
pedov.

Tekmovanje bo potekalo v treh delih; najprej bo na 
vrsti testiranje znanja cestnoprometnih predpisov, sle
dila bo spretnostna vožnja, tej pa vožnja po prometnih 
površinah avtopoligona. Da bodo pogoji tekmovanja 
kar najbolj podobni tistim na mestnih ulicah, bodo 
obnovili avtopoligon in ga dopolnili s prometno signa
lizacijo.

Pričakujejo okoli stopetdeset tekmovalcev s sprem
ljevalci, ki jih bo organizator popeljal tudi na ogled 
jame Pekel. Pokrovitelj tekmovanja je izvršni svet 
skupščine občine Žalec. V. Cerovšek

Srečanje na Bukovici in 
Šentjungerti

Ob proslavljanju 100-let- 
nice planinstva na Sloven
skem bo Planinsko društvo 
Žalec v  sodelovanju z ob
močnim odborom Sociali
stične stranke Slovenije pri
pravilo 27. aprila 1993 ob 10. 
uri SREČANJE N A  BUKO
VICI.

Sekcija Planinskega dru
štva v  Galiciji pa bo pripra
vila prvomajsko srečanje na

Šentjungerti, in sicer 1. maja 
1993 ob 11. uri. Obe priredi
tvi bodo popestrili s kultur
nim programom in šaljivimi 
športnimi igrami z nagrada
mi. Slavnostni govornik bo 
dr. Matjaž- Kmecl.

Na predvečer praznika de
la bodo na obeh planinskih 
postojankah zagoreli kre
sovi.

Vljudno vabljeni!

Združenje šoferjev in 
avtomehanikov Žalec prireja 

v nedeljo, 16. m aja 1993, ob  
14. uri

na avtopoligonu v Ločici ob 
Savinji

VELIKO
ŠOFERSKO
TOMBOLO

■

s številnimi dobitki, od tega bo 
kar 20 glavnih dobitkov.

Največji dobitek: m ilijon  
to larjev!

mm

PRAZNOVANJE PRAZNIKA 
DELA 1. maja
Območna organizacija sindikatov Celje tudi letos 
organizira za delavce, člane sindikatov in občane tra
dicionalne shode v počastitev mednarodnega praznika 
dela 1. maj.

Na širšem celjskem območju bodo praznovanja v  posa
meznih občinah:
za Žalec -  na Šmiglovi zidanici ob 10. uri
za Celje -  na Gričku
za Šentjur -  na Resevni
za Laško -  na Šmohorju
za Slov. Konjice in Šmarje -  na Boču

Vabimo delovne ljudi in občane, da se srečanj -  posve
čenih mednarodnemu prazniku 1. maju -  udeležijo 
v  čim večjem številu, da bo mednarodni praznik dela, 
ta veliki praznik še bolj prisrčen, še bolj svečan, še bolj 
naš.

Prijetno praznovanje vam želi tudi uredništvo Savinj
čana

CEUSKE V/ MESNINE
MESNICA IN RIBARNICA ŽALEC
Šlandrov trg, tel.: 063/713-173 
Nudimo vam meso in mesne izdelke 
po konkurenčnih cenah.
Izredno ugodna cena za svinjske po
lovice. Možnost nakupa na 2 čeka.

Se priporočamo in vam obenem 
čestitamo ob prazniku dela!



Intervju s kmetijskim ministrom dr. Ostercem

O  savinjskem kmetu vse najboljše
Hmeljarstvo pomagalo izobraziti savinjskega kmeta

Tako kot industrija je tudi 
kmetijstvo v Sloveniji 
v izredno težkem položaju. 
Dodatno pa je kmete priza
del ukrep Evropske skupno
sti, ki prepoveduje uvoz me
sa, mleka in mlečnih izdel
kov zaradi slinovke in park
ljevke, ki naj bi se pojavili 

' v državah bivše Jugoslavije. 
Čeprav te bolezni v Sloveniji 
ni, velja ta ukrep tudi za nas. 
S kmetijskim ministrom 
dr. Jožetom Ostercem, s ka
terim sva se srečala na Jože
fovem sejmu v Petrovčah, to
krat nisva govorila o tem, 
ampak o sejmu in predvsem 
o savinjskem kmetu in nje
govih možnostih.

Na vprašanje, kaj misli 
o tovrstnih sejmih in kon
kretno o Jožefovem sejmu, je 
povedal: »Sejmarstvo je del 
naše narodne in kulturne de
diščine, ki smo jo dolžni 
ohranjati tudi poznejšim ro
dovom. Na tej dediščini pa 
lahko gradimo marsikaj, 
s čimer bomo postali zanimi
vi za svet. Sicer pa sejme lju
dje potrebujejo, so del njih in 
njihove krajine. Žal v prete
klih desetletjih sejmov ali 
prireditev, ki so bile vezane 
na cerkvene praznike in 
svetnike, ni bilo, zato mi
slim, da je skrajni čas, da 
smo se ponovno lotili tega, 
saj bi drugače vse skupaj šlo 
v  pozabo. To pa bi bila z na
rodnega in kulturnega vidi
ka velika škoda. Vaš Jožefov 
sejem me je presenetil, saj 
nisem pričakoval tako veli
kega, bogatega in organiza
cijsko tako dobro pripravlje
nega sejma. Število obisko
valcev in prodajalcev pa je 
nedvomno dokaz, da je kljub 
kratki dobi sejem zaživel in 
ljudje doživljajo pravo rene
sanso sejmarstva na svojih 
t leh ...«

Danes ste poskusili tudi 
naša savinjska vina. Kaj bi 
lahko rekli o njih?

»Vedel sem, da na obron
kih Savinjske doline, še po
sebno pa ob ohišnicah, 
kmetje in drugi ljubitelji 
vinske trte pridelajo tudi ne
kaj vina za domače potrebe. 
Vedno pa sem mislil, da to ne 
more biti kaj boljšega od ta
ko imenovane kislice. Mo
ram priznati, da sem se motil 
ter bil hkrati prijetno prese
nečen, saj sem pil resnično 
dobro in kakovostno vino. Še 
zlasti modra frankinja mi je 
bila izredno všeč, pa tudi be
la mešana vina so bila zelo 
dobra. Vsekakor bom poslej 
imel o savinjskih vinih dru
gačno mnenje.«

Kot kmetijski minister do
bro poznate razmere in per
spektive slovenskih kmetov. 
Kaj pa menite o savinjskem 
kmetu in njegovih možno
stih?

»Osebno sem si savinjske
ga kmeta vedno predstavljal 
kot nekakšnega vodjo, kar se 
tiče tehnologije in intenziv
nosti pridelave v  slovenskem

prostoru. Hmeljarstvo je bilo 
namreč vedno tržna kultura, 
ki je zahtevala od savinjske
ga kmeta, da se je stalno pri
lagajal, da je intenziviral 
pridelavo in dvigoval kako
vost ter si s tem zagotovil 
izvoz. Ta prodaja v  svet mu 
je po eni strani omogočala 
stik s svetom, po drugi strani 
pa ga je silila v posodablja
nje tehnologije, v  intezivnej- 
šo pridelavo ter boljšo kako
vost.

Prav to pa je prednost, ki 
je savinjskega kmeta že 
zdavnaj prisilila k večji pro
duktivnosti in racionalnosti 
proizvodnje. Tako so nastali 
skupni kompleksi, skupna 
hmeljišča, kar je v bistvu do

kaz, da je mogoče ob zaveda
nju potreb po sodelovanju 
doseči tudi to, da ljudje sku
paj obdelujejo parcele in 
uvedejo potrebne agroteh
nične ukrepe.

Slovenski kmet kot maj
hen kmet se v evropskem 
prostoru sam ne bo mogel 
uveljaviti. Uveljavil se bo 
lahko le dobro organiziran. 
Organiziranost, ki je tradici
onalna zlasti pri pridelova
nju hmelja v  Savinjski doli
ni, je lahko motiv in vzor za 
organiziranje tudi drugih 
kmetov po Sloveniji, ki so 
usmerjeni v druge panoge 
kmetijstva. Verjamem, da 
ima savinjsko kmetijstvo do
bre možnosti za nadaljnji 
napredek. Že doseženo pa bo 
pri tem še kako pomembno, 
hkrati pa bo tudi vzor za or
ganiziranje in intiziviranje 
kmetovanja na drugih ob
močjih naše države.«

O zakonu o zadrugah je bi
lo doslej že veliko napisane
ga in povedanega, vendar pa 
bi bilo zanimivo vedeti, kaj 
o njem mislite vi, v čem je 
dober in v čem morda slab?

»Prav gotovo noben zakon, 
ki se sprejme, ni idealen. Če 
je še tako dober, ima kakšno 
pomanjkljivost. Tudi ome
njeni zakon najbrž ni ide
alen, vendar pa omogoča or
ganiziranje zadrug na kla
sičnih zadružnih predpisih. 
Res pa je, da to ni dovolj, saj 
je za realizacijo zakona, ali 
če hočete, za realizacijo za
družništva v skladu s tem 
zakonom potrebno še marši-

uasiaaciaHa naasa
STANE NOVAK
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Izdelujemo:
-  prevozne ločilne pulte
-  vodna kolesa
-  play bike
-  naprave za suho smučanje
-  razna senčila in podobno

S t ip e  NOVAK

Servis:
-  koles
-  mopedov
-  vrtnih kosilnic

kaj storiti. Eden od glavnih 
problemov je spreminjanje 
miselnosti kmetov in tistih 
ljudi, ki v  zadrugah delajo, 
in njihovih menedžerjev. 
Dejstvo je, da imajo kmetje 
danes zelo malo znanja 
o tem, kaj zahteva organizi
rano zadružništvo in kako je 
potrebno voditi take zadru
ge. To vedenje je v  bistvu za
mrlo, saj je b il kmet v  prete
klem obdobju v zadrugah le 
stranka in ne tudi aktiven 
ustvarjalec oz. soupravlja- 
lec. Potrebno bo še nekaj ča
sa, da se bo to spremenilo. 
Sočasno pa je to naloga ti
stih, ki so v  zadrugah zapo
sleni. Spoznati in dojeti mo
rajo, da so se odnosi spreme
nili in da morajo sedaj 
s kmetom sodelovati na dru
gačen način. Kmet je sedaj 
upravljalec, zadruga je nje
gova, on ni več stranka in 
zato se do njega ni mogoče 
več tako obnašati.

V  bistvu so sedaj mene
džerji zaposleni v zadrugi, 
katere lastniki so kmetje. 
Obstaja še nekakšen pra
strah, vendar pa ob tem po
zabljajo, da jih kmetje potre
bujejo in da so od njih močno 
odvisni. Prihodnost zadruga 
je v veliki meri odvisna od 
tega, kakšno bo sodelovanje 
med menedžersko vodilno 
strukturo in kmeti, ki prek 
upravnega odbora vodijo 
svojo zadrugo. Čez noč se 
vsega tega ne da naučiti, 
vendar brez znanja tudi ne 
gre. Hitrost prestrukturira
nja obstoječih zadrug je 
v  veliki meri odvisna od te
ga, koliko so ljudje, ki so tre

nutno v zadrugah, sposobni 
dojeti te spremembe. Ko sem 
danes na sejmu gledal in 
spremljal prodajo stare kme
tijske mehanizacije, trgova
nje in polno drugih dejavno
sti, ki jih v preteklosti nismo 
poznali, sem dobil občutek, 
da je zadruga v Petrovčah 
dobro organizirana, da je že 
vzpostavila stik s kmeti in da 
se ti dejansko že zavedajo, 
da je to njihova zadruga.«

Za konec najinega pogo
vora pa morda še nekaj be
sed o perspektivah sloven
skega kmetijstva in proble
mih v kmetijstvu?

»Problemi v našem kmetij
stvu niso majhni. Problemi 
so naša realnost in se bodo 
žal pojavljali tudi v  prihod
nje. Seveda pa se ne moremo 
izolirati, ne moremo se iti 
avtarktičnega kmetijstva,

ampak se moramo vključiti 
v evropski prostor. Do osa
mosvojitve Slovenije smo bi
li vključeni v  jugoslovanski 
kmetijski in gospodarski 
prostor in vsi trgi v bivših 
republikah so bili manj zah
tevni od slovenskega. Te trge 
smo izgubili in sedaj je naen
krat postal naš trg najmanj 
zahteven, saj so drugi trgi, 
kamor se želimo prebiti, bi
stveno zahtevnejši od naše
ga. Zato se bomo morali bolj 
potruditi, vendar druge reši
tve ni. Vključevanje v  evrop
ski prostor pa seveda tudi 
pomeni, da svojih meja ne 
moremo zapreti, ampak do
voliti pretok blaga. S tem pa 
naše kmetijstvo avtomatično 
postavljamo v konkurenčni 
boj z zahodnoevropskim 
kmetijstvom. Od treznosti 
politike, ne samo kmetijske, 
ampak splošne gospodarske 
politike pa je odvisno, kako 
bomo uspeli zaščititi sloven
sko kmetijstvo, da ne bo pro
padalo, ampak se bo ustrez
no razvijalo v  skladu s pro
gramom razvoja.«

Darko Naraglav

Izvolili novo vodstvo OGZ
Minuli četrtek je imela Ob

činska gasilska zveza Žalec 
redni letni občni zbor, ki so se 
ga udeležili delegati 46 dru
štev ter gostje iz pobratene 
OGZ Križevci, podpredsednik 
Gasilske zveze Slovenije Tone 
Koren in predstavniki OGZ 
Celje, Velenje in Mozirje.

Iz številnih poročil je raz
vidno, da je bilo delo zveze 
uspešno. Na zboru so s tajnim 
glasovanjem izvolili novo vod
stvo. Za predsednika je bil iz
voljen ing. Franc Oset, za po
veljnika Franci Naraks in za 
tajnika Anton Gros. Sprejeli 
so program dela, v katerem so 
poudarili večjo požarno var
nost, izobraževanje itd. Ime
novali so tudi člane-delegate, 
ki se bodo udeležili kongresa 
Gasilske zveze Slovenije in 
sprejeli finačni načrt.

mesecu
se je izoblikovala dilema, kaj 
je z narodnogospodarskega 
vidika gledano ugodneje; da 
je rok trajanja koncesije do 
30 let in je pri tem koncesi
onar dolžan zagotoviti naj
manj petdesetodstotno ude
ležbo domačih izvajalcev in 
zaposliti najmanj sedemde
set odstotkov domače delov
ne sile v  času trajanja konce
sije, ali da za izgradnjo avto
cest najamemo mednarodne 
kredite, s katerimi bi pri 
gradnji stoodstotno zaposlili 
domačo industrijo.

Osrednji dogodek zaseda
nja parlamenta je bila pred
stavitev proračunskega me
moranduma in predloga pro
računa za letošnje leto. Le
tošnjo projekcijo javnih fi
nanc so predstavili predsed
nik vlade dr. Janez Drnov
šek, guverner Banke Slove
nije dr. France Arhar, direk
tor Zavoda za pokojninsko 
in invalidsko zavarovanje 
Janez Prijatelj in v.d. direk
torja Zavoda za zdravstveno 
zavarovanje Franc Košir. 
Najpomembnejše usmeritve 
vlade za letošnje leto s pred
logom proračuna so nasled
nje: sanacija bank, prestruk
turiranje v  gospodarstvu in 
ustrezna socialna mreža, ki 
jo zahtevajo spremembe 
v gospodarstvu.

Državni zbor je obravna
val tudi dve točki, ki sta bili 
zaradi aktualnosti naknadno 
uvrščeni na dnevni red: pro
blematika odnosov s sosed
njo Italijo, ki je bila obrav-

dr. Janez Zupanec

Dogajanja v parlamentu 
v minulem

Državni zbor je kot usta- 
vodajalec in kot zakonodaja
lec v pretežni meri zaposlen 
z delom na področju zakono
daje, s katero je bil zapol
njen tudi dnevni red na še
stem zasedanju zbora od 23.
3. do 27. 3. 1993. Na tem za
sedanju so poslanci sprejeli 
naslednje zakone: spremem
be in dopolnitve zakona 
o usklajevanju pokojnin in 
denarnih nadomestil za pri
mer brezposelnosti v  letu 
1993, zakon o trgovini, za
kon o varstvu konkurence, 
zakon o odvetništvu in osem 
zakonov o ratifikacijah spo
razumov, pogodb in konven
cij Republike Slovenije 
z drugimi državami.

Med obravnavanimi pred
logi za izdajo zakona z os
nutkom zakona in osnutki 
zakona posebej omenjam 
dva, ki sta zelo pomembna 
za Savinjsko dolino: predlog 
za izdajo zakona o pogojih 
koncesije za modernizacijo 
ceste na trasi državna meja 
pri Šetilju-Maribor-Celje- 
-Ljubljana-Postojna-držav- 
na meja pri Novi Gorici z od
seki za Koper in državno 
mejo pri Sežani (mejni pre
hod Fernetiči) ter državno 
mejo pri Lendavi z osnut
kom zakona in predlog zako
na za izdajo zakona o stvar
nih pravicah tujcev na ne
premičninah z osnutkom za
kona, na katerega je vezan 
tudi prvi zakon. Pri obrav
navi zakona o pogojih kon
cesije za modernizacijo ceste

Pravna država 
na razpotju

Komaj smo si oddahnili od 
volitev, že nas mediji in poli
tiki vznemirjajo s številnimi 
aferami. Začel se je odprt lov
na tiste, ki so si na sumljiv 
način prilastili družbeno 
premoženje. Pravijo, da vonj 
po lastnini, zaudarja. Med 
zvenečimi primeri naj bi bila 
tudi mlekarna Celea Arja 
vas. O njej je bilo porablje
nega že veliko črnila, pri
stojni pa očitno niso odkrili 
nič nezakonitega. Da gre 
v  tem primeru bolj za moral
no vprašanje, ki člane novo 
ustanovljenega podjetja 
Mleko, le-to je namreč ponu
dilo Koržetovemu skladu 
pomoč za sanacijo, očitno ne 
moti in ovira. Ob vsem tem 
pa se sprašujemo, ali bomo 
takšne in podobne primere 
reševali s političnimi sred
stvi, namesto da bi jih 
s pravnimi. Vse skupaj budi 
nezaupanje ali še kaj besed
no močnejše v  pravno drža
vo. Začela se je tresti gora in 
če se bo po pravilu rodila 
miš, potem se upravičeno 
postavlja vprašanje, zakaj 
tako. Komu bodo koristile 
vse te afere, bomo najbrž 
kmalu videli. Da delavcu go
tovo ne, se ve že zdaj.

Nadaljevanka, ki se je 
pravkar začela, bo torej ime
la še veliko zanimivih nada
ljevanj.

jk

ing. Franc Oset, novi predsed
nik zveze

Tekst in foto : T. T A V Č A R

Adriatic*
zavarovalna družba d.d.

Iščemo nove

ZASTOPNIKE
za o b m o č je  K S  V in ska  G ora, KS  
G a lic ija , K S  P e trovče , K S  L ibo je .

Delo je honorarno, kasneje možna 
redna zaposlitev.

Informacije: tel. 712-181 
Prijave: AZUR ŽALEC, p.p. 9

HMEZAD
Trgovsko podjetje ŽANA 
p.o. Žalec 
oddaja v najem
poslovni prostor
za opravljanje mirne in tihe 
dejavnosti.
Inf, na tel. (0631 711-231.

navana na zaprti seji, na ka
teri so bila izoblikovana sta
lišča in priporočila uradni 
delegaciji pred odhodom na 
pogovore v  Italijo, druga do
datno uvrščena točka pa je 
bila obravnava problematič
nega stanja v  kmetijstvu. 
Problematično stanje v  kme
tijstvu in živilsko-predelo- 
valni industriji je odbor za 
kmetijstvo in gozdarstvo na 
svojih sejah obravnaval že 
štirikrat. Pri tem se je v  od
boru izoblikovalo stališče, 
da bodo nepravilnosti od
pravljene samo z ustrezno 
politiko, izhajajočo iz zako
nodaje, zato je nujno potreb
no sprejeti naslednja dva za
kona: strategijo razvoja
kmetijstva v Sloveniji in za
kon o posebnih dajatvah pri 
uvozu kmetijskih pridelkov. 
Ustrezna zakonodaja in dol
goročna usmeritev kmetijske 
politike sta vredni veliko 
več, kot je politika izsilje
vanj s kratkoročnim učin
kom in brez pravih ekonom
skih temeljev.

¡̂OEČAN
Časopis »Savinjčan« izdaja 
ČZP »Savinjski občan«, p. o., 
Žalec, Heroja Staneta 1 
Telefon: 711-433, 711-451, 
Fax: 711-433
Ustanovitelj in izdajatelj: 
Skupščina občine Žalec 
Predsednik izdajateljskega 
sveta: Milan Dobnik 
Uredniški odbor: Franci Ža
gar (glavni urednik), Janez 
Kroflič (odgovorni urednik), 
Janez Cukjati, Nataša Jan, 
Brane Lobnikar, Darko Na
raglav, Andreja Žolnir, Hen
rik Krajnc, Adi Vidmajer 
Vodja dopisništva: Vladka 
Cerovšek
Lektorica: Mojca Nahtigal 
Naklada: 13.000 izvodov 
Tisk: D. P. Delo, Tisk časopi
sov in revij, p.o., Ljubljana, 
Titova 35.

Po sklepu RK za informira
nje št. 23-91 je Savinjčan 
oproščen TPD.



Visoko stanovsko priznanje
Dispanzer za medicino de

la, prometa in športa v žal
skem zdravstvenem domu je 
konec marca prejel v Roga
ški Slatini najvišje stanov
sko priznanje Delo in zdrav
je, ki ga že pet let podeljujeta 
Sekcija za medicino dela slo
venskega zdravniškega dru
štv i in Inštitut za medicino

dela, prometa in športa 
v Ljubljani.

^ Začetki medicine dela 
v Žalcu, katere dispanzer za 
medicino dela, premeta in 
šport sedaj za poltretje leto 
vodi mag. sc. Franjo Velika- 
nje, dr. med., in zaposluje 
pet ljudi, sega v šestdeseta

leta, ko so delovne organiza
cije v kmetijstvu in industriji 
začutile močno potrebo po 
tej dejavnosti.

V ta namen so organizirali 
obratne ambulante, ki so 
zdravstveno varstvo pribli
žale delavcem, njihovo delo 
pa je povezoval, usmerjal in 
nadziral dispanzer medicine 
dela.

Že od sedemdesetih let da
lje so v dispanzerju poglob
ljeno proučevali vpliv pesti
cidov na zdravje delavcev 
v hmeljarstvu, obremenitve 
in škodljivosti v tekstilni in
dustriji, v zadnjem času pa 
posvečajo pozornost vplivom 

- stirena na zdravje delavcev 
pri izdelavi avtomobilskih 
oblog in pohištva.

_____________________________ ___
Asistent Predrag Novakovič (prvi z leve) razlaga udeležencem mednarodnega seminarja.

Mednarodna arheološka šola

.............. ...................... .’L1 " 'V"V1.1.......pmi -i ............................................................ ..

Letovanje otrok 
na Debelem rtiču

Občinska zveza DPM Žalec bo letos predvidoma v sre
dini meseca julija organizirala desetdnevno letovanje 
otrok na Debelem rtiču.

Zdravilišče je usposobljeno nuditi otrokom kakovostno 
celodnevno oskrbo ter ustreženo zdravstveno, vzgojno- 
varstveno, kulturno in telesnokuitunio ponudbo za varno 
in brezskrbno počutje otrok.

Podrobnejše informacije dobite pri šolskih svetovalnih 
delavkah ali na Občinski zvezi DPM Žalec na telefonski 
številki 711-311 na Skupščini občine Žalec.

Hkrati komisija za letovanje in rekreacijo pri Občinski 
zvezi DPM objavlja, da potrebuje za spremljanje otrok na 
letovanju 8 vzgojiteljev in plavalnega učitelja.

Letovanje bo potekalo deset dni, in sicer predvidoma od' 
sredine julija dalje. Prijave pošljite do 10. maja 1093 na 
SO Žalec, Občinska zveza DPM Žalec, s pripisom (Za 
letovanje otrok).

Vseskozi so v dispanzerju 
pregledovali kandidate in 
voznike motornih vozil, 
vzorno so sodelovali s šolsko 
medicino pri poklicnem
usmerjanju, v  prihodnje pa 
želijo posvetiti vso skrb ak
tivnemu zdravstvenemu var
stvu športnikov. Zdravniki 
dispanzerja so vsa leta ak
tivno sodelovali tudi kot iz
vedenci v  zdravniških in in
validskih komisijah. Po
memben del njihove dejav
nosti je bilo tudi zdravstve- 
no-prosvetno delo na po
dročju ekološke problemati
ke doline. V želji po čim bolj
šem strokovnem delu so se 
tudi dodatno izobraževali, 
tako da bo v  kratkem že nji
hov drugi zdravnik postal 
magister znanosti. Vse to je 
prispevalo k odločitvi o do
delitvi visokega stanovskega 
priznanja. Čestitkam se pri
družujemo tudi mi. C. Vka

Arheologi iz petih držav
Pred tednom je oddelek za 

arheologijo Filozofske fa
kultete v  Ljubljani pod vod
stvom predstojnika doc. 
dr. Mitje Guština pripravil 
praktični del seminarja na 
območju legijskega tabora 
v  Ločici pri Polzeli. Teren
ska vaja je predstavljala 
zaključek zelo dobro obiska
nega seminarja na temo Te
renski površinski pregledi in 
metode v  arheologiji.

Udeleženci, diplomanti 
številnih univerz iz Italije, 
Avstrije, Hrvaške, Madžar
ske in Slovaške, so najprej 
v Ljubljani na oddelku za 
arheologijo tri dni obiskova
li predavanja znanih profe
sorjev Johna Champana, 
Johna Bintliffa iz Anglije ter

Božidarja Slapšaka, Nine 
Zupančič in Simona Pirca iz 
Ljubljane. Po izčrpnem te
oretičnem delu so pod vod
stvom asistenta Predraga 
Novakoviča in s pomočjo so
delavcev in študentov oddel
ka za arheologijo opravili te
rensko vajo prav na območju 
rimskega legijskega tabora 
med Šempetrom in Polzelo, 
natančneje v Ločici pri Pol
zeli. Sestavni del dvodnev
nega praktičnega dela je bil 
poseben obisk rimske nekro
pole v Šempetru, kjer jih je 
med spomeniki vodila znana 
celjska arheologinja Vera 
Kolšek.

Udeležba več kot petdese
tih mladih arheologov iz so
sednjih držav pomeni izred

no uveljavitev slovenske ar
heološke stroke in potrjuje 
pravilno odločitev šole, da se 
usmeri v  mednarodno vzpo
stavljanje sodobnih standar
dov arheološkega razisko
valnega dela. Arheologi želi
jo, da podobne seminarje po
novijo jim na ta način omo
gočijo podrobnejše sezna
njanje z metodami dela in 
posameznimi kulturami Slo
venije pa tudi širšega ob
močja. Oddelek za arheolo
gijo je seminar organiziral 
s pomočjo ministrstva za 
znanost in tehnologijo ter 
British Councila v Ljubljani, 
ki sta financirala gostovanje 
britanskih profesorjev, in 
z razumevanjem Hmezada 
Žalec. Tekst in foto: T.T.

Agrinin velikonočni sejem

Prijetni sejemski 
poživili prodajo

dnevi

Letos so se v Agrini oz. 
v njihovi veleblagovnici, ki 
je poznana kot Zelena trgo
vina, lotili zanimivega pro
jekta -  organizirali so veli
konočni sejem, ki je bil v  ča
su štiridnevnega odprtja ta
ko nakupovalni kot tudi kul
turni in zabaviščni prostor 
z vrsto degustacij.

Marsikdo pa je na sejmu 
sklenil tudi dober posel, saj 
je bilo možno kupiti blago po 
znatno nižjih cenah.

Organizatorji pa so poskr
beli še za nekaj izvirnih pre
senečenj. Medse so povabili 
znano izdelovalko pirhov iz 
Bele Krajine, izdelovalko 
butar iz Galicije, gospo Bela 
iz Celja, ki dela čudovito 
okrasno pecivo, in dekleta iz 
Vrtnarstva Medlog, ki so 
okrasila sejmišče s cvetjem. 
Vsak dan so pripravili degu
stacije Coca-coline nove pi
jače, novega piva pivovarne 
Laško, izdelkov iz mlekarne 
Arja vas in drugih proizva
jalcev. Skratka, resnično pe
stro, zanimivo, koristno in 
zabavno, za kar so poskrbeli 
različni muzikantje in tudi 
enkratni Karli Gradišnik 
s svojimi citrami.

Sicer pa je prav, da nekaj 
besed o sejmu povedo tudi 
organizatorji. Slavica To
plak, namestnica vodje vele
blagovnice Agrina in glavna 
organizatorka sejma, nam je 
povedala: »Za ta sejem smo 
se odločili iz komercialnih 
razlogov. Za nami je dokaj 
mrtva nakupovalna sezona, 
saj smo nekaj časa preurejali 
blagovnico, iz katere smo

naredili trgovino, ki je sedaj 
na ravni zahodnoevropskih 
trgovin. S sejmom smo želeli 
poživiti sezono, pri nas so 
kupci kmetje in vsi tisti, ki se 
ukvarjajo z vrtnarjenjem, 
vrtičkarstvom, kupujejo se
mena, škropiva in druge pro
izvode, sejem pa jih k temu 
lahko še spodbuja. Za orga
nizacijo sejma v velikonoč
nem času pa smo se odločili 
tudi zato, ker se takrat manj 
dela, ljudje imajo več časa in 
obisk je tako nedvomno več
j i ... Na sejmu ponujamo vse, 
kar Agrina tudi drugače pro
daja, vendar so cene bistve
no nižje, z ugodnejšimi pla
čilnimi pogoji in še pestrejšo 
ponudbo. Pridružili so se 
nam tudi kolegi iz Velepro
daje, tako da so vso blago 
prodajali po veleprodajnih 
cenah, kar pomeni da so na
kupi res izredno ugodni. Me- 
ga se je vključila z lastno 
proizvodnjo z aparati elmag 
in ekomag po proizvodnih

cenah. Predstavila pa se je 
tudi naša Informatika, ki se1 
ukvarja z računalništvom. 
Moram reči, da so naši raču-' 
nalničarji zelo dobri in stro
kovno usposobljeni, saj so 
vso trgovino opremili z raču

nalniki, računalniškimi bla
gajnami in vse blago je ozna
čeno z bar kodami. Vsekakor 
pa velja še reči, da je bila 
odločitev o sejmu pravilna in . 
da bo prav gotovo postala to 
naša trajna oblika komuni
ciranja s kupci in našimi po
slovnimi partnerji.«

Velikonočnega sejma je se
daj že konec, vendar bodo 
v Agrini kmalu spet prišli na 
dan s kakšno zanimivo akci
jo. In če ste sejem zamudili, 
potem se naslednjič le potru
dite. Vsekakor pa velja sto
piti v  Zeleno trgovino in si jo 
sedaj, ko je preurejena, vsaj 
ogledati. D . Naraglav

Dr. Vekoslav Grmič 70-letnik
Na Vranskem je bila v nede

ljo dopoldne v farni cerkvi pri
srčna slovesnost, ki so jo Vran- 
šani in domači župnik Jože 
Turinek pripravili v čast na
slovnemu škofu dr. Vekoslavu 
Grmiču, ki je praznoval 70- 
letnico življenja in 25-letnico 
škofovskega posvečenja.

nim Vranšanom ostal zvest in 
na kraj tesno navezan. Še veli
ko lepega je bilo povedanega 
v slovesnem govoru Ivana 
Brišnika v farni cerkvi slav
ljencu dr. Vekoslavu Grmiču. 
Mnogim se je utrnila solza 
spomina in hvaležnosti. Po 
uvodni slovesnosti je bila sve-

Zakaj prav' na Vranskem? 
Leta 1951 je Vekoslav Grmič 
kot mlad duhovnik prišel na 
Vransko za kaplana. Že na za
četku se je tako verujočim kot 
drugim priljubil s svojo 
skromnostjo in vljudnostjo. 
Odlikovala ga je naprednost, 
ki jo je vnašal tudi v versko 
življenje. Leta 1961 je doktori
ral in nato po šestih letih po
stal pomožni mariborski škof. 
Ne glede na to je svojim vda-

Velikonočno tridnevje
V nekdanjem samostanu Novi Klošter v Založah pri Pol

zeli, ki ga je dal zgraditi Friderik, Celjski, je Slovica, sloven- 
sko-švicarska konfederacija, pripravila prve velikonočne 
dneve. Nekdanji samostan, v  katerem so domovali benedik
tinci, pozneje pa je prešel v  zasebno last in bil nazadnje 
v  lasti Otta Parina, je v  zelo slabem stanju. Slovica si 
prizadeva zbrati denar za obnovo. Doslej so obnovili streho 
na pripadajoči cerkvi, v  samostanu pa uredili dvorano, 
v kateri je bilo doslej že nekaj kulturno -  duhovnih priredi
tev. Zadnja je bila od 9. do 11. aprila pod naslovom Prvi 
velikonočni dnevi v Novem Kloštru. Na veliki petek je bil 
pogovor o trpljenju otrok, žena in ostarelih v  vojni, na veliko 
soboto je dr. Vekoslav Grmič predaval o odrešitvi pred zlom, 
nasiljem, sovraštvom in uničenjem ter blagoslovil veliko
nočne jedi. Na Veliko noč je bila maša, ki jo je daroval pater 
Ivan Arzenšek iz Petrovč, pela pa je skupina Dominik iz 
Žalca. T. TAVČAR

ta maša v farni cerkvi, pozneja 
pa še v podružnični cerkvi na 
Ločici pri Vranskem.

Tako na Vranskem kot na 
Ločici se je maše udeležilo 
mnogo vernikov, ki so tudi ta
ko dr. Vekoslavu Grmiču izka
zali svojo ljubezen, hvalež
nost, spoštovanje in najlepše 
želje za prihodnost. Na sliki: 
levo Ivan Brišnik med svojim 
govorom dr. Vekoslavu Gr
miču. TONE TAVČAR

SIPRO, STANOVANJSKO PODJETJE 
ŽALEC >

N a je m n in e  z a  s ta n o v a n ja  s o  s e  v  a p rilu  
1 993  p o v e č a le  z a  4%. P o v p re č n a  n a 

je m n in a  z a  s ta n o v a n je  v  o b č in i Ž a le c  
z n a š a  2.386,50 to la rje v  in  je  48,35 to la r
je v  z a  m 2. P o v p re č n a  n a je m n in a  s  p r i
s p e v k o m  z a  m e s tn o  z e m ljiš č e  p a  z n a š a  
2.530,80 to la rje v  p o  s ta n o v a n js k i e n o ti. 
N a je m n in e  z a  p o s lo v n e  p ro s to re  s e  b o d o  
v  a p rilu  p o v e č a le  z a  4%. P o v p re č n a  n e to  
n a je m n in a  z a  m 2 p o s lo v n e g a  p ro s to ra  
z n a š a  z a  a p ril 486,00 to la rje v , n a je m n in a  
z  d a v k o m  in  p ris p e v k o m  z a  m e s tn o  z e m 
ljiš č e  p a  zn a š a  517,70 to la rje v .
Telefon: 063/713-121, fax: 714-282



Okrogla miza o Savinji in njenem nabrežju

Savinja -  naše ogledalo brezbrižnosti
Uredništvo Savinjčana je 

organiziralo okroglo mizo, 
s katero naj bi odgovorne in 
javnost opozorilo, da je s Sa
vinjo in njeno okolico nekaj 
hudo narobe. Reka je uma
zana in smrdi, njeni bregovi 
so posekani in zanemarjeni, 
gramoza v njej je vedno 
manj, v gramozne jame lju
dje vozijo odpadke, ribnik 
v  Vrbju je trenutno prazen, 
pojavljajo se črne gradnje, 
podtalnica nagaja, živali 
skoraj ni opaziti, že ob malo 
obilnejšem deževju pa reka 
vedno znova grozi s poplava
mi.

Da vsi ti problemi niso le 
novinarsko natolcevanje, 
priča že popolna udeležba 
vseh povabljenih na okroglo 
mizo, ki so s seboj pripeljali 
še svoje sodelavce. Nihče si 
ni delal utvar, da bodo že ta 
dan vsi problemi rešeni. To
da odgovorni za to področje 
so se med seboj vsaj osebno 
spoznali, javnost pa je izve
dela, kdo je za kaj pristojen.

Občutno premalo 
denarja

Matija Marinček, Direkci
ja za varstvo okolja in ureja
nje prostora iz Celja: »Glede 
celotnega toka Savinje skozi 
občino Žalec moram najprej 
poudariti, da je bil v  zad
njem stoletju docela spreme
njen. Že v  času Avstro-Ogr- 
ske je bila reka regulirana, 
da bi se pospešil razvoj Sa
vinjske doline in gojenje 
hmelja. To pomeni, da je da
našnja struga v bistvu umet
na in je bila takrat za pri
bližno 10% skrajšana. Torej 
ni mogoče govoriti le o na
ravni dediščini, ampak tudi 
o tehnično strokovni in kul
turni dediščini. Seveda pa so 
se obrežja v  tem času obrast- 
la, naravni pa niso nasipi in 
globoka struga, ki je težko 
dostopna. Posledica skrajša
nja je stalno poplavljanje re
ke, narejeni so bili številni 
jezovi, kljub vsem ukrepom

bil Nivo. Po novem so samo
upravne skupnosti ukinjene 
in oblikovan je integralni 
proračun. Izpostava republi
ške direkcije za varstvo oko
lja in urejanje voda v Celju je 
sedaj formalni upravljalec 
za območje, ki ga je prej po
krivala Območna vodna 
skupnost Savinja-Sotla, kjer 
sva redno zaposlena dva, en 
sodelavec pa honorarno.

Strokovne službe za to izpo
stavo so še vedno pri Nivoju, 
kjer se vodi ves upravni po
stopek in redna nadzorna 
služba. N ivo se je skušal 
skladno z novimi zakoni pre
oblikovati in naj bi prevzel 
koncesijo nad vzdrževanjem 
tega dela rečnega režima, če 
bo seveda razpisana.

Kot sem že uvodoma pove
dal, je Savinja danes v  bistvu 
umeten vodotok na celotnem 
24 kilometrov dolgem delu, 
saj ni umetno le tisto, kar se 
je dogajalo zadnjih deset, 
dvajset let. Naši predlogi so,

va. Poleg rednega vzdrževa
nja smo pri nas mislili tudi 
na stvari, ki so bile že prej 
omenjene. Tako smo že leta 
1976 izdelali ureditveni na
črt krajinske podobe Savi
nje, skupaj s Hmezadom smo 
uredili nekaj zadev, te zas
nove pa so bile vnešene tudi 
v  dolgoročni plan občine Ža
lec. Vendar so bile nekatere 
zadeve potem urejene dru
gače.«

Savinjčan: Po poplavi naj 
bi dobil Nivo veliko denarja 
za odpravo škode, na oprav
ljeno pa imajo ljudje veliko 
pripomb.

Stane Petrič: »Po  mojem 
mnenju so bili sanacijski na
črti malo prebogati, res pa 
je, da se je v  glavnem naredi
lo samo tisto, kar je bilo nuj
no -  funkcionalno, dodatno 
urejanje pa je bilo zapostav
ljeno. Dejstvo je, da je bilo 
denarja premalo, da bi stabi
lizirali vseh 24 kilometrov 
struge. Vendar je tudi res, da

ljenih posegov vanj.«

Sodelovanje 
s sosednjimi 
občinami

Vinko Debelak, sekretar 
Sekretariata za varstvo oko
lja in urejanje prostora: »V r
nil bi se k vprašanju organi
ziranosti, ker menim, da na 
koncu vendarle nekaj manj
ka. Slovenija je to področje 
v  celoti centralizirala v  okvi
ru Ministrstva za varstvo 
okolja in urejanje prostora. 
Res so organizirane tudi iz
postave na ravni regije, ven
dar te kakšne posebne avto
nomnosti nimajo. Sredstva 
se delijo in oblikujejo v  celo
ti v  Ljubljani, tako da tudi 
stroka ne pride do takšne ve
ljave, da bi se lahko pravilno 
ovrednotili njeni predlogi in 
zagotovila ustrezna finančna 
sredstva. Brez te ne moremo 
nič narediti. Od regijske iz-

so v njem obdelani samo 
vodno-gospodarski vidiki. 
Ostalo bo potrebno dodelati 
v  okviru javne razprave. Za 
pripravo tega koncepta sftio 
potrebovali dobri dve leti, 
kar je občutno preveč, saj 
smo podobno dokumentacijo 
imeli že v  preteklih letih. 
Upam, da tega ne bomo se
daj postavili povsem na 
glavo.«

Živeti ob reki
Zdravko Tekavc, pred

stavnik krajevne skupnosti 
Vrbje: »Najprej moram reči, 
da sem zelo zadovoljen, da je 
danes organizirana ta okro
gla miza. Rad bi poudaril, da 
sva z gospodom Krajncem od 
prisotnih edina, ki sva povo
denj leta 90 krepko občutila, 
ker živiva v  Vrbju. Izkoristil 
bi to priložnost, da bi prosil 
izvajalce, da bi hkrati nare
dili pragove in dvignili na
brežje, če ni denarja za eno,

V imenu ljudi in 
narave

Od povabljenih je najprej 
spregovorila Nataša Jan, 
predsednica Zelenih iz Žal
ca: »Obrežje Savinje je skozi 
stoletja oblikovalo svojo 
značilno podobo, s spreha
jalnimi potmi med drevjem 
ob celotnem toku reke. Je 
razpoznaven del podobe na
še doline in s tem tudi del 
naše identitete ter prostor
ske dediščine. Kakšen pa je 
odnos do te dediščine? Na
mesto, da bi družba omogo
čala njeno ohranitev, jo pred 
našimi očmi uničujejo, pri
stojne inšpekcijske službe pa 
nič ne opazijo in ne ukrepa
jo. Če bomo čakali na spre
jetje zakona o urejanju pro
stora, bo prepozno. Obrežje 
Savinje kot krajinsko tvorna 
kvaliteta, prehod med ravni
no in gričevjem, je sedaj ne
zaščiteno pred nadaljnjim 
uničenjem. Nerazumljivo je, 
da nekdo tako drastično po
sega v  okolje, ne da bi o tem 
obvestil tam živeče ljudi. T i 
ne vedo, kakšne bodo posle
dice teh ukrepov, razen seve
da spremenjenega videza na
rave. Verjetno se še marsi
kdo ne zaveda vseh posledic.

Z  regulacijo Savinje dobimo 
značilen kanal, izginejo tam 
živeče živali, spremeni se 
mikroklima, izginejo neka
tere dokaj redke rastlinske 
vrste, očitne pa so spremem
be tudi v sami reki. Savinja 
dobiva hudourniški značaj, 
z vedno manj ribami, ki po
trebujejo tolmune in v vodo 
viseče vejevje. Zato tu pri
sotne strokovnjake sprašu
jem, kakšno bodo posledice 
vseh teh regulacijskih 
ukrepov?«

pa se s poglabljanji še danes 
nadaljuje. Že pred približno 
petnajstimi leti je bila nare
jena študija za zmanjšanje 
negativnih posledic regula
cije, takrat smo načrtovali še 
pet do deset dodatnih sto
penj na porečju Savinje od 
Letuša do Levca. Do sedaj so 
bile narejene tri kamnite dr
če: v Šeščah, Šempetru in 
Ločici. Druga posledica po
glabljanja je, da ob visokih 
vodah vedno več te vode teče 
po strugi in da se takrat sko
raj vedno poruši kakšen jez. 
Pod šempeterskim mostom, 
na primer, je pred dvema le
toma porušilo nasip, ki je bil 
zgrajen leta 1895. Zato nasi
pi niso odigrali svoje vloge.

Tako se je voda razlila 
v  takšnem obsegu kot takrat, 
ko še ni bilo regulacij. Je pa 
pogostost poplav gotovo ve
liko manjša.

Po poplavi leta 1990 so bi
la pridobljena določena kre
ditna sredstva, takrat nare
jen plan sanacij pa še pote
ka. V glavnem gre samo za 
utrjevanje delov nasipov iz 
funkcionalnega razloga. Ker 
je odneslo tudi drevje, so 
zdaj goli deli obrežja.

Omenili ste vprašanje 
upravljalca Savinje in njenih 
obrežij. Do ustanovitve sa
mostojne države je bila Ob
močna vodna skupnost ena 
od samoupravnih interesnih 
skupnosti, ki naj bi delovala 
v  interesu uporabnikov oz. 
tistih, ki vlagajo denar. N ivo 
Celje je bil upravljalec, vsi ti 
objekti pa so bili po zakonu 
obravnavani kot osnovna 
sredstva podjetja. Na skup
ščini uporabnikov in izvajal
cev ter v  izvršilnem odboru 
so se pripravljali in spreje
mali plani, izvajalec del je

da bi bilo korito Savinje več
je, kar pomeni, da bi bil del 
zemljišč manj varovan, pozi
dane predele pa bi skušali še 
bolj zavarovati.«

Stane Petrič, v. d. direk
torja Nivoja, d.o.o.: »Po  novi 
zakonodaji se je naše podjet
je preoblikovalo v  dva dela. 
En del se ukvarja z neprofit
no dejavnostjo in ima zapo
slenih 15 ljudi, to je Nivo 
d.o.o.. Z  dejavnostjo, ki se 
prodaja na trgu, pa se ukvar
ja Podjetje za urejanje voda, 
ki ima v lasti tudi vso meha
nizacijo in zaposlenih pri
bližno 300 ljudi. T i še vedno 
opravljajo približno 15% na
log po planu iz republiškega 
proračuna. Skrb za Savinjo 
je gotovo naša, vsaj v  okviru 
nalog, ki nam jih daje drža-

sedaj dajemo več poudarka 
izgledu okolja in se bomo 
morali navaditi, da že sproti 
več naredimo. Zdaj skušamo 
posege v  naravo zakriti. Gle
de sanacij po poplavah smo 
že lani predvideli, da bi mo
rali pridobiti vsaj še 400 mi
lijonov sredstev, v  letu 94 pa 
500 milijonov. Od tega je 
v  sprejetem letošnjem planu 
ostalo samo 21 milijonov to
larjev in še to so neizpolnje
ne obveznosti republike iz 
leta 92. V  letošnjem planu 
smo predvideli tudi študijo 
krajinske zasnove ureditve 
Savinje, ki pa so ji namenje
ni le 4% sredstev za redno 
dejavnost. Z občino se mora
mo dogovoriti o skupnem 
pristopu do tega prostora, da 
ne bo prihajalo do nedovo-

postave navzdol pa po mo
jem mnenju vlada praznina. 
In to že danes, ko so občine 
še relativno velike in močne.

V času samoupravnih inte
resnih skupnosti so zadeve 
vsaj v  fazi načrtovanja dobro 
tekle, do težav je prihajalo 
pri izvajanju teh načrtov. 
Danes uporabniki, po mojem 
mnenju, ne sodelujejo več pri 
odločanju o teh zadevah, če
prav so formalno prisotni 
v  občinski in republiški 
skupščini. Vendar ljudje dr
žavljani dejansko nimajo ve
likega vpliva in tudi obveš
čeni niso dobro. Vse ostaja 
v  rokah stroke in politike. Če 
želimo, da bo vodno-gospo- 
darsko urejanje učinkovito, 
se morajo občine na ravni re
gije bolje povezati in se ak
tivno vključiti v  pripravo in 
spremljanje izvajanja pro
gramov.

V okviru te problematike 
bi morali omeniti še druge 
zelo pereče probleme, kot so 
čiščenje odpadnih voda iz 
Spodnje Savinjske doline in 
problem odlaganja odpad
kov, ki bi jih morali celovito 
reševati na regijski ravni 
v  okviru izpostave direkcije. 
Ti problemi se danes konču
jejo na mejah občine, vendar 
jih ni mogoče reševati tako 
razdrobljeno. Ne moremo se 
pogovarjati o urejanju Savi
nje, če ne bomo zraven pri
tegnili problemov, ki so za 
nas večji kot za sosednjo ob
čino, za katero predstavlja 
Savinja mnogo večjo težavo.

Sicer pa tudi v našem 
upravnem organu pogreša
mo celovit pristop do tega 
vprašanja, če sedaj govorim 
samo o problemu Savinje. 
Zdaj je koncept ureditve Sa
vinje končno narejen in čaka 
na oceno v Ljubljani, vendar

naj se tudi drugo raje ne de
la. V Vrbju namreč vseh zad
njih petdeset let nismo imeli 
takšnih problemov s podtal
nico kot lani.

Opozoril bi še na onesna
ženost Savinje, saj je voda iz 
nje in iz Struge enaka kot 
podtalnica, ki jo pijemo Žal- 
čani in Celjani. Tudi s pre
kuhavanjem se ne uničijo vse 
škodljive snovi v  njej. O tem 
bi morali enkrat posebej go
voriti.

Krjane predvsem zanima, 
kakšni so konkretni načrti 
za ureditev Savinje, za naše 
mnenje namreč nihče do se
daj ni vprašal.«

Srečko Krajnc, predstav
nik krajevne skupnosti Vrb
je: »Že  vse od predlanske po
plave pogrešam več aktivno
sti na področju urejanja Sa
vinje, v  katere bi bdi priteg
njeni tudi krajani. Osebno 
imam občutek, da je bilo ob 
poplavi Vrbje medijsko po
vsem prezrto. Mi, ki živimo 
ob vodi, poudarjamo morda 
na prvi pogled preveč drob
ne težave, vendar nam ne 
smete zameriti, če naš po
gled ni dovolj celovit.

Ko je v  Vrbju občinska ko
misija dva meseca po popla
vah novembra 1990 ocenje
vala škodo, je svoje delo 
opravila zelo temeljito. 
Predsednik te komisije je 
pozneje na zboru občanov 
izjavil, da je bila dejanska 
škoda na gospodinjstvo prav 
v  našem kraju največja. 
Kljub temu smo pri odprav
ljanju posledic ostali v  senci, 
ker niso bili poplavljeni po
membni infrastrukturni ob
jekti. V  zvezi s tem bi omenil, 
da je pri nas porazno dej
stvo, da ni bila poplavljena 
cela vas. Od 144 hiš jih je 
plavalo k sreči samo 93, ven-

Izliv kanalizacije v Savinjo pri Griškem mostu je le eden od 
mnogih onesnaževalcev, ki oskrunjajo življenje v Savinji.



dar nam to dejstvo jemlje 
enotnost in ostrino pri naših 
zahtevah. Grožnja ponovnih 
poplav kot Demoklov meč še 
vedno visi nad Vrbjem, po 
zadnjih regulacijah in po
plavi leta 90 pa se ni prav nič 
zmanjšala. Lahko bi celo re
kel, da so se prejšnjim po
manjkljivostim pridružile še 
nove. Iz raznih časopisnih 
polemik smo lahko zaključi
li, da je ena izmed oblik zaš
čite pred visoko vodo pre
ventivna izpostavitev neka
terih področij poplavi, da se 
zaščitijo nekatera više ležeča 
območja. Nekatere podrob
nosti govorijo o tem, da je 
tudi Vrbje tako načrtovano 
poplavno območje, čeprav 
nas o tem nihče ni obvestil. 
Vse, kar je bilo narejeno pri 
nas, poplavne situacije nič 
ne spremeni.

Izpostavil bi še eno zelo 
pereče vprašanje. Občina je 
pred leti načrtovala pri 
umetnem jezeru v Vrbju 
zgraditi rekreacijski center, 
vendar je od tega ostala le 
asfaltirana cesta do jezera. 
Kljub temu je to stalno obi
skovan prostor, žalsko spre
hajališče in tudi nekateri 
športniki se rekreirajo tam. 
Ob jezeru je na stotine divjih 
račk in ptic, ki se lovijo 
skladno z lovskim zakonom. 
Ko nastopi sezona odprtega 
lova, je tam že zjutraj prava 
kanonada. Med lovci se pre
plašeni potikajo naključni 
sprehajalci. Kadar je organi
ziran lov, se res strelja samo 
navzgor, pri individualnih 
lovih pa pod najrazličnejši
mi koti. Slej ko prej bo prišlo 
do nesreče, zato v  imenu 
vseh sprehajalcev zahtevam, 
da se tam prepove strelni

Opozoril, k i so jih ob Savinji 
nam estili ribiči, očitno nihče 
ne upošteva, pa tudi kazno
van ni bil še nihče.

lov, ki nima niti ekonomske
ga niti selektorskega ra
zloga.

Namenoma se bom provo
kativno dotaknil še vpraša
nja odpadkov. Velika napa
ka je bila storjena pri spreje
manju občinskega odloka 
o odvažanju odpadkov, kjer 
so bili od te obveze oproščeni 
kmetje z argumentom, da vsi 
kmečki odpadki končajo na 
gnojiščih. To absolutno ni 
res, zlasti z vidika današnje
ga standarda kmetov. Ti so 
veliki porabniki tehnologij 
vseh vrst in kdor hoče videti, 
kakšni odpadki prihajajo iz 
kmetij, si mora ogledati bre
gove Savinje. Da sploh ne 
načenjam problema odlaga
nja odpadnega olja in grad
benega materiala. Po eni 
strani strokovnjaki čistijo 
jarke, da bi po njih lahko 
odtekala narasla voda, po 
drugi strani so pa ti jarki že 
čez teden dni spet zasuti. 
Kdo jih je dolžan čistiti in za 
čigav denar?«

Ogorčeni ribiči
Med tistimi, ki najbolj ak

tivno živijo z reko, so prav 
gotovo tudi ribiči. Venčeslav

t Z?«: , .

m
Divja odlagališča, ki ogrožajo podtalnico, so ogledalo naše neodgovornosti in zaspale 
zavesti.

pri betonarni Nivoja, ki spa
da v našo KS. Zanima me, 
kakšni so načrti Nivoja za 
vzporedni potok Strugo, ki 
ob visoki vodi prevzame del

Bauer, predsednik Ribiške 
družine Šempeter, je pove
dal: »Po letu 1990 je postala 
Savinja hudournik. Ob de
ževju hitro naraste in potem
hitro spet pade na prejšnji vode. Zdaj je dokončno uni

čena, nima urejenega vodo
toka. Vaša deponija je zaprla 
njen tok. Vprašal bi, zakaj je 
umetno jezero v  Vrbju zdaj 
prazno in ali je res, da bo 
tam spet nastalo smetišče?«

Posekana obrežja
Bregovi Savinje so danes 

v  veliki meri goli. Drevje je 
podrla poplava, topole pa se
ka Nivo. Zakaj, je povedal 
Jani Štusej, Podjetje za ure
janje voda, d.o.o.: »Topole 
sekamo, ker so tehnološko 
zreli in ker so bili posajeni iz 
ekonomskih razlogov. Kar 
smo jih posekah letos, so vsa 
na zasebnih zemljiščih, po
godbe pa se nam iztekajo. 
Hkrati tudi obnavljamo ve
getacijo, v  Vrbju smo lani 
zasadili 60 jelš, lesko, dren 
in nasad 220 topolov. V  Ka- 
sazah smo posadili 1400 to
polov. Vse to zasadimo zato, 
da zakrijemo prvi vtis, dru
gače pa pustimo, da se bre
govi naravno zarastejo. To
pola v  prihodnosti ne bomo 
več sadili na brežinah, ker ga 
vsakih dvajset let sekamo.«

Srečko Krajnc: »Poseke 
organizirano izvaja Nivo. 
Potem si kmetje pripravljajo 
drva in trebijo staro hosto 
ter si pripravljajo obdeloval
ne površine. Tretje, ki seka
jo, pa jaz imenujem samo
rastniki. Z avtom in motorno 
žago se pripravljajo za Savi
njo in sekajo. Ta predel bo 
kmalu povsem gol. Opozoril 
bi, da v  tujini načrtno gojijo 
gozdne pasove v  dolinah, ki 
zmanjšujejo moč vetrov.«

nivo, saj ni zadrževalnikov.
Trenutno je reka izredno 
nizka, poleg tega pa zelo 
smrdi. Prvič zaradi Pake, ki 
kot mrtva reka priteče v  Sa
vinjo s sadro in apnom ter 
drugimi strupenimi odpadki.
Mislim, da si letos v njem ne 
bo mogoče namakati niti nog 
zaradi njene onesnaženosti.
Kaj storiti? Upravljalec je po 
poplavi najprej začel po
pravljati nabrežine. Toda 
hudournik ima svoje značil
nosti. Prva visoka voda bo 
pred sabo spet vse porušila.
Zaščitnih bran ni, potrebno 
bi bilo zgraditi še najmanj 
dva ali tri iezove.

Nimamo programa revita
lizacije vode. Rib je v  reki 
vsak dan manj. Kanalizacija 
se večinoma izliva neposred
no v Savinjo. Če imamo či
stilno napravo, je treba na
njo priključiti maksimalno 
število gospodinjstev. Vsaka 
kanalizacija bi morala imeti 
vsaj usedalnike, to bi moral 
biti pogoj za pridobitev so
glasja. Ribiška družina je iz 
svoje članarine ob vseh ribo
lovih vodah postavila tristo 
opozorilnih tabel, kj jih lju
dje podirajo in tik ob njih 
celo odlagajo smeti! Naredili 
smo popis vseh onesnaževal
cev na našem območju in ga 
poslali vodno-gospodarske- 
mu inšpektorju in policiji.
Nihče ni ukrepal. Strinjam 
se, da se mora kmetijstvo 
razvijati. Ne pa s tem, da se 
prodaja najmanjša količina 
pesticidov po en kilogram, ki 
ga je dovolj za 20 hektarjev 
površine. Vse to se steka 
v reko, prazne steklenice 
strupov pa ležijo na obrežju.
Strinjam se, da je treba to 
območje varovati pred po
plavami. Brez dvojnega 
obrambnega zidu pri tem 
verjetno ne bomo učinkoviti.
Toda od Vrbja do Petrovč je 
bil dvojni nasip že narejen, 
pa so ga ljudje zorali in po
ravnali. Ko se pogovarjamo 
o Savinji, moramo začeti 
z ukrepi v  Velenju in Šošta
nju, sicer kmalu ne bomo več 
imeli pitne vode. Iz njene 
struge se je neupravičeno * nice, nihče pa, čemu se je 
odvažalo ogromno gramoza, pripravljen odreči, da okolja

ljenega izvajanja zakonov in 
materialne osnove, potem 
samo z voljo tega ne bomo 
izpeljali. Ne strinjam pa se, 
da bi to počeli le nekateri, na 
primer ribiči ali celo šolarji.

razpada družbenega in za
družnega sektorja. Tiste, ki 
gramoz še vedno kradejo, 
mora kaznovati inšpekcija. 
Umetno jezero v Vrbju je 
trenutno prazno, ker tako 
zahteva tehnologija gojenja 
rib. Jezero se zaradi majhne
ga pretoka na dnu ne more 
čistiti, zato je potrebno od
važanje blata in izsušitev. 
V maju se bo spet napolnilo, 
vzpostavljeno bo biološko 
ravnotežje, vanj pa bomo 
vložili mlade ribe.«

Gorazd Pulko je vodno
gospodarski inšpektor za 
žalsko in mozirsko občino od
1. marca letos: »Zakonodaja 
res predvideva kazni za ne
dovoljene posege v  prostor, 
vendar so te kazni izredno 
nizke. Lastniku zemljišča 
tudi lahko ukažemo, da po
čisti za sabo, vendar je isto 
območje že čez dva dni spet 
zasmeteno. Ko raziskujemo 
kakšno kaznivo dejanje, se 
sosedje ščitijo med seboj, mi 
pa brez trdnih dokazov ne 
moremo sprožiti postopka. 
Poleg tega večina podjetij 
nima urejenega vodno-go- 
spodarskega dovoljenja. 
Manjka celovit ureditveni 
načrt porečja, na podlagi ka
terega občina ne bi izdajala

vedno spodnja Savinjska do
lina, da pa voda ni le količi
na, ampak tudi kvaliteta. Za 
drugo fazo čistilne naprave 
v Kasazah ni denarja, poleg 
tega pa je hidrološko pre
obremenjena, ker se vanjo 
stekajo tudi meteorne vode. 
V ili Kozinc, vodja rečno 
nadzorne službe pri Nivoju, 
je opisal finančno stanje 
vodno-gospodarskega ureja
nja. Za redno dejavnost se 
sredstva vsako leto znižuje
jo, letos jim proračun name
nja samo 20% sredstev iz le
ta 1990. Drugi finančni vir 
izhaja iz odpravljanja posle
dic poplave leta 90, škoda je 
bila ocenjena na 1,8 milijard 
tolarjev. Dosedaj je bilo 
v odpravo škode dejansko 
vloženih samo 0,5 milijarde 
tolarjev, od tega republika 
dolguje Nivoju še 20% na 
podlagi že sklenjenih po
godb. Letos so načrtovali za 
redno vzdrževanje 500 m ili
jonov SIT, odobrili pa so jim 
samo 140 milijonov.

Manca Birsa je poudarila, 
da je problematika gotovo 
večplastna, da pa čudežne 
formule za reševanje teh 
problemov ni in se jih je zato 
treba lotevati postopoma. 
Obnoviti je treba degradiran

tako da se voda ne more več 
bogatiti s kisikom. Pri glo
balnem reševanju problemov 
je treba začeti z majhnim. Če 
moramo imeti v mestu za
bojnike za smeti, naj jih ima
jo tudi na vasi. Ribiči ne bo
mo več smetarji, ker se nam 
ljudje smejijo, ko čistimo za 
njimi.«

Eran Sadnik, predstavnik  
krajevne skupnosti Žalec:
»Lani smo si z inšpekcijsko 
službo ogledali del obrežja

Potok Lava že dolgo ne služi svojemu namenu.

aGlede gramozne jame 
pod Nivojevo separacijo mo
ram reči, da je bilo pred leti 
teh 11 ha smetišče za celo 
dolino, ki pa je bilo sanirano, 
za 9 ha pa je bila predvidena 
ojezeritev in akumulacija 
vode. Projekt je bil strokov
no utemeljen, verjetno pa ne 
bo v  celoti izveden zaradi

lokacijskih dovoljenj na po
plavnem območju. Tudi tu 
pa se srečujemo s proble
mom črnih gradenj.«

Poleg vsega povedanega so 
udeleženci okrogle mize na
nizali še mnogo drugih dej
stev. Gospod Marinček je 
dodal, da je glavni razbre
menilni prostor za Savinjo še

Ni pravne države
Dr. Boris Skalin: »Prostor 

v  naravi je res vseh nas in je 
prav, da se vključujemo 
v njegovo izrabo. Vendar pa 
se moramo zavedati, da 
s tem tudi negativno vpliva
mo nanj. Civilizacija zahteva 
svoj davek, ki pa se ga obi
čajno vsi otepamo. Vsi govo
rimo o onesnaženju podtal

ne bi tako drastično uniče
vali. Pred leti smo brez kak
šnih formalnih iniciativ in 
politikov, ki danes obljub
ljajo vse mogoče, začeli s sa
nacijo smetišč v gramoznih 
jamah. Priznam, da samo vo
lja danes ni dovolj. Imamo 
zakone, inšpektorje, politi
ke, organizacije, ki se ukvar
jajo z urejanjem voda, tudi 
volje in zavesti. Kljub temu 
nekaj manjka in tam mora
mo začeti. Ce ne bo zagotov

N ivo jc drevesa posekal zaradi dozorelosti, predstavnik tega 
podjetja pa je obljubil, da bodo zasadili nove, te pa določa  
ureditveni načrt krajine.

prostor, ohraniti prvobitno 
naravo in določiti pogoje za 
dejavnosti, ki so primerne za 
to območje. Celovito je treba 
to območje varovati pred po
plavami, predvsem pa zago
toviti izvajanje načrtovane
ga in ustrezen nadzor. Mari
jana Kopitar, krajinarski ar
hitekt in svetovalec pri ob
činskem sekretariatu za var
stvo okolja, pa je opozorila, 
da vse te težave ne bomo mo
gli učinkovito rešiti brez so
delovanja na regijskem nivo
ju in brez sodelovanja stro
kovnjakov iz različnih po
dročij.

Namesto zaključka: 
začetek

Namen te okrogle mize je 
bil spodbuditi začetek orga
niziranega urejanja vodoto
ka Savinje. Glede na spravne 
tone, ki so prevladovali med 
pogovorom, je očitno, da ni 
samo denar krivec za današ
nje stanje v  Savinji in ob 
njej. Predvsem bi se morali 
odgovorni večkrat pogovar
jati o njej in se držati dogo
vorjenega. Odgovorni pa ni
so le tisti, ki jim  zakon to 
neposredno nalaga. Navse
zadnje je reka od nas vseh. 
Pa ne zato, da jo samo izko
riščamo, pač pa, da jo imamo 
radi. Tudi takrat, ko postane 
muhasta.

K. Rozman 

(foto: j. k.)



! T u r is t ič n i 
I o sa t

»jem  času napisali kar ve
liko spodbudnega. Ne mo
remo pa mimo Smučarske
ga društva Braslovče, ki je 
slovelo pred tremi in več 
leti. Vemo, da so v tem kra
ju gojili Smučarski skakal
ni šport in bili med najbolj
šimi v Sloveniji. V zadnjih 
letih je vse to zamrlo. Tako 
propada tudi skakalnica 
v Braslovčah v bližini pro
stora, kjer je vsako leto tra
dicionalni dan hmeljarjev. 
To društvo že nekaj let ne 
deluje, kot bi morala Ko
misija mu zato podeljuje 
turistični osat za mesec 
april. Na posnetku vidimo 
razpadajočo 40-metersko 
skakalnico, prevlečeno 
s plastično prevleko, ki že 
tri leta razpada.

T. Tavčar

Skladno s pravilnikom o vzdrževanju in varstvu cest 
obveščamo lastnike zemljišč ob cestas, da ni dovoljeno 
orati v  razdalji štiri metrov od meje cestnega zemljišča 
v  smeri proti cestišču ali meter vzporedno s cestiščem. 
Zaradi nemotenega vzdrževanja ceste in zagotovitve 
prometne varnosti prosimo, naj lastniki upoštevajo 
sicer že znana določila pravilnika. Med nje sodita tudi 
prepovedi sajenja visokih kultur in obračanje traktor
jev na cestišču.

Podjetje za vzdrževanje in varstvo cest Celje
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H O T E L  Ž A L E C
T ito v  trg

Ž e  o b  tra d ic io n a ln i d o b r i  p o n u d b i iz v r s tn ih  
d o m a č ih  je d i l  in  d o b r e  p i ja č e  v a m  n u d im o  
tu d i:

- živo glasbo vsak petek in soboto, igra an
sambel VERIGA

-  vsak dan razen nedelje je odprt 
KLUB ČRNI BARON z mednarodnim bar
skim programom.

. S e  p r ip o r o č a m o !
V * * « * * * » * * » » » * » » »—

Trgovina »KOŠARICA«
Pemovo 17/a 
pri Veliki Pirešici 
telefon: 063/779-220

Nudimo:
-  olje zvezda/l 114,90-  moka, tip 400/kg 55,00-  moka, tip 500/25 kg/1 kg 33,90-  moka, lip 850/25kg/1 kg 33,90- moka, lip 850/25 kg/1 kg 27,90-  sladkor/50 kg/1 kg 55,90-  testenine/500g 55,90-  prašekAVA/3kg 449,00-  mehčalec/41 310,00
Po zelo ugodnih cenah in s pla
čilom na 2 čeka nudimo motorne 
žage in vrtne kosilnice JON- 
SERED.
Vina in brezalkoholne pijače, 
čistila, semena, vse vrste krmil 
in živinsko krmo boste pri nas 
kupili najceneje.

Za večje nakupe brezplačna do
stava na dom.

Vabimo vas, 
da nas obiščete!

A d r i a t i c '
zavarovalna družba d.d.

VSE V RSTE Z A V A R O V A N J  
Sprejmite nasvet 
naših zastopnikov

Agencija AZUR ŽALEC in zastopniki:
ŽALEC, Š l a n d r o v  t r g  2 4  ( n a d  p o š t e ) ,  t e l e f o n :  0 6 3 / 7 1 2 - 1 8 1  
d e l o v n i  č a s :  o d  7 . 3 0  d o  1 5 . ,  s r e d a  d o  1 7 . u r e

VRANSKO: Romuald PAVLIČ, Brode 24, Vransko
TABOR, GOMILSKO, TRNAVA: Viktor DROLC, Črni Vrh 45, tel.: 726-004, in
Roman RANČIGAJ, Kapla 62
BRASLOVČE: Renata ROTER-KRAU, Rakovlje 49
POLZELA, ANDRAŽ: Andrej POTOČNIK, Polzela 86, tel.: 721-128, KZ
Polzela (vsak četrtek od 8. do 11. ure)
GALICIJA: Marija STUDNIČKA, Podvin 216, Žalec, tel.: 712-734 
ŠEMPETER, PONIKVA: Bojan PUSTINEK, Podvin 1, Polzela, tel.: 721-086 
PREBOLD: Branica ŠON. Miaoinice 122, tel.: 714-418 
GRIŽE, ŠEŠČE: Alida VODEB, Florjana Pohlina 3, Žalec 
LIBOJE. PETROVČE: Marjana TOPOLOVEC, Podvin 232, Žalec, tel.: 714-479 
ŽALEC: Ivan CENTRIH, Kvedrova 2, Žalec, tel.: 713-027 
ŽALEC, VRBJE: Jernej KOŠTOMAJ, Fl. Pohlina 4, Žalec, tel.: 712-447 
LETUŠ: Marjana Korez, Letuš 104, tel.: 885-270

O p o z o r i lo  la s tn iko m  ze m lj iš č
Č e s t ita m o  z a  1. m a j -  p r a z n ik  d e la

Ž a lu jk i sta p ad li
Posekani vrbi žalujki sta razburili duhove med stanovalci 

bloka v Prežihovi 3 v Žalcu. Del stanovalcev se namreč jezi 
nad samovoljo tistih, ki so se odločili drevesi posekati zaradi 
sence bližnjim stanovalcem, mrčesa in odpadkov dreves. 
Prepričani so, da bi se omenjen problem dal drugače rešiti in 
da so prikrajšani za senco, ki sta jo v  poletni vročini nudili 
vrbi žalujki. Sedaj, ko sta drevesi posekani, obtožbe in jeza 
nikomur več ne koristijo. Pametneje bi bilo, da bi se dogovo
rili za zasaditev novih dreves, obnovo poškodovane klopi, 
skratka za urejeno okolico bloka, kajti sedanja gotovo ni. 
Upajmo, da bo zmagal sporazum med sprtimi stanovalci 
v  prid urejeni okolici bloka. jk

P r izn a n je  B ra s lo v čam
V Braslovčah so se srečali predstavniki delovnih skupin 

za uvajanje celostnega razvoja podeželja in obnovo vasi. 
Organizator programa in srečanja v  Braslovčah je bilo mini
strstvo za kmetijstvo in gozdarstvo Republike Slovenije. 
Namen srečanj, ki jih bodo pripravili še več, je izmenjava 
izkušenj in strokovno usposabljanje ljudi, ki skrbijo za 
razvoj demografsko ogroženih krajev. N i slučaj, da je mini
strstvo pripravilo prvo srečanje ravno v Braslovčah, saj so 
po njihovi oceni bili doslej najuspešnejši ravno v tem kraju. 
Program obnove in razvoja krajevne skupnosti sta udele
žencem srečanja predstavila predstavnika Hmezad Inženi
ringa dr. Boris Skalin in Rudi Udrih, ki imata največ zaslug 
za uspešno zasnovan program. Člani lovske družine in čla
nice aktiva kmečkih žena so poskrbeli za prijetno počutje 
v kraju, ki se uvršča med najlepše v  Evropi. Srečanje so 
končali z ogledom Dobrovelj in nekaterih znamenitosti 
kraja. :k

USNJARSTVO
ŽALEC, Vrečarjeva 1

•  ponudba torbic
•  usnjene galanterije
•  izdelava po naročilu
•  popravila usnjenih izdelkov

Gostišče »Savinja« Plevčak
Latkova vas, tel.: 063/701-030

V a b im o  n a  o k u s n o  h r a n o ,  

d o m a č e  v i n o  i n  s l a d i c e .

Odprto: od 13. do 22. ure, nedelja od 14. do 22. ure, 
ponedeljek in druga nedelja v mesecu zaprto! 
Rezervacije za večje družbe sprejemamo po telefo
nu: 701-030.'

O le p ša jm o  in  o č is t im o  m esto
Turistično društvo in komisria za ocenjevanje ureje

nosti okolja prosita meščane Žalca, da v  teh spomla
danskih dneh očistijo zelenice, uredijo cvetlične gredi
ce in na okna posadijo cvetje. Naredimo, da bosta naš 
dom in mesto prijazna okolju in številnim obiskoval
cem. To bo naš največji prispevek letu turizma.

Najbolj prizadevnim bo komisija ob koncu leta po
delila priznanja in jih povabila na zanimiv izlet.

T u ris tič n a  v r tn ic a
Stanovalci Gradnjinega bloka v  Žalcu že vrsto let skrbijo za urejeno okolico. Pred dnevi 

so zasadili še nekaj dreves, uredili zelenico in cvetlične gredice, postavili pa so tudi kamin, 
ki jim bo služil za družabno življenje. Komisija zato zboru lastnikov stanovanj tega bloka 
podeljuje turistično vrtnico.

Ž a lska  n o č
Turistično društvo Ža

lec bo od 22. do 26. junija 
pripravilo tradicionalni 
turistični teden z Žalsko 
nočjo. Poleg športnih in 
kulturnih prireditev bo 
letos še posebej zanimiva 
in bogata Žalska noč, ki 
bo zadnjo soboto v juniju. 
Turistično društvo vabi 
zainteresirane gostince, 
da si pravočasno zagoto
vijo  prostor. Pisne prijave 
lahko pošljete na Turi
stično društvo ali Mestno 
skupnost Žalec. ,

P la ka tira n je  ie 
z  d o vo lje n jem

Poleg žalske mestne skup
nosti so sedaj tudi v  Grižah 
odločili narediti red pri pla
katiranju. Odslej je namreč 
plakatiranje tudi v Grižah 
dovoljeno le s pristankom 
krajevne skupnosti in na to 
za določenih mestih. Intere
senti se morajo zglasiti na 
krajevnem uradu, kjer jim 
plakate žigosajo, plačati mo
rajo pristojbino tisoč petsto 
tolarjev, nato pa jih delavec 
krajevne skupnosti plakate 
razobesi za osem dni, nakar 
jih po pretečenem roku tudi 
odstrani in nadomesti z no
vimi. Čeprav so se za to odlo
čili že v  mesecu decembru 
lani, pa plakatnega reda vsi 
le ne upoštevajo, med njimi 
prednjačijo tri avto šole, ki 
še vedno plakatirajo po svoje 
na prepovedanih mestih.

H o r t ik u ltu ra  
v  G r iž a h

V Grižah se je sestal inici
ativni odbor hortikulturnega 
društva, kjer so se pogovorili 
o problemih, mogočih rešitvah 
in o dejavnostih, ki bi jih 
v društvu opravljali.

Izvolili so predsednika dru
štva, g. Cveta Rogla, in sprejeli 
program dela. Odločili so se, 
da bodo poskrbeli za lepše 
okolje v krajevni skupnosti, 
pripravili razne akcije za ak
tivno osveščanje ljudi glede 
hortikulturnih vrednot, pri
tegnili tudi šolsko mladino ter 
zasadili in ohranjevali zelene 
oaze v naselju ter ohranili zna
menitosti kraja. Nataša Jan



Prebold

Z a  p o d a ljšan je  sam o p risp evka
Odločitev 16. maja

Prihodnji m esec se v kra
jevni skupnosti Prebold izte
ka prvi krajevni sam oprispe
vek, ki so ga krajani izglaso
vali na referendumu 15. ma
ja 1988. Sredstva so porabili 
za izboljšanje krajevne in
frastrukture, vodovodno 
omrežje, telefonijo, dve učil
nici, kanalizacijsko omrežje, 
novo križišče in  most v D ole
nji vasi in še za kaj. Dobro 
uporabljena sredstva sam o
prispevka so dokaz, da je le  
tako mogoče zagotoviti na
daljnji razvoj kraja in lepše 
življenje v celotn i krajevni 
skupnosti. O dločitev za to je

v rokah in glavah krajanov, 
ki se bodo o tem  odločali 
v nedeljo, 16. maja.

Preveč prostora bi porabi
li, če bi želeli napisati vse 
tisto, kar so v  KS Prebold 
naredili z denarjem, zbranim 
s pomočjo samoprispevka. 
Velja pa poudariti, da je pro
gram, ki so ga načrtovali 
pred petimi leti, stoodstotno 
realiziran. S sredstvi, pri
dobljenimi iz drugih virov, 
ki so bila dodeljena zlasti za
radi izglasovanega samopri
spevka, pa je bilo mogoče 
narediti še več, kot so načr
tovali. T i uspehi pa prav go

tovo ne bi bili tako odmevni, 
če v  vodstvu KS ne bi bili 
ljudje, ki so vestno in zagna
no skrbeli za realizacijo 
sprejetega in izglasovanega 
programa. Zaupanje v njiho
vo delo pa bo prav gotovo 
vplivalo na odločitev o po
daljšanju samoprispevka.

In kakšen je predlog pro
grama podaljšanega samo
prispevka?

Najprej nameravajo pove
čati mrliško vežico v  Prebol
du in zgraditi le-to v Marija 
Reki. V  Preboldu bi poleg 
dveh žalnih prostorov za po
kojnike dobili pokrit skupni

O  sam o p risp evku  
1 6 . m a ja  _______

V krajevni skupnosti Pol
zela se bodo o podaljšanju 
krajevnega samoprispevka 
krajani odločali 16. maja. Če 
bo referendum uspel, bodo 
samoprispevek plačevali na
daljnjih pet let in zbrali pri
bližno 25 milijonov tolarjev, 
bo za realizacijo programa 
potrebnih vsaj 50 milijonov. 
S sredstvi samoprispevka 
bodo financirali obnovo vo
dovodnega omrežja v nase
ljih Podvin, Orova vas in Lo
čica (70 odstotkov), ureditev 
prostorov šolske multimedij-

ske knjižnice (5), dograditev 
gasilskega doma na Polzeli 
(5), izgradnjo zidu pri cerkvi 
na Polzeli (5), sanacijo tere
na na celotnem območju KS 
Polzela in obnovi vodovoda 
(10) ter za pokritje stroškov 
pri izvedbi programa samo
prispevka (5 odstotkov). Za 
uresničitev programa bo po
leg sredstev iz samoprispev
ka in dela občanov potrebno 
zagotoviti še sredstva iz red
ne dejavnosti krajevne skup
nosti in iz proračunskih 
sredstev občine. Podaljšani

samoprispevek bodo plače
vali krajani, ki imajo stalno 
prebivališče na območju KS 
Polzela, in sicer: 0,8 odstot
ka od neto osebnih dohod
kov iz delovnega razmerja, 
nagrad, dopolnilnega dela in 
pogodb o delu; 0,8 odstotka 
od pokojnin; 6 odstotkov od 
višine katastrskega dohod
ka; 1,8 odstotka od zavaro
valne osnove zavezancev, ki 
opravljajo samostojno obrt
no dejavnost, in 1,8 odstotka 
od neto dobička tistih, ki 
opravljajo postransko dejav
nost. Občani, ki prejemajo 
zajamčeni osebni dohodek, 
socialnovarstveno pomoč, 
invalidnino, pokojnino 
z varstvenim dodatkom, šti
pendijo, so opravičeni plače
vanja samoprispevka.

Pravico glasovanja na re
ferendumu imajo poleg ob
čanov, ki so vpisani v  volilni 
imenik na območju KS Pol
zela, tudi tisti, ki so stari nad 
15 let in so v rednem delov
nem razmerju.

V prepričanju, da bodo 
krajani glasovali za obnovo, 
so že pričeli obnavljati vodo
vod od Polzele do Brega, pri 
tem se bo izboljšala vodo- 
oskrba za prebivalce Brega, 
Orove vasi in Založ. Prej so 
pričeli delati tudi zato, da na 
njivah ne bi napravili večje 
škode. Dela bodo stala nekaj 
več kot 3,5 milijona tolarjev.

TONE TAVČAR

P ro s to rska  
u re d ite v  in  
p o im e n o va n je  
u lic

V KS Prebold so se.odloči- 
li, da na novo oštevilčijo hiše 
v Dolenji vasi in Latkovi va
si, v  Preboldu pa bi poime
novali ulice in  cestne odseke 
oz. posamezna naselja. S tem 
bi naredili red, kaj je po hiš
nih številkah sedaj kar težko 
najti naslovnika. V  omenje
nih krajih je bilo zadnja de
setletja največ novogradenj 
in tako tudi pridobljenih no
vih hišnih številk, ki si ne 
sledijo po logičnem zapo
redju.

Komisija je pripravila 
predloge za poimenovanje 
ulic, stanovanjskih zaselkov 
in cest v Preboldu, vendar 
želijo, da se v  razpravo o tem 
vključijo vsi krajani in pred
lagajo takšna imena, kot si 
jih morda sami želijo. Kraja
ni lahko svoje predloge spo
ročijo na K S  do 10. maja. 
O imenih se bodo odločali na 
referendumu 16. maja, ko 
bodo glasovali tudi o podalj
šanju samoprispevka.

Za lažje odločanje pa ob
javljamo predlog poimeno
vanja ulic oz. cest in stano
vanjskih zaselkov.

D. N.

PREDLOG POIMENOVANJA CEST
1. Regionalna cesta od mostu v Dolenji vasi do go-

predlog: Savinjska cesta, Hmeljarska cesta
2. Center okoli cerkve 

pre<8og:Trg
3. Regionalna cesta od Lubeja do Druškovičeve žage 

predlog: Reška cesta
4. Blokovna soseska

predlog: za celotno blokovno naselje -  Na zelenici
5. Cesta od cerkve proti župnišču 

nredlocK Ozka ccsts
6. Lokalna cesta od Mutiovtea do Zibata 

predlog: Cesta v  Sv. Lovrenc
7. Naselje pod pokopališčem 

predlog: Velik križ
8. Cgšta Jerln-Janše-Lesjak 

predlog: Ob Izvirnici
9. Ceste Hudoumik-Lesjak-bazen In do križišča pri 

graščini
predlog: Ceste skozi Gaj
10. Krožna cesta v naselju Nad tovarno 
predlog: Nad tovarno
11. Cesta Tajht-tevlranje 
predlog: Pot na Žvajgo
12. Pešpot od TTP do blokovne soseske 
predlog: Na zelenici
13. Ceste od križišča v  centru-Dom svobode-graš- 

čina
predlog: Graščinska cesta
14. Ceste Blagovnlca-vriec-bazen (do križišča) 
predlog: Ceste na bazen
15. Cesta Koišek-Siergar 
predlog: Prečna pot
16. Stopnišče pri hotelu In do blokovne soseske 
predlog: Na zelenici
17. Ceste Golavšek-Novak 
predlog: Mirna pot
18. Cesta na pokopališče 
predlog: Cesta na pokopališče
19. Cesta Mrak-Huš 
predlog: Na Dobravo
20. Cesta od Jagra do Volte 
predlog: Gozdna cesta

prostor za žalne slovesnosti. 
Za izvedbo tega programa bi 
namenili 40 odstotkov zbra
nih sredstev.

V  vseh vaseh KS naj bi 
z zbranim denarjem sofinan
cirali, v  višini 30 odstotkov, 
izgradnjo kanalizacije, s ka
tero bodo zagotovili, da bodo 
odpadne vode povezane 
v kanalizacijski sistem. in 
prečiščene vrnjene naravi, 
kar je pomembna naložba za 
prihodnost in zdravje ljudi. 
Vedno pomembnejše so cest
ne povezave in vzdrževanje 
cest, zato so se odločili za to 
nameniti 20 odstotkov zbra
nih sredstev. Za ostala vla
ganja naj bi porabili še preo
stalih 10%, od tega največ za 
sofinanciranje večje šolske 
telovadnice, nekaj pa tudi za 
finančno pomoč društvom in 
za stroške izvedbe samopri
spevka.

In kakšne so predlagane 
stopnje samoprispevka?

Zaposleni v KS naj bi, ta
ko kot dosedaj, prispevali 
0,95% osebnega dohodka, 
upokojenci 0,50, obrtniki 
1,50, kmetje 2 odstotka od 
katastrskega dohodka (prej 
4,00%) in ostali 1,50%. Ob 
tem velja povedati, da samo
prispevka ne bodo plačevali 
občani, ki prejemajo social
novarstveno pomoč, prizna
valnino, denarno nadomesti
lo za telesno okvaro, pokoj
nino, ki ne presega zneska 
najnižje pokojnine za polno 
pokojninsko dobo.

V vodstvu KS in v odboru 
za pripravo in izpeljavo refe
renduma, na katerem se bo
do poleg uvedbe podaljšanja 
samoprispevka odločali tudi 
o poimenovanju ulic in cest, 
upajo, da bo velika večina 
krajanov pripravljena tudi 
v  prihodnje prispevati del 
svojih sredstev za svoj kraj 
in lepše življenje v njem ter 
na referendumu dala svoj 
glas za podaljšanje samopri
spevka. Zavedajo se, da so 
časi težki in da dodatno 
obremenjevanje družinskega 
proračuna ne bo sprejeto 
z navdušenjem, vendar pa še 
lep čas ni mogoče pričakova
ti, da bi se v  kraju kaj več 
naredilo brez tega. Škarje in 
platno bo še precej časa v  ro
kah volivcev. Bodo krajani 
KS Prebold to 16. maja upo
števali in glasovali za samo
prispevek? Končno gre za 
njihovo prihodnost! D .N .

MINI 
MflRKGT 
Špan

ŽALEC
Florjana Pohlina 3
ODPRTO: od 7. do 20. ure, SOBOTA: od 7. do 17.ure, NEDELJA: od 8. do 12. ure.

P o  u g o d n ih  
c e n a h  n u d im o :
•  vino ZLATI RIZUNG/I 99,00
•  kokosmoka/200 g 77,60
•  sirupi DONA/lod 182 do 200 sit

Možen nakup na dva obro
ka ali zamik plačila s kar
tico!

ŽENSKI IN MOŠKI 
FRIZERSKI SALON

H  A 1 ? D V
SASA k r a j S e k

Šlandrov trg 39, 
ŽALEC

N o v o !
Ampule proti:
•  prhljaju
•  mastnim lasem
•  izpadanju las

Odprlo: od 7. do 19. ure, sobota, od 6. do 13. ure

Ob zaključku občnega zbora so podelili še priznanja in 
gasilska odlikovanja. Za štiridesetletno delo v gasilstvu ga 
je prejel tudi Marjan Golavšek (na sliki). p

Matke

G as ilc i p ra z n u je jo
Tako kot marsikje po naših vaseh, si tudi v  Matkah kra

jevnih prireditev in dela ne moremo predstavljati brez gasil
cev. Težko bi popisali vse, kar so v  letih svojega dela storili 
za kraj in lepše življenje v  njem. Letos praznujejo 60-letnico 
svojega delovanja. Uvod v praznovanje, ki bo v  mesecu 
juliju, je bil občni zbor, ki so se ga udeležili tudi nekateri še 
živeči ustanovitveni člani društva.

Prijeten uvod so naredili pionirji in pionirke -  gasilci. 
Sledila so poročila predsednika, poveljnika, sektorskega 
poveljnika itd. Zbranim je nato spregovoril še predstavnik 
OGZ Franci Naraks. Želje in načrte je svojim sokrajanom 
predstavil tudi Milan Mihelič, najemnik gostišča Pri gasilcu, 
ki v  kraj prinaša novo možnost turističnega razvoja vasi.

D ru g i Šen tju rsk i sejem
Krajevna skupnost Tabor 

praznuje prihodnje dni svoj 
krajevni praznik. Letos, že 
drugič po novem* datumu, 
v spom in na največje kmečke 
upore, ki so se pričeli 23. 
aprila 1635 na gradu Oj
strica.

Tudi letos je osrednja toč
ka praznovanja Šentjurski 
sejem, s katerim ponovno 
oživljajo tradicijo sejmar- 
stva na svojem območju. 
Sveti Jurij, farni patron, pa 
bo v nedeljo 25. aprila še bolj 
poudarjen, saj bo v farni 
cerkvi sveta birma. Ob vsem  
tem se v Taboru obeta velik  
živžav, obilo zabave, veselja 
in zanim ivosti, k i bodo bo
gato popestile te predprvo- 
majske dni.

Na kratko še nekaj besed 
o praznovanju. Začeli bodo 
v petek, 23. aprila, ob 20. uri 
z bogatim kulturnim veče
rom, v katerem bodo pred
stavili kulturni utrip kraja 
z nastopi pevcev, rogistov in 
učencev šole. Ob tej priožno- 
sti pa bodo podelili tudi kra
jevna priznanja za leto 1993. 
Program krajevnega prazni
ka se nadaljuje v soboto 
s športnimi prireditvami. Ob 
9. uri bo pohod na Veliko 
planino, ob 13. uri pa so bo 
začel nogometni turnir. Kot

smo zapiosali v  uvodu, pa bo 
najbolj živo v  nedeljo, ko bo 
ob sejmu srečanje ljudskih 
godcev, ves dan bo igral an
sambel Savinjski muzikanti, 
kmečke žene bodo pripravile 
razstavo kulinaričnih dobrot 
iz kmečke kuhinje in seveda 
njihovo prodajo. Kot pravijo 
je največji dosežek dokonča
nje doma krajanov z ogreva
njem v vrednosti tri milijone 
tolarjev. Naredilo pa se je 
tudi nekaj na vodovodnem 
omrežju. D. N.

C ep lje n je  p ro t i 
s te k lin i

V  naši občini so .veterinarji 
prejšnji teden končali cep
ljenje psov proti še vedno ze
lo razširjeni pasji steklini. 
Cepljenje je obvezno in tisti, 
ki psa ne bodo pripeljali ce
pit, bodo kaznovani. V obči
ni so cepili okrog štiri tisoč 
psov. Cepljenje za enega psa 
je stalo 1600 tolarjev, kar je 
po mnenju lastnikov psov 
preveč. Vsi tisti, ki svojega 
štirinožca niste cepili, lahko 
to opravite na veterinarski 
postaji v  Žalcu, vendar se je 
potrebno predhodno naja
viti.

T. TAVČAR

PREBOLD
tel. (063) 723-016

vas vabi, da jih ob iščete in se poveselite 
ob njihovih izbranih jedeh in pijačah.

Vsem gostom in krajanom pa želijo prijetne 
prvomajske praznike

&
%  O TR O Š K I B O U TIQ U E

N A T A L IJ A  V A Š L
Polzela 123, tel.: 063/721-291

P o n u j a m o  v a m :
-  veliko izb iro  uvožen ih  igrač
-  p len ice P A M P E R S  p o  konkurenčnih  cenah
-  kom pletno ponudbo  za  vašega do jenčka
-  otroško kon fekc ijo  o d  0  do  12 let.

S e  p r ip o r o č a m o !
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Kdaj nove občine?
Še v tem letu bo državni 

parlament sprejel potrebno 
zakonodajo, ki bo oblikovala 
bodočo državno ureditev, lo
kalno samoupravo in reorga
nizacijo državne uprave. M i
nistrstvo za pravosodje Re
publike Slovenije je marca 
organiziralo posvet, o kate
rem nam je več povedal 
Slavko Košenina, član ob
činske vlade:

»Na posvetu smo obravna
vali vprašanja in dileme, ki 
se pojavljajo ob razpravah 
o reorganizaciji državne 
uprave, uvedbi lokalne sa
mouprave in z organizira
njem bodočih občin. Da se 
naj nova lokalna samoupra
va uvede pretehtano, na os
novi jasnih ustavnih in za
konskih norm in v  zato po
trebnem času, smo si bili 
enotni. Priprave za začetek 
delovanja novih občin naj bi 
opravila sedanja občina. Ob
močje občine naj bi zajemalo 
naravne danosti, medseboj
no povezanost ter skupne 
potrebe in interese prebival
cev. Občina naj bi štela naj
manj tri tisoč prebivalcev, 
nekateri pa se zavzemajo, da 
naj bi bilo to število večje. 
V  Italiji zahteva zakon za 
občino najmanj deset tisoč 
prebivalcev, v Nemčiji pa se
dem tisoč. Občina naj bi svo
jim prebivalcem zagotavlja
la osnovne pogoje za življe
nje. Naj omenim najpo
membnejše: osnovna preskr
ba z življenjskimi potrebšči
nami, socialna in zdravstve
na oskrba, osnovno šolanje, 
komunalni in stanovanjski 
prostorski pogoji, prometne

in druge komunikacijske po
vezave, bančne storitve, iz
vajanje upravnih in politič
nih dejavnosti. Med javnimi 
zadevami naj omenim ureja
nje zelenih površin, čistočo, 
skrb za okolje, pokopališko 
dejavnost, osnovno varstvo 
otrok in družine, skrb za so
cialno ogrožene, invalide in 
ostarele, skrb za javni red in 
mir, zelo pomembno pa je

Slavko Košenina

urbanistično urejanje pro
stora. Nove občine naj bi iz
vajale tudi nekatere državne 
naloge, med katerimi naj 
omenim vodenje matičnih 
evidenc, prijavno in odjavno 
službo.

V občini naj bi bil najvišji 
organ občinski svet, za izva
janje odločitev sveta pa naj 
bi skrbel občinski odbor. 
Občino naj bi predstavljal in 
zastopal župan, ki naj bi skr

bel za izvajanje sklepov ob
činskih organov.

Občina naj bi finančna 
sredstva pridobivala iz dav
kov in drugih obveznih daja
tev, ki jih bo določal zakon, 
iz prispevkov in dotacij.

Nove občine naj bi ustano
vili v  dveh do treh letih po 
sprejetju zakona o lokalni 
samoupravi. Poleg tega za
kona mora biti sprejet še za
kon o državni upravi in si
stemu javnih financ, saj so ti 
med sabo tesno povezani, 
urejanje samo enega področ
ja preprosto ni mogoče. Pre
hod v nove občine naj bi pri
pravile in opravile sedanje 
občinske skupščine s poeno
stavljenim sistemom delova
nja. Nove volitve z omejenim 
mandatom do oblikovanja 
novih občin na posvetu niso 
dobile podpore. V  Sloveniji 
naj bi tako iz sedanjih 62 ob
čin nastalo več kot 200 no
vih, iz naše dosedanje občine 
pa osem. Natančnega časa 
ustanavljanja novih občin še 
ni mogoče navesti, ta bo od
visen predvsem od uspešno
sti priprav,« pravi Slavko 
Košenina.
____________________  jk

P riha ja jo
g lum ač i

Amatersko gledališče 
Vrba iz Vrbja uprizarja 
24. aprila ob 20. uri v Do
mu II. slovenskega tabora 
v Žalcu komedijo PRI
HAJAJO GLUM AČI v re
žiji Ljerke Belak. Vab
ljeni !

Z a  u d e le že n ce  
vo jn
p o sk rb lje n o

Za 1334 udeležencev 
vojn, kolikor jih je v naši 
občini, je solidno poskrb
ljeno, čeprav je nova za
konodaja tudi na tem po
dročju prinesla vrsto no
vosti. Tako je zakon 
o zdravstvenem zavaro
vanju, ki je začel veljati 
marca prejšnje leto, uki
nil pravico do oprostitve 
plačila participacije 
k zdravstvenim storitvam 
udeležencem z dvojno do
bo in uživalcem stalnih 
priznavalnin. Pravica je 
ostala le vojaškim in ci
vilnim invalidom vojne. 
Novost je tudi plačevanje 
prispevkov za zdravstve
no varstvo.

Večje pravice so bile 
z novim zakonom dode
ljene civilnim invalidom 
vojne, ki so sedaj pri 
zdraviliško-klimatskem 
zdravljenju izenačeni 
z vsemi pravicami voja
ških vojnih invalidov.

Stalne priznavalnine 
prejema 410 upravičen
cev, to je 18 upravičencev 
manj kot lani. Tudi en
kratnih denarnih pomoči 
je bilo manj, povečalo pa 
se je število sosedskih po
moči in žepnin. Štiriin
dvajsetim udeležencem 
z dvojno dobo in 20 voja
škim invalidom je bilo 
odobreno zdraviliško 
zdravljenje.

Borci ocenjujejo, da je 
povezava med krajevnimi 
organiuzacijami ZB in 
OO ZZB Žalec aktivna in 
uspešna, v  kakšnem pri
meru pa sodelujejo tud i, 
s Centrom za socialno 
delo.

Zaka j v rste  na p rom e tu ?
Kei' je vse več pripomb na 

vrste, ki nastajajo na občin
skem prometnem uradu, smo 
za vzrok povprašali sekretarja 
odseka za notranje zadeve Mi
rana Krajška. Pojasnil je, da je 
glavni vzrok za vse pogostejše 
vrste nova zakonodaja, ki zah
teva obvezno zamenjavo voz
niških in prometnih dokumen
tov ter registrskih tablic za vo
zila. Vrste podaljšujejo tudi ti
sti, ki podaljšujejo registracijo 
svojih vozil, saj zaradi zame
njave dokumentov in tablic ne 
morejo opraviti kompletne 
usluge s podaljšanjem zavaro
vanja ob tehničnem pregledu 
v Celju, ker jim tam ne morejo 
zamenjati registrskih tablic.

Drugi vzrok za nastajajoče 
vrste je neenakomerna poraz
delitev strank. Še vedno se na
mreč večina ljudi odpravi po 
opravkih na občino ob pone
deljkih, sredah in petkih, to je 
ob dnevih, ki so nekdaj veljali 
za uradne. Takrat so vrste naj
daljše, čeprav veljajo enake 
uradne ure tudi ob torkih in 
četrtkih. Poleg tega se dogaja,

da v jutranjih urah ni vrst, ko 
se kazalci na uri približajo de
seti uri, pa se nabere vrsta, ki 
se daljša tudi zato, ker zapo
sleni izkoristijo pripadajoči 
čas za malico in na okencih ne 
delajo s polno zmogljivostjo. 
Tega jim seveda ni mogoče 
očitati, je pa res, da ljudi to 
moti, še posebno če gre za pra
vice, ki jih koristijo drugi.

Miran Krajšek pravi, da se 
zavedajo nepriljubljene gneče, 
ki nastaja zaradi izpolnjeva
nja nove zakonodje, zato sku
šajo najti rešitve, ki pa zaradi 
sezonskega oziroma trenutno 
povečanega obsega dela niti 
kadrovsko niti prostorsko niso 
enostavne. Kaže pa, da bodo 
v kratkem le našli rešitev in 
začasno zaposlili dodatno 
moč, ki bo razbremenila zapo
slene in čakajoče. Sicer pa 
prosijo za razumevanje in 
strpnost, saj roki za zamenja
vo dokumentov niso tako dol
gi, nakar bo delo zopet steklo 
normalno in v obojestransko 
zadovoljstvo.

C. Vka

TRG O VIN A  Z  ŽIVILI

SONY CENTER ŽALEC
Bevkova 6, tel.: 063/711-427

Po konkurenčnih cenah vam nudimo:
-  sol 1/1 35,90
-  sladkor m 58,90
-  kis v i 89,90
-  pivo 43,90
-  šum 1,51 69,90
-  detergent za pom. posode b. f. (4 1 četa) 329,90
-  mehčalec 41 259,90
-  toaletni papir 10 159,90.

Možnost nakupa z  odlogom plačila.
Dostava na dom do 10km pri nakupu nad 3000,00 sIT. 

m Delovni čas: od 7. do 21.30 
M Se priporočamoI

Le tos že  8 m rtv ih
Prometna varnost v obči

ni se je v preteklem letu 
precej poslabšala, nič bojša 
pa ni v letošnjem letu. Lani 
je na naših cestah ugasnilo 
16 življenj, letos pa že 
osem. S hudimi telesnimi 
poškodbami so policisti le
tos zabeležili že 53 prime
rov. Stanje na naših cestah 
je torej kritično, zato so 
preventivne akcije sveta za 
vzgojo v cestnem prometu 
še kako pomembne. Več 
o delu in načrtih nam je 
povedal predsednik Ivan 
Ašenberger.
»Svet za preventivo v  cest
nem prometu skrbi za 
vzgojo udeležencev v cest
nem prometu vseh starosti. 
Vsako leto organiziramo 
številna predavanja, pro- 
metno-varnostne akcije in 
preverjanje prometnih 
predpisov. Pri tem nam po
magajo Policijska postaja, 
Združenje šoferjev in avto
mehanikov, avto šole, za
varovalnice, Komunalno 
podjetje, Podjetje za var
stvo in vzdrževanje cest 
Celje, osnovne šole in še 
mnogi drugi, med katerimi 
naj omenim tudi sredstva 
javnega obveščanja.

Program vzgoje predšol
ske in osnovnošolske mla
dine zajema številne akcije, 
ki potekajo skozi vse leto. 
Varno na poti v šolo je bila 
prva, otroci pa so dobili ru
meno rutico. Na osnovnih 
šolah uspešno delujejo pro
metni krožki. Pridobljeno 
znanje učenci preverjajo na 
razrednih, šolskih in ob
činskih tekmovanjih »Kaj 
veš o prometu«. Letos smo 
v naši občini organizatorji 
drugega državnega prven
stva. V akciji »Brezhibno 
kolo je varno kolo« smo 
pregledali več kot tisoč ko
les. Organizirali smo tudi 
13 tečajev o znanju cestno
prometnih predpisov, 640 
učencev je dobilo potrdilo

Ivan Ašenberger
za vožnjo koles z motorjem. 
V tednu otroka smo pripra
vili razstavo v Občinski 
matični knjižnici in pogo
vor s predsednikom občin
ske skupščine in izvršnega 
sveta, na katerem so otroci 
opozorili vodstvo občine na 
prometne težave in nevar
nosti. Za nekatera področ
ja smo pripravili več pre
davanj, ki so namenjena 
preventivnim ukrepom.

Ker je v Savinjski dolini 
veliko traktorjev, smo za
nje v posameznih krajih or
ganizirali tehnične pre
glede.

Čeprav smo v preteklem 
letu posodobili več kilome
trov cest, pa je stanje pri
mernosti še vedno nezado
voljivo. Prepočasi odstra
njujemo črne točke, zaradi 
povečanega tranzitnega 
prometa pa je najbolj ogro
žena magistralna cesta Le- 
vec-Zajasovnik, ki terja tu
di največ žrtev. Teh bi bilo 
gotovo še več, če ne bi 
vzgoji in preventivi posve
čali toliko skrbi. Listino 
Častna izjava je podpisalo 
več tisoč voznikov, upamo, 
da bo prispevala pomem
ben del k zmanjševanju ne
sreč. Letošnji prvi meseci 
so namreč izredno kritični, 
podatki o mrtvih in poško
dovanih so zelo zaskrblju
joči.« pravi Ivan Ašen
berger. jk

V spomin

FRANC
RADIŠEK

V za č e tk u  a p r ila  sm o na P o lz e li p o s p re m ili n a  za d n jo  
p o t F ra n c ija  R a d išk a  iz  Ž a lca , ob čan a  in  č lo ve ka , k i je  
b il vedno  n a jte sn e je  po ve zan  s S a v in js k o  d o lin o  in  
n je n im i lju d m i. P o le g  n je g o v ih  n a jb liž jih  so  ga p o sp re 
m ili š te v iln i zn a n c i, sosedje, p r ija te lj i,  s o d e la v c i in  
d ru g i, k i so  F ra n c ija  p o z n a li k o t č lo ve ka , p r ija te lja  in  
stro ko vn eg a  d e la vca  na p o d ro č ju  ko m u n a le  in  cest. 
N en adn a  sm rt ko m a j 56 -le tn ega  F ra n c ija  je  p r iz a d e la  
vse, k i sm o ga  p o zn a li, s a j je  b il p r ilju b lje n , spoštovan  
in  cen jen  m ed  k ra ja n i n aše  obč in e .

F ra n c i R a d iše k  se je  r o d il v  B ra s lo v ča h  v  š te v iln i 
d ru ž in i, k o n č a l je  sre d n jo  g rad b e n o  šo lo  te r te j s tro k i 
o s ta l zv e st vse ž iv lje n je . N a jp re j se  je  z a p o s lil v  U p ra v i 
za ceste  L R S , od le ta  1962 p a  v  C estnem  p o d je tju  Ce lje , 
b il je  č lo v e k  v e lik e g a  o b zo rja , m is li in  id e j, k a r  se  je  
p o zn a lo  tu d i p r i n jegovem  stro ko vn e m  de lu . L e ta  1972 
je  p o s ta l d ire k to r  C estnega p o d je tja  C e lje , od  le ta  1975 
pa vo d ja  T O Z D  V zd rže va n ja  cest. N je go va  že lja  p o  
zn a n ju  ga je  v o d ila  v  n a d a ljn je  s tro k o v n o  iz p o p o ln je 
vanje, s a j je  ob d e lu  k o n č a l v iš jo  šo lo  za  o rg a n iz a c ijo  
de la .

V  le tu  1978 ga  je  lju b e ze n  do  S a v in js k e  d o lin e  p r ip e 
lja la  v  s lu žb o  v  Ž a le c , k je r  je  n a  sa m o u p ra v n i ko m u 
n a ln i in te re sn i sk u p n o s ti p re v z e l o dg o vo rn o  n a lo g o  na 
p o d ro č ju  u re ja n ja  cest in  k o m u n a ln e  in fra s tru k u re . 
O p ra v lja l je  fu n k c ijo  p ro fe s io n a ln e g a  ta jn ik a  iz v rš 
nega o d b o ra  k o m u n a ln e  sk u p n o s ti. L e ta  1988 je  p o s ta l 
vod ja  sa m o u p ra vn ih  in te re sn ih  sk u p n o s ti, z  n jih o vo  
re o rg a n iz a c ijo  p a  v  le tu  1990 p r iš e l n a  ob č in o , k je r  je  
n a d a lje v a l svo je  a k tiv n o  d e lo  vse  d o  u p o k o jitv e  le ta  
1991.

N je g o vo  d e lo  je  n e p re ce n ljiv e  v re d n o s ti za  s le h e rn o  
k ra je v n o  sk u p n o st v  o b č in i. N e se b ičn o  s i je  p r iz a d e v a l 
za p o ve za vo  n a jo d d a lje n e jš ih  k ra je v  in  za se lk o v  
S a v in js k e  d o lin e , z  n jeg ovo  p o m o č jo  je  b ilo  zg ra je n ih  
v e lik o  cest, k i so  m nog im  za se lk o m  in  občanom  o d p rle

okno msk

V spomin

M ILAN
ZABAVNIK

P re d  d n e v i sm o se n a  p o k o p a liš č u  v  P re b o ld u  v  v e li
kem  š te v ilu  p o s lo v ili od  upoko jen ega  n a č e ln ik a  o b č in 
ske  da včn e  u p rave  in  n ekd an jeg a  č la n a  Izv ršn eg a  sve ta  
o b č in e  Ž a le c  M ila n a  Z a b a vn ik a .

M ila n a  Z a b a v n ik a  je  ž iv lje n js k a  p o t p r ip e lja la  
z  le p ih  S lo v e n sk ih  g o r ic  v  C e lje  na O k ra jn i lju d s k i 
o d b o r in  ob  u s ta n o v itv i sam o sto jn e  o b č in e  le ta  1955 
v Ž a le c . Z a p o s lil se  je  n a  o b č in s k i d a v čn i u p ra v i k o t 
re fe re n t za  k o n tro lo . O d  le ta  1969 je  p re v z e l n a log e  
davčnega in šp e k to rja  in  v  is tem  le tu  p o s ta l n a č e ln ik  
davčn e  up rave , k je r  je  o p ra v lja l to  fu n k c ijo  vse  do  
u p o k o jitv e  le ta  1981.

V  tem  času  je  b il tu d i č la n  Izv ršn e g a  sve ta , odgovo 
ren  p red vsem  za  p o d ro č je  da včn e  up rave .

O b  s tro ko vn e m  d e lu  in  iz o b ra že v a n ju  s i je  s svo jo  
n a d a rje n o s tjo  in  vnem o p r id o b il v e lik o  d e lo v n ih  iz k u 
šenj. B i l  je  č la n  m n o g ih  s tro k o v n ih  k o m is ij'in  o d b o ro v  
v o b č in i, v  c e ljs k i r e g iji in  v  re p u b lik i. V  o b č in s k i 
u p ra v i je  b il p n i  p re d se d n ik  d e lo vn e  sk u p n o s ti. P o t ga 
je  v o d ila  tu d i v  s in d ik a ln e  v rste , k je r  je  b il n e k a j časa 
p re d se d n ik  o b č in ske  Z v e ze  s in d ik a to v .
V e lik o  časa je  p o s v e t il tu d i d e lu  v  Izv ršn em  sve tu  
o b č in e  Ž a le c . S  p re d lo g i in  n a sv e ti je  p o m ag a l k  b o lj
šem u d e lu  Izv ršn eg a  sve ta  in  d a v čn e  up rave , k a m o r je  
p redvsem  p o sk u ša l v n a ša ti red , s tro ko vn o s t in  p ra 
v ičn o  o b ra v n a va n je  za ve zan cev . S  sv o jim  d o lg o le tn im  
de lom  s i je  p r id o b il bogate  iz k u šn je  n a  davčnem  
p o d ro č ju , k i j i l j j e  p re n a š a l tu d i n a  svo je  so d e la v ce  in  
na d ru g a  p o d ro ič ja  svo jega  d e lo van ja . S  sv o jim  de lom  
je  z n a l u s tv a r it i v zd u š je  m edsebo jnega ra zu m evan ja . 
B il je  zv e s t svo jem u  p o k lic u  in  s i s  po šten jem  s tk a l 
m očne v e z i s so d e la v c i in  o ko liem .

Z  M ila n o m  Z a b a v n ik o m  pa  je  u m rl tu d i v e lik  lju b i
te lj n a ra ve , a k tiv e n  č la n  r ib iš k e  d ru ž in e  in  za v ze t 
g a s ile c . Z a  svo je  bogato  d e lo  je  p r e je l o d lik o 
van je  re d  d e la  s  s re b rn im  vencem  in  p la k e to  o b č in e  
Ž a le c ._________________________________________________ __

r

r <

mladinska knjiga
t r g o v in a  od

. Ijubljana, slovenska 29  BIRO CENTER 
z  Žalec, Šlandrov trg 38, 

Iz je m n o  tel.: 063/713-203, 714-252, fax: 063/711-333
u g o d n e  c e n e
in  m o ž n o s t  p la č ila  n a  3 O B R O K E , b r e z  o b re s t i:
za računalnike

WEARNES BOLDLINE 386 SX-25 VGA MONO

sa m o : 7 9 .9 0 0  sit
COMTRAD CT 386 sx-25 SVGA

sa m o : 1 2 9 .9 0 0  sit



B o d o  obveznice kmalu delnice?
Intervju z direktorjem Milanom Dolarjem

Juteks Žalec sodi med ti
sta podjetja, ki tudi v teh  
najtežjih časih , ko vlada glo
boka gospodarska pa tudi 
moralna kriza, kolikor toliko 
uspešno krmari med čermi in 
se prebija naprej. Drugo leto  
bodo praznovali že 55-letni- 
co obstoja, vendar pred tem  
je še zakon o lastninskem  
preoblikovanju podjetij in 
vprašanje je, kako bodo ta
krat organizirani. O tem, pa 
o poslovanju, ekologiji, o ob
veznicah in  še čem pa v po
govoru z direktorjem M ila
nom Dolarjem , ki vseskozi 
resnično živi s kolektivom  in 
zanj.

»V  Juteksu sem resnično 
že tako rekoč od začetka de
lovne dobe. V  šali celo pra
vim, da sem tu od rojstva. Že 
po končani osnovni šoli sem 
hodil v  to firmo na prvo 
prakso in po prve dinarje, da 
sem lahko nadaljeval šo
lanje .. .«

Če prav vem o, ste direktor 
že osem let, pred tem pa ste 
b ili na drugih pomembnih 
oz. najvidnejših delovnih  
m estih, tako da dobro po
znate Juteksovo razvojno 
pot, njegove vzpone, pa tudi 
težje trenutke. Kaj bi rekli 
na to?

»Bo menda kar držalo, če
prav danes pravzaprav ne 
vem več, ali je to prednost ali 
slabost. A li je za človeka do
bro, da je tako dolgo na 
enem mestu, v  enem podjetju 
ali ne. Kar se nanaša na Ju
teks in njegovo življenjsko 
pot pa bi dejal, da je logično, 
da ima sleherni ekonomski 
subjekt določene vzpone in 
tudi padce. Za Juteks lahko 
rečem, da je imel kar nekaj 
vzponov in da jim niso sledili 
ravno padci, ampak nekakš
na zatišja oz. stabiliziranje 
po vzponu. Izpostavili bi 
morda leti 1988/89, ko je Ju
teks imel precej veliki inve
sticijski ciklus, ko je v  bistvu 
investiral v  opremo oz. v  štiri 
programe v  bruto vrednosti 
okrog 20 milijonov nemških 
mark. Temu obdobju je sle
dilo prilagajanje na nove 
razmere, žal pa časi, ki jih 
doživlja naša ožja pa tudi 
širša tržna okolica, niso bili 
naklonjeni našemu prilaga
janju. Gre seveda za znane 
probleme razpadanja jugo 
trgov, za nesposobnost nor
malnega trgovanja s števil
nimi vzhodnimi državami 
itd. Ne nazadnje pa je v  veli
ki recesiji -  gospodarski kri
zi tudi celotna Evropska 
skupnost, oziroma vse drža
ve stare celine.«

Juteksa ni preveč prizade
la izguba jugo trgov, saj ste 
se pravočasno usm erili na 
zahodna in druga tržišča. 
Koliko in  kam danes izva
žate?

»Skoraj vse, kar proizve
demo, izvozimo. Le dobrih 
5 do 10%, če upoštevamo tu
di storitve, prodamo na slo
venskem tržišču. Največ iz
vozimo na zahodnoevropske 
trge. Lani je bilo še nekaj 
vzhodnoevropskega izvoza 
in pa v  republike bivše Jugo
slavije, zlasti na Hrvaško, le
tos pa je praktično edini trž
ni prostor zahodna Evropa, 
pa tudi Avstralija, Nova Ze
landija in v  zadnjem času tu
di Južnoafriška republika.«

Juteks se je že pred deset
letjem  ali celo več odločil 
zgraditi novo tovarno na 
drugi lokaciji izven m estne
ga jedra. Načrt ste uresničili, 
vendar ste obdržali tudi sta
ro tovarno. Vam pri organi
zaciji dela to povzroča kakš
ne težave?

»Ločeni lokaciji sicer eno
vite delovne organizacije sta 
prav gotovo prinesli v  orga
nizacijo dela določene spre
membe, vendar smo se temu 
prilagodili in mislim, da je 
dvolokacijsko vodenje tudi 
stroškovno optimalno. Vpra
šanje pa je, če je sleherna 
poteza, sleherna človeška si
la v  celoti in optimalno izko
riščena . . . «

Pred vrati je lastninsko  
preoblikovanje podjetij. Ka
ko bo s tem  v Juteksu in  ka
ko vi ocenjujete zakon o last
ninjenju, ki bo nedvomno 
prinesel v  naš prostor več je
ze in žalosti kot veselja?

»Napisan in veljaven za
kon o lastninjenju je samo 
eden in tako velja za sleher
no podjetje, ne glede na nje
govo situacijo, ne glede na 
njegovo filozofijo in strate

O b v e s t i lo  h m e lja r jem
Brez prijave o pridelavi hmelja le-tega ne bo mogoče 

prodati.
Pridelovalci hmelja so na osnovi predpisov dolžni 

vsako leto do konca meseca maja prijaviti hmeljni 
komisiji povečanje ali zmanjšanje površin, zasajenih 
s hmeljem, oziroma povečanje ali zmanjšanje števila 
sadik.

Vsi Usti, k i so v letu 1992 prijavili pridelavo hmelja, 
so marca letos prejeli po pošti izpolnjene prijave pride
lave hmelja za leto 1993.

Pridelovalci hmelja so dolžni v  prijavo vpisati more
bitne popravke o pridelovalcu in spremembe v pride
lavi (obnova, premena, zmanjšanje, povečanje) na 
osnovi navodil, ki so jih prejeli s prijavo pridelka za 
leto 1992 v  novembru oz. decembru 1992. En izvod 
izpolnjene prijave morajo poslati hmeljni komisiji na 
Inštitut za hmeljarstvo in pivovarstvo Žalec, in sicer 
do konca meseca maja letos, drug izvod pa bo treba 
predložiti ob oddaji hmelja pri ocenjevanju pridelka 
kot dokazilo o izvoru pripeljanega hmelja.

Brez prijave o pridelavi hmelja v letu 1993 le-tega ne 
bo možno oddati nobenemu kupcu!

Pridelovalci, ki letos prvič prijavljajo pridelavo 
hmelja, morajo pri hmeljni komisiji Inštituta za hme
ljarstvo in pivovarstvo (pri Drobnetu) dvigniti kodi
rane obrazce za prvo prijavo. Hmeljna komisija

gijo dosedanjega razvoja. Za 
delavce Juteksa, tako seda
nje kot bivše, pa je ta zakon 
prava katastrofa, saj je Ju
teks v letih po vojni nastajal, 
se razvijal in gospodarsko 
večal le na osnovi lastnih sil, 
odrekanj in lastne akumula
cije. N ikoli njegov razvoj ni 
bil financiran inflatomo, kot 
morda to velja za mnoga 
druga, zlasti največja po
djetja v  Sloveniji. Paradok
salno je, da so delavci z odre
kanjem, pridnostjo in na ra
čun nizkih plač izgrajevali 
podjetje, ki ima lepo in dokaj 
veliko premoženje, sedaj pa 
morajo 80% vrednosti tako 
ali drugače plačati državi, če 
ga hočejo še naprej imeti oz. 
z njim upravljati. . . «

Svoj čas, pa tudi še sedaj, 
vas ljudje optožujejo, da ste 
s svojo proizvodnjo eden  
glavnih onesnaževalcev zra
ka v Žalcu oz. Ložnici. Kaj 
bi lahko rekli na to?

»Juteks in ekologija že 
dolgo nista več nasprotnika, 
ampak prej nasprotno. 
V  zadnjih letih smo v to in
vestirali veliko milijonov 
nemških mark in s tem v ve
liki meri pripomogli k reše
vanju ekološke problemati
ke. Na zahteve ljudi smo po
zitivno reagirali, kar pome
ni, da smo vse linije za proiz
vodnjo talnih oblog opremili 
s čistilnimi napravami. Naša 
dva delavca pa sta prejela 
tudi republiški nagradi za 
inovacijo s tega področja. Če 
pa k temu dodam še sežigal- 
no napravo, ki so jo izdelali 
v  K ivu na Vranskem in ki 
sodi med edinstvene tovrstne 
naprave v  Evropi, saj z njo 
sežigamo odpadke, ki nasta
jajo pri proizvodnji avtomo
bilskih oblog v  Emteksu, po
tem je nesporno Juteks ena 
redkih firm, ki je bistveno 
odreagirala na opozarjanja 
o ekološki problematiki 
v  občini pa tudi širše.«

V Juteksu ste b ili eni iz
med redkih v Sloveniji, ki ste  
pred leti izdali svoje obvez
nice in  z njimi tudi začeli 
poslovati. Kaj vas je na to  
navedlo in kako je sedaj s te
mi vrednostnim i papirji?

»Takratni namen izdaje 
obveznic je bil dvojen. Prvič, 
pridobiti nekaj trajnejšega 
obratnega kapitala za tisti 
investicijski ciklus, ki je že 
bil za nami. To se pravi, da 
se utrdi in potrdi razvoj Ju
teksa na višji ekonomski 
stopnji oz. moči. Kot drugo 
pa smo bili s tem drugi v Slo
veniji, ki smo to naredili in je 
šlo za grajenje ugleda in 
imena firine. S tem pa smo

bili med pionirji, ki sr> se 
spustili v  poslovanje z vred
nostnimi papirji. Žal je ob
dobje treh let, kolikor so Ob
veznice imele dobo trajanja, 
že minilo. Mi smo v vseh teh 
letih polletno odplačevali 
obresti, letos prvega aprila 
pa je zapadla tudi glavnica. 
Ker so bile obveznice kon
vertibilne, nominirane
v  markah, in ker smo ob iz
daji obljubili, da se bodo do 
izteka verjetno že lahko 
spremenile v  delnice, smo se, 
na žalost, zaenkrat morali 
temu odpovedati. Zakono
daja, zlasti pa moratorij, 
sprejet novembra lanskega 
leta, nam je namreč prepre
čil, da bi se Juteks preobli
koval v  delniško družbo, ve
činsko, seveda, z družbenim 
premoženjem in manjšinsko 
s kapitalom zaposlenih, da 
bi te obveznice spremenil 
v  delnice. Mi smo se prav za
to na znane pa tudi neznane 
imetnike naših obveznic 
obrnili s poslovnim pismom 
in komercialnim oglasom, 
naj zadržijo obveznice, vsaj 
do konca leta, ko računamo, 
da bi vendarle dosegli, da bi 
se Juteks preoblikoval v  del
niško družbo in bi te obvez
nice postale delnice. Seveda 
to ni bilo storjeno prisilno, 
ampak je bil to predlog imet
nikom obveznic, ki so potem 
ravnali, kot so. Dobra tretji
na se je odločila počakati, 
ostali pa so se odločili za iz
plačilo. Razlog za to pa ni 
bilo nezaupanje do tega, kaj' 
bo z Juteksovim preobliko
vanjem, ampak enostavno 
v  pomanjkanju denarja in 
ljudje so to dolgoročno na
ložbo spremenili v efektivo. 
Vsekakor pa nam bo tudi ta 
dobra tretjina pomagala in 
bo imela svoj vpliv pri pro
cesu preoblikovanja Ju
teksa.«

Za konec pogovora pa še 
klasično vprašanje: želje,
načrti?

»G lede na to, da je bil zad
nji investicijski ciklus izve
den pred tremi, štirimi leti, 
bi po vseh normalnih zako
nitostih moral slediti nasled
nji. M i se, seveda, ubadamo 
z mislimi, idejami in tudi že 
s prvimi konkretnimi pote
zami, da bi začeli tudi s pro
izvodnjo tekstilnih talnih 
oblog. Treba je vedeti, da 
z razpadom Jugoslavije 
v  tem delu te proizvodnje 
praktično ni. Mislimo, da bi 
bila to prava odločitev, saj bi 
s tem produktom dali trgu še 
kompletnejšo ponudbo tal
nih oblog___«

Darko Naraglav

Oskar Kolenc
Podlog 41, Šempeter

*  čiščenje kanalizacije 
(odvoz fekalij)

Konkurenčne cene!

Sprejem naročil v jutranjih 
in večernih urah 
po telefonu 0609/612-839

Vili Žagar

N o v o  vod s tvo  
banke

Dosedanji direktor žalske 
enote Ljubljanske banke 
Franci Tratar je odšel na no
vo delovno dolžnost. Njego
vo mesto je prevzel V ib  Ža
gar, ki je bil pred tem zapo
slen v enoti v  Celju, skrbel 
pa je za posle s prebivalci. 
»Prizadevamo si, da bi bile 
stranke z našimi uslugami 
zadovoljne. Črta diskretno
sti se je po manjših začetnih 
težavah že dobro uveljavila, 
najpomembneje pa je, da jo 
varčevalci odobravajo in so 
z njo zadovoljni. V Ljubljan
ski banki pripravljajo še vr
sto novosti, ki naj bi nudile 
še večjo diskretnost in po
enostavitev poslovanja. Pri
zadevamo si, da bi bilo brez
gotovinskega poslovanja 
vedno več,« pravi V ili Žagar.
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N e s tab ile n  trg  hm e lja
Hmeljarska družba kot 

pravna naslednica Poslovne 
skupnosti za hmeljarstvo še 
vedno združuje večino sloven
skih hmeljarjev, bodisi nepo
sredno ab posredno preko za
drug. Družba ima 121 delni
čarjev, od tega 27 pravnih 
oseb, ki so vanjo prenesle svo
ja sredstva razvojno stabiliza
cijskega sklada. Ustanovitveni 
kapital za vsako fizično osebo 
je znašal 500 DEM v tolarski 
protivrednosti.

Največji, vendar ne več edi
ni prodajalec slovenskega 
hmelja, je Hmezad Export-Im
port. Lani je ta komisionar 
prodal 3450 ton hmelja, od te
ga je bilo v predprodaji od
kupljenega 2980 ton po ceni 
7,60 DEM, cena pa je bila za
radi devalvacije funt šterlinga 
dejansko malo nižja. Proste 
količine hmelja so se pozneje 
prodajale po ceni približno 12 
DEM. Zaradi lanske suše je na

svetovnem trgu prevladovala 
ocena, da je ponudba hmelja 
manjša kot poraba. Zato so, na 
primer, v Nemčiji jeseni hme
ljarji zahtevali tudi 20 DEM za 
določene vrste hmelja. Ker so 
trgovci ponudili cenejši ameri
ški in azijski hmelj, je v Nem
čiji ostalo več kot 1000 ton ne
prodanega hmelja, ki se po na
ših informacijah zdaj prodaja 
po ceni 2 do 3 DEM. Tudi 
v ZDA naj bi bilo neprodanega 
še 750 ton lanskega pridelka.

Ta zaloga bo gotovo vplivala 
tudi na letošnjo sezono, čeprav 
ne gre za velike količine in bo
do le-te gotovo prodane. Vse je 
odvisno od letošnjega pridel
ka, katerega dve tretjini je 
Hmeljarska družba že prodala 
po predprodajnih cenah, ki pa 
jih zaradi konkurence direktor 
Jože Breznik ni hotel izdati, 
čeprav je poudaril, da jih sicer 
ni težko izvedeti.

K. Rozman

T rg o v in a

a j D
ŽALEC, Ložnica 14,
telefon: 063/712-583

Po ugodnih
cenah
nudimo:
RADENSKA/I 37,60

1,5 1 61,90
ŠUM/l 49,00

1,51 76,00
STIL/I 53,00
PEPSI/1,51 117,00
moka tip 500/10 kg/kg 35,00 
prekajeno meso

Ž e lim o
p rije tn e
p ra zn ik e

R_____E

S A N  L E S  d .  o . « .
TRGOVINA NA DEBELO IN DROBNO
Žalec, Partizanska 1, tel.: 063/714-213 
Pohištvo Polzela 148, tel. 063/721-087
SANLES ŠPORT ŽALEC, tel.: 063/711-312

V p o s lo va ln ic i P O H IŠ T V O  P o lze la  vam  nud im o  
kom pleten  p ro g ra m  p o h iš tv a  z  u g odno stm i:

-  gotovinski popusti
-  4 čeku brez obresti
-  krediti -  minimalna obrestna mera.

Prodaja lna  Š P O R T  Ž a le c  -  n aspro ti tržn ice
Nudimo vam kompleten športni program najbolj znanih 
evropskih in svetovnih proizvajalcev:

NIKE, SPALDING, DIADORA, NORTLANDE, ADIDAS...

Se p r ip o ro č a m o !



Alojz Podvršnik -  ljudski umetnik

Lesene u m e tn in e  iz  Z a v rh a
Les, dleto in kladivo -  del njegovega življenja

V Zavrhu pri Galiciji ž iv i
jo pridni, delovni in složni 
vaščani. Za njimi so številne  
prostovoljne delovne akcije, 
s katerimi so si zelo izboljša
li življenjske razmere. „Po
magaj si sam in bog ti bo 
pomagal,“ pri njih že dolgo  
ni več samo pregovor, ampak  
resničnost, ki jim je pom aga
la do asfaltiranih cest, gasil
skega doma, vodovoda in .še  
do mnogo drugega. Sicer pa 
ne nameravamo govoriti 
o teh pridobitvah, ampak  
predvsem o vaščanu, ljud
skem um etniku, razbarju 
Alojzu Podvršniku, Id je nas 
kot tudi mnoge druge ob i
skovalce Jožefovega sejma 
v  Petrovčah presenetil s ču
dovitim i umetninami v lesu. 
Že marsikateri njegov rez- 
barski izdelek krasi bivalne, 
društvene ali kakšne druge 
prostore v naši dolini pa tudi 
izven nje.

Alojz Podvršnik je pravi 
ljudski umetnik -  s talen
tom, voljo, zagnanostjo in 
ljubeznijo do lesa in ustvar
janja si je nedvomno zaslužil 
to ime. Zaposlen je kot vili- 
čarist v  skladišču Slovenija
lesa v Medlogu. Doma imajo 
manjšo domačijo s približno 
hektarjem zemlje, ki daje 
predvsem najnujnejše, ne 
more pa preživeti Alojza in 
njegove družine, tako da je 
zaposlitev še kako pomemb
na tudi za njega.

„Poročen sem od leta 1974. 
Imam dve hčerki, ena se že 
uči za šiviljo, mlajša pa obi
skuje 6. razred OS v  Petrov
čah. Vsak dan služba, delo 
na zemlji, kar mi ostane ča
sa, pa ga posvečam svojemu 
hobiju, ki mi od časa do časa 
prinese tudi kakšen tolar, ta
ko da lahko z njim krpam 
družinski proračun. Vseka
kor pa tega, kar počnem, ne 
delam zaradi denarja, am
pak predvsem iz veselja do

ustvarjanja, zaradi notranje 
sprostitve in najprej za svoje 
zadovoljstvo, šele potem pa 
tudi v  zadovoljstvo 
drugih.. .“

Alojz Podvršnik je že kot 
otrok zelo rad risal, z leti se 
je ljubezen do ustvarjanja še 
povečala in okrog leta 1970 
se je predvsem posvetil 
ustvarjanju v  lesu. Razna 
dleta, leseno kladivo in nav
dih sedaj botrujejo njegovim 
stvaritvam, ki največkrat 
prikazujejo prizore iz kmeč
kega življenja, z domačij,

ga časa, tako da kakšna rez
barija nastaja še dalj časa, 
kot bi sicer. Končno pa je to 
moj hobi in čas ni po
memben. ..”

Naš sogovornik, ljudski 
umetnik in rezbar, v  glav
nem upodablja reliefno, na
redil pa je tudi precej lesenih 
kipcev. Na Jožefovem sejmu 
so obiskovalci pokupili vse 
kipce Sv. Jožefa in kar žal 
mu je bilo, da jih ni naredil 
več. Kot pravi, ustvarja ta
krat, ko ima čas. Ne potre
buje posebnega navdiha, 
enostavno vzame v roke kos

običaje in še veliko drugega, 
kar si morda zaželijo naroč
niki Alojzovih rezbarskih 
del. „Za svoje rezbarije 
v  glavnem uporabljam lipov 
in topolov les. Precej pa upo
dabljam tudi v  hrastovem le
su, zlasti ko gre za rezbarje
nje na sode. Motivi so temu 
primerni in prikazujejo delo 
in življenje v  vinogradih, 
grozdje in podobno vino
gradniško tematiko. Čas na
stajanja mojih rezbarskih 
del je odvisen predvsem od 
zahtevnosti in velikosti mo
tiva. Včasih delam kakšnega 
cel teden in več, drugič pa je 
lahko končan v nekaj urah 
ali enem, dveh dneh. Seveda 
pa včasih zmanjkuje proste-

primernega lesa, različna 
dleta in kladivo ter se loti 
dela. V vseh teh letih, kar 
ustvarja, je naredil mnogo 
rezbarij, nedvomno pa jih bo 
še veliko.

Končno pa bo imel za to 
sedaj še več časa, saj je hiša 
zgrajena, otroci so samostoj
nejši, kakšen tolar pa tudi ne 
bo odveč. Življenje je nare
dilo Alojza skromnega in 
takšen je tudi sedaj, ko govo
ri o svojem ustvarjanju. Za
želimo mu še veliko lepih in 
prijetnih trenutkov pri nje
govem delu. Tisti, ki bi želeli 
spoznati njegova dela, pa so 
vabljeni na njegov dom 
v  Zavrh.

Darko Naraglav

M a rja n  D e čm a n  
ra zs tav lja l p o rtre te

Amaterski slikar Marjan Dečman s Polzele je dokaj 
znan likovnik v Savinjski dolini. V mali dvorani doma 
Svobode je pred dnevi razstavljal svoja likovna dela 
-  tokrat se je odločil za portrete v olju in s svinčnikom. 
Ob odprtju je o slikarju amaterju spregovorila prof. 
Anja Maček-Ključar, razstavo je odprl predsednik 
DPD Svobode Polzela Marko Slokar, v  kulturnem pro
gramu pa sta nastopili Tanja Cizej in Mija Novak. Na 
sliki: detajl z razstave. T. TAVČAR

T R G O V I N A  
S C A L A  S T Y L
Nudimo vam:

JO Ž IC A  K O VAČIČ
Petrovče

- krila, bluze, jeans, srajce, kravate, suknjiče, puloverje, bluzone, otroške, moške In ženske trenirke, ženske nogavice.

~ \

NOVO -  obleke za obhajilo in birmo!
^ Vse po izredno ugodnih cenah! Odprto: od 7.30 do 19. ure^

P u b lik a c ija  
o  m lin ih

Občinski odbor UDS 
Žalec pripravlja izdajo 
publikacije o mlinih in 
vodnjakih v  Savinjski do
lini, zato naprošajo vse, 
ki imajo kakršenkoli fo
tografski ali pisnimateri- 
al o vodnih mlinih in vod
njakih v  naši občini, naj 
jih pokličejo po telefonu 
063/714-216, da se dogo
vorijo o odkupu ali izpo
soji tega materiala. Za 
sodelovanje se vam vna
prej zahvaljujejo.

K o n ce rt
K a ta r in e
Pustin ek

Na Polzeli se je v  prirejeni 
dvorani OŠ predstavila mla
da pianistka Katarina Pusti
nek z deli BACHA, M OZAR
TA in CHOPINA.

Katarina je učenka sedme
ga razreda OŠ Vere Šlander 
Polzela, sedmo leto pa obi
skuje glasbeno šolo Rista Sa
vina v  Žalcu pri prof. Stanku 
Podbregarju. Klavirski reci
tal je odlično izzvenel, saj je 
Katarina Pustinek nadarje
na učenka, kar je v uvodni 
predstavitvi povedala tudi 
ravnateljica glasbene šole 
prof. Tanja Cehner. p. B.

Godba rudarjev in keramikov Liboje
L ib o js k i g o d b e n ik i se in te n z iv n o  p r ip ra v lja jo  n a  I. m e d n a ro d n i fe s t iv a l p ih a ln ih  o rke 

stro v , k i bo  o d  7. do  9. m a ja  le to s  v  L o v ra n u  p r i O p a tiji. P r ič a k u je jo  u de le žbo  p ih a ln ih  
o rk e s tro v  iz  A v s t r ije  (G rad z), I ta lije  (U d in e ), H rv a šk e  (Lo v ra n ) in  S lo v e n ije  (L ib o je ).

L ib o js k i g o d b e n ik i so  na d ržavnem  p rv e n s tv u  le ta  1985 o s v o jili b ron asto , le ta  1989 p a  
s re b rn o  p la k e to . L e ta  1985 so  p re je li tu d i S a v in o v o  n a g ra d o  in  ž e  c e lih  22 le t so d e lu je jo  
s p ih a ln im  o rk e stro m  iz  G rad za . L ib o js k a  god ba  ru d a rje v  in  k e ra m ik o v  šte je  48 g o d b e n i
kov, n a s le d n je  le to  p a  bodo  p ra z n o v a li 6 0 -le tn ic o  ob sto ja  o rk e stra . F .S re b o t

Na posnetku mešani pevski zbor iz Andraža, ki ga vodi Bojana Horvat. foto: tt

Praznik iger in petja

Želja za korak naprej
Spomladanski meseci so 

vedno bogati s prireditvami, 
kjer se številni ljubitelji kul
turnih dejavnosti pokažejo 
na koncertih, predstavah, 
srečanjih, tekmovanjih... 
Tradicionalno pa v  marcu in 
aprilu, a tudi maju in juniju 
potekajo v  naši občini revije 
pevskih zborov in letos prvič 
gledališke ustvarjalnosti.

GLEDALIŠKI DNEVI:
Od napovedanih šestih smo 

si lahko ogledali le pet gledali
ških predstav (Ponikva, Pre
bold, Andraž, Žalec, Vrbje), 
zaradi bolezni je taborska 
predstava odpadla. Vse so bile 
predvsem dobro obiskane, gle
dalci zadovoljni, strokovni 
ocenjevalci, predvsem Bogo
mir Veras in Stefan Volf, pa so 
bili do izvajalcev tudi kritični. 
Zadnji dan se je v Taboru, kjer 
je bilo organizirano srečanje 
vseh članov gledaliških skupin 
naše občine, zbralo prek 140 
gledališčnikov in gostov. Še en

VINOTEKA 
»Pod obokom»
Prebold 25 tel. 063/723-079
Bogata izbira 
vseh vrst 
buteljčnih vin 
po izredno 
ugodnih cenah.
Pridite In se prepričajte!
Vesele in prijetne prvomajske praznike in hvala za dosedanje zaupanje!

dokaz več, da je želja po sode
lovanju, spoznavanju in prija
teljevanju ne le praktična, am
pak tudi nujna. S tem je bil 
namen gledaliških dnevov do
sežen. Pri tolikšnem številu 
aktivnih članov in ustvarjal
cev gledališkega utripa na na
šem območju je strokovni od
bor pri Zvezi kulturnih orga
nizacij Žalec dolžan skrbeti za 
razvoj gledaliških snovanj in 
za korak naprej. V ta namen 
bodo v jesenskem času organi-, 
zirani seminarji s primernimi 
vsebinami in oblikami.

REVIjA PREVSKIH 
ZBOROV:

Po dolgem času se je zapelo 
v Žalcu, množična udeležba 20 
pevskih zborov ali skoraj 500 
pevcev je ponovno potrdila, da 
je pesem v Savinjski dolini 
resnično doma. Tudi obisk 
obeh koncertov je bil proti pri
čakovanju velik, izvajalci pa 
so kljub skromnim možnostim 
za pogostitev odhajali domov 
zadovoljni in s pesmijo na 
ustih. Oba koncerta je poslušal 
tudi prof. Močnik in bo podal 
o svojih vtisih strokovno mne
nje. Le-to bo merodajno za 
razvrstitev zborov po katego
rijah oz. za sodelovanje na me
dobčinski reviji v Celju (če bo 
ta sploh organizirana). Že po 
zadnjem koncertu pa je poh
valil marsikateri sestav, pred
vsem mešani PZ iz Tabora, de
kliški PZ z  Gomilskega in ok
tet Adoramus s Polzele. Tem se 
pridružuje še vrsta drugih, 
predvsem pa je bil zadovoljen 
tudi z brezhibno organizira
nostjo in potekom revije.

Ob odraslih so se pokazali

tudi mladi pevci. Teden kasne
je so zapeli, prav tako v Žalcu, 
člani zborov iz osnovnih šol 
naše občine, vsega tisoč pev
cev ali šestnajst zborov, tako 
otroških kot mladinskih. Ob
činstvo je oba koncerta, v pe
tek in soboto, sprejelo navdu
šeno, sicer pa so v dvorani se
deli večinoma starši nastopa
jočih. In prav je tako, naj mla
di privabljajo svoje domače, 
prijatelje. Te revije ni poslušal 
nihče od pevskega združenja 
oz. zveze, kajti v teh dneh je 
potekala vrsta pevskih prire
ditev po Sloveniji in tako je 
žalska ostala brez potrebnega 
strokovnega poslušalca. Raču
najmo, da bo drugič ta del 
uspešneje izveden. Organiza
torjem posameznih revij se 
Zveza kulturnih organizacij 
Žalec iskreno zahvaljuje za so
delovanje (Kulturno društvo 
Tabor, Svoboda Polzela, KUD 
Svoboda Žalec, OŠ Prebold, 
OŠ Žalec), prav tako tudi 
mnogim posameznikom.

VABIMO VAS:
Predstavitve posameznih 

dejavnosti, združenih v ZKO, 
pa s tem še niso izčrpane. 
V mesecu maju ste vabljeni še 
k poslušanju pihalnih orke
strov (v Žalcu), tamburašev (v 
Libojah), ogledu likovne raz
stave del učencev osnovnih šol 
(Savinov likovni salon Žalec), 
poslušanju pihalnih orkestrov 
na državnem tekmovanju v II. 
tež. stopnji (v Žalcu), pa na 
literarno srečanje in še bomo 
kaj našli. O vsem bomo po
drobno poročali v naslednjih 
številkah Savinjčana.

JoCk



Po leg  se rv isa  še 
trg o v in a

Milan Zupanc je imel 
v  Žalcu na Šlandrovem trgu 
12 že vrsto let servis za po
pravilo radijskih in TV spre
jemnikov. Ne dolgo nazaj je 
svojo dejavnost razširil še na 
prodajo teh proizvodov. Če
prav se je prvenstveno odlo
čil za prodajo novih TV spre
jemnikov Gorenje, pa njego
va ponudba zajema tudi 
aparate ostalih proizvajal
cev, satelitskih anten, ki jih 
po želji tudi zmontirajo, avto 
radiev in opreme. Pri naku
pu novega sprejemnika vza- 
mejh v  račun vašega starega, 
ga pregledajo, ocenijo in tudi 
zanj nudijo garancijo pri na
daljnji prodaji.

Milan Zupanc zagotavlja, 
da je nakup novega ali rab-

VINO NA VELIKO
Izbrana vina 
slovenskih kleti 
dobavljamo na 
veliko po 35% 
nižjih cenah, kot so malopro
dajne cene za enaka vina. 
Najmanša enkratna dobava 
je 50 litrov.
Sprejemamo prednaročila.

LE R R A  d . o . o .
PREBOLD, tel.-fax: 732-049

ljenega TV sprejemnika pri 
njih najugodnejši, saj omo
gočajo nakup na čeke, in si
cer od štiri do deset čekov, za 
gotovinsko plačilo novega 
aparata nudijo desetodstotni 
popust, pri vračunu starega 
pa sedemodstotnega. Kup
ljeni aparat vam na željo do
stavijo na dom in ga priklju
čijo.

Poleg tega servisirajo 
v lastnem servisu, kjer od
pravijo večje okvare, obišče
jo pa vas tudi na domu, kjer 
odpravijo manjšo napako,

Ponudba blaga na zalogi
- Prokrom pločevina 0,60-3 mm- Dekapirana in črna pločevina 1,00-5 mm- Pocinkana in bakrena pločevina 0,55 mm- Črne šivne in pocinkane cevi 112 in 3/4- Kvadratne cevi 20 x 20,30 x 30,40 x 40,80 x 40- Elektroda Fincord 0 3,25- Varilna žica VAC 0 1,20 in VAC 0 1,00
Poleg tega vam nudimo tudi bogato izbiro Ormoških in Ptujskih vin. Obiščite nas lahko v Grižah in na Šlandrovem trgu v Žalcu.
Vsem cenjenim strankam, poslovnim partnerjem in 
sodelavcem želimo lepe in prijetne prvomajske prazni
ke in se zahvaljujemo za dosedanie zaupanje!

Trgovina in storitve 
Črna in barvna 
metulargija M mS

U N I V E R S A L

G RIZE  105
tel: 063/711-208 
fax: 063/714-254

MATJAŽ MARKETING

POLZELA 38,
telefon:
063/721-052

Ot 25. tulila ras iljuilno na
razstavni prostor OLDlf 
na «. SEJMU AVTO IH VZORŽEVAHJE 
HA CELJSKIH SEJMIH

N ovost: TERENSKO VOZILO
TAVRIA LUAZ 1302
o r ie n ta c ijs k a  c e n a  10.000 D EM

NAJCENEJŠI AVTO V SLOVENIJI:
TAVRIA ZAZ TIP 1102
ce n a  d o  re g is tra c ije  547 .677 ,00  s it

ZA S T O PS T V A  Z A  VOZILO  S U B A R U  IH  D A IH ATSU

Subaru tov. cena
VIVI02VVD 11.500 DEM
JUSTYJ 124 WD 15.000 DEM
LEGASY SEDAN 2,0/GL/PX 20.100 DEM
LEGASY RANGER DL 1,8 4 WD 22.000 DEM

Daihatsu cena do registracije
CHARADE1,0 15.280 DEM

Mobitel: omogočamo nakup in montažo
Način plačila: -  takojšnje plačilo

-  leasing
-  odloženo plačilo

POSREDNIŠKA PRODAJA IN ODKUP RABLJENIH VOZIL
Ceno določi prodajalec sam.
Možnost nakupa STARO ZA NOVO.

INFORMACIJE po telefonu 063/721-052
Poslujemo: ob 8. do 16. ure, ob sobotah od 9. do 12. ure.

zagotovijo pa tudi prevoz 
aparata v  servis. Poslujejo 
vsak dan od 9. do 18. ure, ob 
sobotah do 12. ure, pokličete 
pa jih lahko tudi po telefonu 
na številko 714-484.

-ep

Sa lon
p oh iš tva
A lta n a

■
; -  v ::? .Miham*,

-------„„ v  prvi etaži PC
LE N A  LEVEC je SALO N  
POHIŠTVA ALTA N A , 
kjer nudijo vse vrste po
hištva ter olajšajo nakup 
s potrošniškimi krediti in 
gotovinskimi popusti. 
Posebna ugodnost -  na
kup bele tehnike in aku
stike za 25-mesecev odlo
ženo plačilo. SALO N PO
H IŠTVA A L T A N A  vas

P o d je t le  UN IPRO M  P. 0. Žalec
vam  p re d s ta v lja  p ro d a ja ln o

tel. 063/714-398GRAMMY SHOP, Šlandrov trg 20
Z A S T O P S T V O  T U J IH  F IR M ;

- CANDY (I): pralni, sušilni, hladilni aparati-  KELOMAT (A) posoda-  SHARP: televizorji, radiokasetofoni, videorekorderji-  PFAFF (ZRN): šivalni, pletilni stroji-  CASCO (ŠVED): laki za parket SYNTEKO- TECNOGAS: štedilniki, samostoječi in vgradni- BLANCO (ZRN): pomivalna korita- GRUNDFOS, API, OVENTROP, OGREVALNA TEHNIKA- PRIMUS SIEVERT
GOTOVINA 5% POPUST, PRODAJA TUDI NA 3 ČEKE!

-  VELIKA IZBIRA IGRAČ PO UGODNIH CENAH
-  TRENIRKE ŠUMEČE
-  TRENIRKE BOMBAŽNE
-  PIŽAME
-  ŽOGE ZA KOŠARKO
-  PUZZLE RAZNE
-  OREHI 200g (AMER.)
-  SET ČOPIČEV, 3 KOM.
-  WC PAPIR 10/1
-  SPAJKAČ
-  RAZDELILEC 3 X 
KALKULATORJI
-  DEŽNIKI
-  ČISTILA 4 L
-  KOLESA RAZNA -  UVOZ
-  VOZIČKI-OTROŠKI-ROKY

PRODAJA NA ČEKE!
OBIŠČITE NAS TER SE PREPRIČAJTE 0 NAŠI PONUDBI!

od 425,00 do 2. 
od 720,00 do 1.

M A R K E T  " E N I "
TRGOVINA Z ŽIVILI
Bevkova 9, Žalec

Ob 3. obletnici poslovanja 
se zahvaljujemo 
vsem stalnim strankam 
za uspešno sodelovanje 
in se tudi vnaprej 
toplo priporočamo!

30. aprila bo vsaka dvajseta 
(20.) stranka nagrajena!

PREBOLD

P re b o ld  (p r i L o n č a r i) ,
tel-fax: 063/723-243

v aprilu po ugodnih cenah:
•  cement
•  jupol
•  lepilo za keramiko
•  apno
•  bramac
•  kalijeva sol

460 sit 
2376 sit 
794 sit 
350 Sti 
73 Sit 

1.160 sit
•  armaturne mreže od 1500 do 4000 sit 

odprto: od 7.30 do 17. ure, sobota do 12. ure 
V stiski vam postrežemo tudi po 17. uri.

T o k ra t b o m o  na v o l jo  tu d i  m e d  
p rv o m a js k im i p ra z n ik i!

ŽELIMO PRIJETNE PRVOMAJSKE PRAZNIKE

Branka Irman,
Kardeljeva 2, Žalec 
tel-fax: 063/712-303 v

C e n j e n im  s t r a n k a m  n u d im o :

bogato izbiro korekcijskih okvirjev priznanih do
mačih in tujih proizvajalcev

•  raznovrstna stekla za korekcijo vida
•  kontaktne leče s čistili

Vsak ponedeljek in petek nasveti specialista za oči.

Potrudili se bomo, da bo 
vaš pogled lepši in čistejši.

Informacije po telefonu 
712-303.

/
m T Y T T T T T r r m n n n n n n n n n n rT

T R G O V I N A
KANJA Petrovče

'S
N u d i m o  v a m :

- otroško in žensko konfekcijo priznanih pro
izvajalcev po izredno ugodnih cenah - mož
nost plačila na 2 čeka.

Delovni čas: 
od 7.30 do 18.30 
sobota: od 8. do 12. ure

V
Pridite in se prepričajte o ugodni ponudbi!
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Na obisku pri Kecejevih

Dobrovlje so naš
Na meji med mozirsko in žalsko 

občino že vrsto let živi rod Voduško- 
vih -  Kecejevih po domače. V bližini 
je tudi cerkev Sv. Urbana, ki daje ob 
panoramskem pogledu na domačijo 
še prijetnejšo podobo. N advse zani
miva pa je tudi stanovanjska hiša 
Voduškovih, ki nosi letnico 1907 in je 
prava arhitekturna m ojstrovina s ču
dovitim  vhodnim portalom , okni 
s polknami in  rum eno-belo fasado. 
Ob pogledu na to lepo gospodarsko  
poslopje in čudovito okolico z mo
gočnimi gozdovi, senožetm i in  kra- 
škim i vrtačam i, se človeku spočijejo 
oči in marsikdo bi tu kar ostal. Toda 
tako je danes, pred desetletjem  in  več 
pa je bila  ta idila povezana s trdim  
življenjem, brez cest, vodovoda,

elektrike, z enim  samim bojem za 
preživetje, ki je ljudi gnal v solino.

Lep sončen dan je, ko se ustavimo 
na dvorišču Voduškove domačije. 
Ata Jože, s katerim si kmalu zatem 
sežemo v roke, s čopičem v roki in 
barvo lepša že tako čudovito hišo, ki 
je toplo zavetišče sedmim članom 
družine -  starima Voduškoma ter 
mladima in njunim trem otrokom. 
Ob kozarčku dobrega jabolčnika, ki 
nam ga iz kleti prinese 79-letni Jože, 
jeziki postanejo še zgovornejši in tu
di Joža je pripravljen na pogovor, 
čeprav smo ga zmotili sredi dela. »Bo 
že počakalo,« reče in kmalu je s spo
mini v  daljnem letu 1938, ko je prev
zel kmetijo v  svoje roke.

Prvotno je bila kmetija Voduško-

Jože Vodušek-Kecej starejši. V ozadju njihova domačija.

dom
vih velika 31 hektarjev, 8 hektarjev 
pa je Jože pozneje še dokupil. Sedaj 
se v glavnem bavijo z živinorejo oz. 
s proizvodnjo mleka. Na dan oddajo 
od 120 do 150 litrov. Ob negotovem 
položaju mlekarne pa jih je kar malo 
strah, saj bi tako izgubili pomemben 
vir dohodka za preživljanje. Na srečo 
je precej tudi gozda, okrog 23 hek
tarjev, tako da je nekaj dohodka mo
goče ustvariti tudi s tem.

»Res je, da nam tudi gozd, ki je 
mešan, omogoča, da v  teh hribih laž
je živimo, vendar je z njim treba um
no in skrbno gospodariti, saj bi v  na
sprotnem primeru kaj kmalu prišlo 
do težav. Posekati je pametno le toli
ko, koliko je prirastka, žal pa mnogi, 
še zlasti tisti, ki nimajo odnosa do 
gozda in zemlje, tega ne upoštevajo 
in prekomerno izkoriščajo to zeleno 
bogastvo, ki je tudi vir zdravja in 
tovarna kisika,« se priduša naš sogo
vornik Jože in nam ponovno nalije 
kozarce.

Življenje na Dobrovljah
Jože je sam doma, vsi ostali dru

žinski člani so v  gozdu in grabijo 
listje. Naš obisk mu je morda kar 
prav prišel, saj še je lahko ponovno 
vrnil v  čas svoje mladosti in gospo
darjenja na Kecejevini.

»N ič  novega ni, če rečem, da je bilo 
življenje tu v teh hribih zelo skromno 
in težko. N i bilo elektrike, ne vode, 
ne cest. Vsak je bil odvisen sam od 
sebe, čeprav smo si med seboj vedno

Voduškovi pred vhodom v svojo toplo družinsko hišo

zelo pomagali. Vojni čas je bil nekaj 
posebnega, jaz sem bil mobiliziran 
v nemško vojsko, tako je bila naša 
domačija pred Nemci manj na udaru, 
hkrati pa partizanom in OF v veliko 
oporo. Po vojni se je tudi v  naših 
hribih življenje počasi začelo obra
čati na bolje. Leta 1950 smo dobili 
elektriko, pravo -  sedanjo cesto pa 
leta 1972. Z  njo je bila dokončno 
uresničena želja po povezavi z doli
no.

To pa je v  marsičem spremenilo 
naše življenje in nam omogočilo lep
šo življenje, naše, naših sinov in vnu
kov,« reče Jože in se veselo na
smehne.

N i kaj. Prijeten sogovornik je Ke- 
cejev ata, dobrodušen in pravo zado
voljstvo je kramljati z njim. Sonce 
veselo pošilja svoje žarke, tako da 
nam je v  teh marčevskih dneh kar 
toplo. Jože ponovno skoči v  klet in na 
mizi je že nov liter kristalno čistega 
jabolčnika, ki ga v  tem trenutku nih
če od nas ne bi zamenjal za še tako 
dobro vino. Dobroveljčani so pravi 
mojstri za proizvodnjo in kletarjenje 
te pijače.

Rod Kecejevih ne bo izumrl
Življenje pri Voduškovih je sedaj 

lepo in v  tem varnem zatočišču stare, 
a v  notranjosti tudi zelo posodoblje
ne hiše, se bo njihov rod razvijal na
prej. Tako kot je za to poskrbel ata 
Jože, ki sta se mu v zakonu rodila 
hčerka in sin, je tudi sin Jože dobro 
poskrbel za naslednike. Poleg dveh 
hčera, ki sta stari 21 in 23 let se mu je 
rodil tudi sin, ki bo prav gotovo na
daljeval očetovo in dedovo poslan
stvo. Letos bo dopolnil 15 let in je že 
pravi mali gospodar. Dobro zna 
upravljati kmetijske stroje, ki posta
jajo nepogrešljiv pripomoček tudi 
v  teh hribih, kjer je veliko dela še 
vedno potrebno opraviti ročno.

Kar dolgo smo klepetali z Jožetom, 
ki ne kaže svojih 79 let, saj je še 
vedno dokaj vitalen. Vmes so se vrni
li domov tudi ostali družinski člani, 
tako da smo lahko naredili skupinski 
posnetek, na katerem pa ni Jožetove 
žene, ki se ni dobro počutila.

Kecejevino zapuščamo s prijetnimi 
občutki, polni lepih spoznanj in od
ločeni, da se v te kraje in med te ljudi 
prav gotovo kmalu ponovno vrnemo.

! D. N

Stane Jakše

Z  z n a n je m  d o  d o b r ih  savin jskih  v in
Naša dolina je znana pred

vsem po hmelju, m alokdo pa 
ve, da je pred sto in več leti 
bila, zlasti na svojih obron
kih, bogato zasajena z v in 
sko trto. N i manjkalo vino
gradov in zidanic, ki tu  in  
tam še danes kljubujejo zobu  
časa. Vendar pa se zadnje 
desetletje vinogradništvo, 
zopet vrača v našo dolino  
— vinogradnikov je iz leta  
v leto več. Mnogim med nji
m i sedaj ne zadošča več le 
količina, ampak predvsem  
kakovost proizvedenega v i
na. Tudi naš sogovornik, 
Stane Jakše iz Žalca, sodi 
mednje. Z njim smo se pogo
varjali na Jožefovem sejmu 
v Petrovčah, kjer je kot 
predsednik komisije, skupaj 
s kolegi enologi, ocenjeval 
savinjska vina.

»Savinjska dolina je od le
ta 1987 tudi uradno prizna
na kot vinorodno območje. 
Prej to ni bila, kljub temu da 
korenine vinogradništva se
gajo daleč nazaj. Res pa je, 
da nimamo tradicije, saj je 
bila prekinjena kar kakšnih 
sto let. To se je poznalo tudi 
pri upadanju interesa za v i
nogradništvo in pri opušča
nju vinogradov. Ljudje so 
v  glavnem imeli le brajde, 
pravih vinogradov pa sko
rajda ni bilo več. Zadnja de
setletja, ali bolje rečeno zad
nja leta, se situacija spremi
nja. Vedno več je ljubiteljev 
vinogradništva in kletarje
nja, ki predvsem za svoje za
dovoljstvo pridelujejo res iz
vrstna savinjska vina, ki po 
kakovosti ne zaostajajo 
mnogo za drugimi znanimi 
vinorodnimi območji. Posa
mezniki pa bi se lahko kosali 
tudi z najboljšimi pridelo
valci v in . . . , « je uvodoma po
vedal Stane Jakše, ki je bil 
vrsto let tudi direktor po
djetja Vino Šmartno ob Paki.

Današnje ocenjevanje sa
vinjskih vin prav gotovo ni 
bila lahka naloga. Kaj me
nite?

»Res je. Naša naloga je bi
la pri tem ocenjevanje zelo 
težka, saj smo imeli pretežen 
del belih sortnih in kvalitet
nih vin. Tako rekoč nobeno 
belo vino ni imelo bistvene 
napake in so zato resnično 
vredna priznanja. Razlike so 
bile minimalne, tako da sem 
bil zelo presenečen, saj se ni
sem nadejal takšne kvalitete 
in izenačene konkurence. Ob 
tem pa je treba tudi reči, da 
pri rdečih vinih zaenkrat še 
ni takšnih rezultatov, kar je 
do neke mere razumljivo, saj 
pravih žlahtnih sortnih trsov 
še ni toliko, tako da pridelo
valci še tisto, kar imajo, po 
navadi pomešajo z nežlaht- 
nim grozdjem ...«

Stane Jakše

A li lahko pričakujemo, da 
bo Savinjska dolina postala  
poznana tudi po vinu?

»Tako hitro, kot bi morda 
želeli, že ne, Vendar sčasoma 
tudi to ni izključeno, še po
sebno, če se bo ta zanimanje 
za vinarstvo in kletarjenje še 
povečevalo. Kot sem že de
jal, je pri tem glavni problem 
tradicija, saj gre le-ta iz roda 
v rod, v  Savinjski dolini pa je 
bila za dolga desetletja pre
kinjena. Kakorkoli že bo, 
lahko rečem, da posebno ve
likega zaslužka s pridelova
njem savinjskih vin ni mogo
če pričakovati, saj ga ni niti

na bolj znanih vinorodnih 
območjih. Kljub vsemu pa 
mislim, da lahko ob ljubi
teljskem vinogradništvu in 
kletarjenju dosežemo izena
čitev v  kvalitet iz že prizna
nimi vinorodnimi kraji.«

Kot vemo, ste tudi v i velik  
ljubitelj vinogradništva in 
kletarjenja, v svojem vino
gradu in  kleti pa pridelate 
res kvalitetno vino. Z njim  
ste na ocenjevanju v  Ljublja
ni dosegli zavidljivo deveto  
mesto. Za kakšno ocenjeva
nje je pravzaprav šlo?

»To ocenjevanje je bilo del 
akcije kluba Nedeljskega 
dnevnika, v  kateri smo sode
lovali predvsem mali proiz
vajalci vin iz Slovenije. Oce
njenih je bilo 42 vinskih 
Vzorcev. Dva vzorca sauvig- 
nona sta prejela oceno 18,2 
točke in se uvrstila med vr
hunska vina. Za le-ta je po
trebna ocena nad 18 točk. 
Moje vino pinot-kemer po
dravski pa je bilo ocenjeno 
s 17,4 točkami in se tako 
uvrstilo med kakovostna v i

na z geografskim poreklom, 
za katera velja, da morajo 
biti ocenjena med 16,1 in 18 
točkami. Z doseženim sem 
zelo zadovoljen, saj je to tudi 
dokaz, da lahko v vinogradih 
v  Savinjski dolini pridelamo 
kakovostna vina. To pa potr
jujejo tudi analize, ki so jih 
opravili v  dveh poskusnih 
nasadih.«

Povejmo še, da so letos na 
savinjski zemlji posadili naj
manj 10.000 žlahtnih trsov 
in če bo šlo tako naprej, Sa
vinjska dolina morda ne bo 
poznana le po hmelju, am
pak tudi po dobrem vinu. 
K  temu pa bodo nedvomno 
prispevali tudi takšni ljudje, 
kot je Stane Jakše, ki nam je 
tudi povedal, da že dve leti 
polni svoj pridelek z lastno 
etiketo »MOJE VTNO«. Tako 
bo tudi lanski pridelek, ki je 
bil visoko ocenjen v količini 
700 buteljk v  mesecu maju 
dal v  prodajo. To pa bo hkra
ti prvo vino lastne trgatve in 
polnitve v  Savinjski dolini.

D. N

2 0  le t g rišk ih  m u č e n ik o v

O g e n j v e lik e  so b o te
Velikonočni običaji se začno že na veliko soboto zjutraj in že v  soboto 

dopoldne zavlada velikonočno razpoloženje. Večina običajev je pove
zanih z bogoslužjem. Ogenj blagoslavljajo duhovniki na veliko soboto 
zjutraj, tako da fantje lahko ponesejo blagoslovljeni ogenj po domovih, 
kjer naj bi gospodinje z njim zakurile v  ognjiščih. Blagoslovitvi ognja 
navadno prisostvujejo mladi, ki prihitijo z vseh koncev župnije, 
v rokah pa vrtijo vsak svojo gobo na koncu žice. Včasih so fantje kar 
tekmovali, kdo bo ponesel ogenj k več hišam. Kajti kdor je prvi 
prinesel blagoslovljeni ogenj k hiši, je smel priti na veliko noč po pirhe. 
Nekoč je veljalo pravilo, da se jedi, ki jih pozneje nesejo k blagoslovu, 
smejo kuhati le na blagoslovljenem ognju. Razžarjeno gobo so ohra
njali čim dlje, če je bilo le mogoče, tudi čez velikonočne praznike. Na 
sliki: Jure, Klemen in Matjaž so velikonočni ogenj ponesli v  veliko hiš.

T. TAVČAR

Praznik dneva žena in m ate
rinski dan sta namenjena večji 
pozornosti nežnejšem u spolu. 
V Grižah pa že dvajset let gojijo 
tradicijo praznovanja 40 m uče
nikov. Zveza, ki šteje 90 članov, 
je jubilej dostojno proslavila. 
Več o delu zveze nam je povedal 
član odbora in glavni organiza
tor Rudi Hlačar.

»Zveza mučenikov v Grižah 
deluje že dvajset let. Člani zveze 
so lahko samo poročeni moški. 
Prvo leto nas je bilo 32, ob jubi
leju pa 90. Članstvo je omejeno 
zaradi organizacijskih in pro
storskih možnosti, saj dvorana 
v Grižah lahko sprejme le toliko

udeležencev. Prireditev je torej 
namenjena samo članom zveze 
in njihovim ženam. Večina čla
nov je iz Griž, nekaj pa tudi iz 
drugih krajev. Vsak član ima iz
kaznico, s katero si pridobi do
voljenje za ponočevanje, za kar 
pa mora plačati tudi članarino, 
članarino in prispevek za sre
čanje mučenikov namenjamo za 
organizacijo in pogostitev. Vsak 
dobi kračo in liter domačega v i
na, po polnoči pa postrežemo 
tudi s kislo juho, saj se priredi
tev vedno konča v zgodnjih ju
tranjih urah. Igra nam ansam
bel, pripravimo pa tudi skeče, ki 
jih za zabavo stresata Debeli 
Žan in Suhi Fran. Gostje letoš

njega srečanja so bili Strašna 
Jožeka iz Velenja in Irena Vrč
kovnik. Letošnji najstarejši 
udeleženec je bil Vanko Pospeh. 
Tako kot pretekla leta bomo tu
di letos poleti organizirali mu- 
čeniški piknik. Čeprav je z or
ganizacijo srečanj veliko dela, 
bomo tradicijo ohranjali tudi 
naslednja leta, pri delu pa nas 
spodbuja zadovoljstvo udele
žencev, med katerimi pogreša
mo mlajše člane,« nam je pove
dal Rudi Hlačar, ki je ta zani
miv običaj prinesel iz Matk. Mi 
pa želimo članom zveze mučeni
kov Griže še veliko dobre volje 
in vztrajnosti pri delu.

jk Rudi

Kmečke žene med najmlajšimi

T ra d ic io n a ln o  s rečan je  letos že  d e v e tič
Preboldski vrtec je 25. 

marca, ko praznujemo m ate
rinski dan, že devetič v  goste 
povabil km ečke žene iz KS 
Prebold. Srečanje z malčki, 
ki bodo jeseni prestopili šo l
ski prag, pa tudi s tistim i, ki 
so kakšno leto ali dve mlajši, 
je bilo zelo prisrčno in nepo- 
žabno. Potrudile so se vzgo
jiteljice in  tudi m ali šolarji, 
ki so za svoje babice, tete in  
druge žene pripravili res lep 
in zanim iv kulturni pro
gram. Kako bo prihodnje le 
to, ko bodo praznovali že de
seti jubilej teh srečanj, pa si 
lahko sam o mislimo.

In kaj pravi o tem vodja 
preboldskega vrtca Marija 
Jager, ki je vidno zadovoljna 
kramljala z obiskovalkami 
in po uradnem kulturnem

delu srečanja vse povabila 
na deseto, jubilejno srečanje.

»Vesela sem, da je naša ak
cija, ki smo jo začeli pred 
devetimi leti, tako zaživela 
in da žene, kot pravijo, kar 
težko čakajo na naslednje 
srečanje. Tako kot vsa dose
danja je tudi letošnje sreča
nje povsem uspelo, škoda je 
le, da nam je med progra
mom nagajala elektrika, saj 
tako nekaterih točk progra
ma ni bilo mogoče izpeljati 
tako, kot so si zamislile naše 
vzgojiteljice. Kljub vsemu pa 
mislim, da so bile naše gostje 
zadovoljne. Mislim, da smo 
s to prireditvijo marsikomu 
polepšali dan, naše tete, ba
bice in druge obiskovalke pa 
ob nastopih otrok resnično 
uživajo. Sicer pa je bil danes

tudi praznik, tako da je bilo 
vse . skupaj še bolj slo
vesno ...«

In kaj pravijo o srečanju 
obiskovalke?

Pred mikrofon smo najprej 
povabili Justo Marinc. Še 
vsa pod vtisom prireditve ni 
uspela povedati kaj več kot 
to, da je vse skupaj zelo pri
srčno, lepo in da ji je kar žal, 
ker doslej ni bila na vseh sre
čanjih. Podobno je povedala 
tudi Marija Cilenšek, dodala 
pa je še, da je hvaležna vsem 
vzgojiteljicam in otrokom za 
vse, kar so jim tega dne pri
pravili. Če bo le lahko, tudi 
v  prihodnje ne bo manjkala. 
Nekoliko več pa je o vsem 
spregovorila Marija Kukov- 
nik iz Kaplje vasi, ki nas je 
tudi spomnila na to srečanje.

»Že  dolgo bi se kmečke žene 
rade javno zahvalile Mariji 
Jager in ostalim vzgojitelji
cam za to vsakoletno pova
bilo in za vse, kar nam ob 
tem dnevu pripravijo. To
krat nam je ta priložnost da
na in zato jo tudi izkoriščam. 
V imenu vseh nas res iskrena 
hvala, pri delu in vzgoji na
ših vnukov in vnukinj pa ve
liko zadovoljstva in uspehov. 
Zelo veliko nam pomenijo ta 
srečanja in želimo si jih tudi 
v  prihodnje...«

Tem čestitkam pa se poleg 
drugih kmečkih žena pridru
žuje tudi upravnica Kmetij
ske zadruge Prebold D arin
ka Piki. Dodala je še, da je 
zelo lepo, da so se v  vrtcu 
spomnili na kmečke žene in 
babice, saj se malokdo

Ob koncu so najmlajši kmečkim ženam, babicam in  tetam  
podarili lepa spominska darila

spomni nanje. Kot je dejala, 
je ob programu otrok resnič
no uživala in se prijetno po
čutila med takšno druščino. 
Tudi mi smo se prijetno po
čutili in kar žal nam je bilo, 
da smo morali tako kmalu

oditi. Otroci so vsem kmeč
kim ženam podarili lepa da
rila, ki so jih sami izdelali, 
da jih bodo še dolgo spomi
njala na ta dan.

D .N araglav

Dušan Šemrov

Č lo v e k , ki 
ne p o z n a  p o č itk a

Gospodar koče na Bukovici
Bila je deževna sobota in 

zato sem upal, da bom vsaj 
v tem vrem enu našel doma 
Dušana Šem rova, o katerem  
pravijo, da je skorajda več 
na Bukovici kot doma. Imel 
sem srečo, saj, kot je dejal, bi 
bil ob lepem  vremenu v do
mu, kjer jih čaka v letošnjem  
letu  še precej dela. Dušan je 
namreč gospodar koče na 
Bukovici in pomaga pri vseh  
prostovoljnih delovnih akci
jah in pri oskrbovanju po
stojanke. To pa je bil tudi 
glavni razlog mojega obiska, 
saj je prav, da ob stoletnici 
slovenske planinske organi
zacije predstavim o tiste pla
nince, k i z ljubeznijo, voljo 
in  zagnanostjo storijo v p la
ninah največ.

Dušan Šemrov se je zapi
sal planinstvu in planinski 
organizaciji že daljnega leta 
1950. Dolgo let je bil član PD 
Izletnik Celje, kjer je bil za
poslen kot vodja avtomeha
nične delavnice. Pred 13. leti 
je postal član PD Žalec ter se 
aktivno vključil v  delo dru
štva in pozneje pomagal pri 
gradnji njihovih planinskih 
postojank. »Z  veseljem sem 
poprijel za delo, še posebno, 
ker sem videl, da so člani 
društva resni in zagnani pla
ninci, ki so voljni tudi kaj 
narediti. Rezultat tega sta 
tudi obe planinski postojan
ki na Bukovici in Šentjun- 
gartu,« je z žarom v očeh na 
začetku najinega pogovora 
povedal Dušan Šemrov.

Sediva za mizo v  kuhinji 
in se sproščeno pogovarjava 
o njegovem planinskem živ

ljen ju , gospodarjenju na Bu
kovici, družini, ki ima prav 
tako rada planine, in o tu
rah, ki jih je opravil skupaj 
z ženo in planinskimi prija
telji. Vedno znova pa se vra
čava k Bukovici, ki je posta
la njegov drugi dom.

»Ce sem iskren, sem od 
vsega že nekoliko utrujen, 
vendar pa prej ne bom odne
hal, dokler ne bo tako, kot si 
vsi skupaj želimo. Kaj dosti 
ni več narediti in če bo šlo 
vse po načrtih, bi vse lahko 
opravili v letošnjem letu. 
Urediti nameravamo kletne 
prostore, skupna ležišča in 
elektriko, ki je sedaj nape
ljana do doma na neustrezen 
način. Upam, da bom pri
hodnje leto že lahko nekoli
ko izpregel in funkcijo go
spodarja predal komu dru
gemu, ki bo prav tako zag
nan in vesten planinec. . . «  še

doda Dušan Šemrov, ki bi 
rad v  prihodnje, skupaj z že
no, hčerjo, zetom in vnuki, 
pogledal še kam. drugam in 
se sprehodil po starih pa tudi 
novih planinskih poteh, za 
katere je ob delu na Bukovici 
zmanjkovalo časa.

Dušan Šemrov je v svojem 
planinskem življenju preho
dil dobršen del slovenskih 
gora. Dvakrat je tudi preho
dil Savinjsko planinsko pot, 
kmalu pa jo bo že tretjič. 
Lansko leto pa sta si z ženo 
ponovno »privoščila« Tri- 
giav.

»Čudoviti so spomini in 
doživetja s pohodov po 
Kamniško-Savinjskih A l
pah, po Julijcih in Karavan
kah. Vsega tega pa verjetno 
ne bi bilo, če bi bil le lovec

Dušan Šemrov
na vrhove. Nikoli ne hitim, 
ampak si vzamem čas in ob
čudujem naravo okrog sebe, 
postojim in se nekako spojim 
z lepoto narave, ki na pla
ninskih poteh, s čudovitimi 
razgledi na vršace in dolino, 
pomirja in polni naše aku
mulatorje. Vsekakor pa je 
doživetje priti na vrh gore, se 
vsesti in opazovati okrog se
be stvaritve narave in člove
ka. Tisti, ki tega še niso 
spoznali, so nedvomno za 
nekaj prikrajšani.«

Dušan Šemrov je to spoz
nal že davno, želel pa bi, da 
bi bilo med planinci in tudi 
drugimi več zagrizenih bor
cev za čisto in neoskrunjeno 
naravo, saj je to dediščina, ki 
smo jo podedovali od prejš
njih generacij in bi bilo zato 
prav, da jo takšno pustimo 
tudi našim zanamcem.

Od planinca Dušana Še
mrova sem odhajal bogatejši 
za marsikakšno resnico. Pa 
srečno, in še veliko lepih tre
nutkov v  planinah, Dušan 
Šemrov. d . Naraglav

Pri Jančičevi mami

Z a d o v o ljn a  p ri o sem d esetih
Človek ima včasih res čudne 

predstave. Na primer o osem
desetletni ženi, ki je vse življe
nje garala za druge in za svojih

deset otrok. Ko mi je Antonija 
Jančič odprla vrata, sem na hi
tro pomislila, morda pa pri 
njej stanuje tudi kakšna upo
kojena učiteljica. Visoka, suha 
ženska, s prijaznim nasme
hom, ki ji beseda gladko teče 
in ki med pogovorom večkrat 
stegne kazalec desne roke vi
soko v zrak -  tako si jaz pred
stavljam učiteljice. Ampak 
takšna je tudi Jančičeva ma
ma. Tonika, pravzaprav.

V teh dneh praznuje gospa 
Tonika osemdeseti rojstni dan. 
To nam je povedal eden od 
njenih petih še živečih sinov. 
In dodal, da je njihova mama 
v življenju zelo veliko hudega 
doživela in da je morala že od 
ranega otroštva garati od jutra 
do večera, pa še ponoči, da je 
bilo vse narejeno. Tako je 
v moji glavi nastala podoba 
zgarane in zagrenjene ženske. 
To pa Jančičeva Tonika prav 
gotovo ni. Rodila se je v Dobju 
pri Planini kot najstarejša od 
sedmih hčera. Oče mizar je 
težko sam preživljal številno 
družino, zato je najstarejša 
hčerka morala pri svojih šestih 
letih za pastiričko, z osmimi 
pa od doma služit h kmetom. 
Služila je na Vranskem, v Pre
kopi, Petrovčah, v Migojnicah, 
ob novem letu, ko so se dekle 
prestavljale z ene na drugo 
kmetijo, je mnogo kmetov va
bilo Toniko k sebi. Pridnost so 
pač znali ceniti. Nekaj let pred 
drugo svetovno vojno se je po
ročila z rudarjem, zaradi bolj
še plače sta tri leta živela v Sr
biji. Ko se je začela vojna, sta 
ob dveh zjutraj z dvema otro
koma z vlakom zbežala nazaj 
v Slovenijo. In po dveh dneh 
prišla zjutraj v Štore, tisto ju
tro, ko je tudi nemška vojska 
z godbo prikorakala na Tehar
je. V neki kleti so dobili stano
vanje in ob pomoči domačinov 
je družina spet imela najnuj
nejše za življenje. Potem je 
mož dobil službo v Zabukovi- 
ci, družina pa stanovanje 
v Migojnicah. Ko so mu ponu
dili delo v Nemčiji, je Tonika 
rekla: »A li gre cela družina ali 
pa nihče. Ce bom imela jaz

skorjo kruha doma, ga boš 
imel še ti.« Tako so vojno pre
živeli v Migojnicah, kjer je To
nika delala pri kmetih. Vsak 
večer so prišli k njim partiza
ni, za njih je posadila celo to
bak. To je seveda opazil tudi 
Nemec, ki je k sreči sam prišel 
k hiši. Trdil je, da je tobak za 
partizane. Tonika pa, da to 
sploh ni tobak, ampak so rože, 
in ga je peljala v sobo pogledat 
cvet tobaka, ki ga je ravno 
prejšnji dan dala v vazo. »To 
so bili bridki časi, ampak imeli 
smo srečo' da nihče v družini 
ni nastradal,« pravi Jančičeva 
mama. Še tisto z najstarejšim 
sinom, ki so ga zaradi neke 
ukradene pištole Nemci odpe
ljali na žandarmarijo, se je 
srečno končala. Desetletni 
fant ni povedal nič, kar je ve
del o partizanih, mami pa tudi

ne vsega, kar je takrat prestal 
v ječi.

Leta 1953 se je družina z de
setimi otroki preselila v Žalec. 
Tonika se je zaposlila v osnov
ni šoli kot čistilka, tudi hono
rarno je delala, ob tem pa je 
imela v najemu še zemljo. Vsa
ko leto je vzredila dva prašiča. 
Ves denar je dala za otroke, da 
se jim drugi ne bi posmehova
li. Danes imajo vsi svoje pokli
ce. »Drugače jim nisem mogla 
pomagati, kot da sem jih lepo 
učila in pridni so morali biti. 
Z menoj vred so morah dalati. 
Ko so prišli iz šole, so se naj
prej najedli, potem dve uri 
učili, nato pa imeli dve uri 
prosto. Proti večeru so morali 
pasti krave. Eno vedro mleka 
je vsak dan ostalo njim, druge
ga sem prodala,« mi je pripo
vedovala Jančičeva mama.

Se mnogo drugih stvari mi je 
povedala. Kako je zdaj neneh
no bolna, da ima hrbtenico 
ukrivljeno od težkega dela in 
uničene živce. »Ženske mi pra
vijo, da lažem, da imam ukriv
ljeno hrbtenico, ker ne hodim 
usločeno. Jaz sem vedno hodi
la pokonci in tako se mi je za- 
rastla hrbtenica. Vse me boli, 
ampak ležati pa ne morem. Po 
stanovanju naredim, kar mo
rem, tudi na vrtu. Kadar se 
pogovarjam, se počutim, kot bi 
imela zopet dvajset let. Ko se 
umirim, se bolečine vrnejo. 
Včasih se mi zdi, da živim od 
samega zadovoljstva. Vsi otro
ci so dorasli, osem jih še živi in 
so zdravi, imam šestnajst vnu
kov in štiri pravnuke.«

Te dni bodo skupaj prazno
vali maminih osemdeset let. 
Tonika pravi, da če bo preži
vela to leto, jih bo dočakala 
tudi devetdeset. Mislim, da 
nihče, ki jo pozna, ne dvomi, 
da bo res tako.

Besedilo m slika K. Rozman

f l A K C N !  A V T O M A T

TEKOČI RAČUN
za vaše udobje p ri urejanju denarnih zadev
Ste tudi vi med tistimi, ki ste prepustili vodenje tekočega 
računa naši banki? Morda o tem fevno premišljujete?

Naše največje prednosti in 
ugodnosti, ki jih nudimo 
imetnikom tekočih računov, so:

-  s pomočjo posebne osebne šte
vilke dvig na 91 BANKOMATIH 
širom po Sloveniji, 24 ur dnevno

-  članstvo v ACTIVI -  možnost 
plačevanja s plačilno kartico na 
prek 400 prodajnih mestih v 
celjski regiji in 3.300 v vsej Slo
veniji

-  poizvedba o stanju na vašem 
tekočem računu po telefonu 
prek sistema INFOBANKING

infobanKinA

DODATNI LIMITI ZA PREKORAČITVE na tekočem računu:
-  avtomatsko 5 .000,00  SIT, oziroma po treh mesecih 

10.000,00  SIT,
-  povečani do višine dvakratnega mesečnega priliva na teko

čem računu,
-  za članstvo v ACTIVI tudi do višine petkratnega mesečnega 

priliva.



D e p o n ija  resn ičn o  p o ln a
Bo Savinjska dolina postala Svinjska dolina?

Poslanci občinske skupš
čine so na zadnji seji sicer 
dali zeleno luč za nadaljeva
nje izbiranja nove lokacije 
komunalne deponije, določi
tev le te pa se je najbrž zopet 
odmaknila. Čeprav je stro
kovna institucija na osnovi 
kriterijev že oblikovala 
prednostni vrstni red, pa so 
poslanci zahtevali dodatno 
preverjanje, tako imenovano 
ekološko presojo. Da si nihče 
ne želi imeti v  bližnji okolici 
komunalnega odlagališča, je 
očitno, ni pa razumljivo, da 
strokovne službe in zlasti 
poslanci to vprašanje tako 
dolgo odlagajo. Sedanja de
ponija na Ložnici je resnično 
polna. Na ogledu pred dnevi 
smo se o tem tudi sami pre
pričali. Zato se postavlja 
vprašanje, kam bomo odla
gali odpadke naslednje leto. 
Ce bi nova lokacija bila zna
na že danes, bi v  tako krat
kem času težko zgradili novo 
deponijo. In če bi imeli že 
danes pripravljeno, bi se 
najbrž zataknilo pri sred
stvih, saj nova deponija ne 
bo poceni. Zato si lahko že

Komunalno odlagališče na Ložnici dobiva novo podobo. 
D elavci Javnih naprav ga prekrivajo z zemljo.

danes zastavimo vprašanje, 
kam bomo odlagali odpadke, 
saj je težko verjeti, da bo do 
naslednjega leta zaživel re
publiški projekt IKROS. Ta 
namreč predvideva izgrad
njo regijskih deponij. V  obči
ni upajo, da bo smeti prevze
la regijska deponija, ki pa je 
tudi še precej v  oblakih. Se 
najbolj verjetno je, da bo Sa
vinjska dolina postala Svinj
ska dolina, saj se bodo raz
pasla divja odlagališča. Ko
munalno odlagališče je torej

... ................. ............. »«s»»
Da je prostora za odpadke resnično samo še za letošnje leto, 
kaže tudi tale posnetek.

preveč resen problem, da bi 
ga lahko občinski poslanci 
tako lahkomiselno obravna
vali. In ker se ta problemati
ka pojavlja že nekaj let in 
nekaj mandatov občinske 
skupščine, je bojazen tistih, 
ki se problema zavedajo, 
upravičena. Morda bi bilo 
prav, da si poslanci čim prej 
ogledajo sedanjo deponijo in 
predvideno lokacije za novo, 
da se bodo hitreje odločili za 
reševanje največjega proble
ma v občini. Odločitev o tem, 
ali bo odlagališče na že spre
jeti lokaciji Prepovedan hrib 
ali na novi, ki jo predlaga 
stroka, bo v njihovih rokah. 
Odgovornost je torej v  njiho
vih rokah, odlaganje proble
ma pa je zagotovo neodgo
vorno dejanje.

Poskrbeti pa moramo tudi 
za sortiranje odpadkov, o če
mer vemo marsikaj, pa nič 
ne storimo. Vendar bo to za
gotovo dolgotrajen proces, 
saj moramo spremeniti od
nos do odpadkov in našo za
vest, kar pa ne bo tako eno
stavno. Zadnji čas je, da 
skupščina sprejme tudi za to 
potreben program. jk

N e s p re je m ljiv o s t reg u lac ij
D a  so  r e g u la c ije , k i  u n ič u je jo  

ta k o  r e k o  k o t  š iro k i  p a s  o b  n je j, 
n e sp re je m ljiv e , v  t u j in i  že  d o lg o  
v edo . T o  v e m o  tu d i  n e k a te r i  p r i  
nas, a  se  v sa  sv e to v a n ja , m o le d o 
v a n ja , p r ip o r o č i la  in  k r it ik e  o d 
g o v o rn ih  o č itn o  n e  »p r im e jo « .  
In š t itu c ija m  in  p o d je t ja m , k i 
tak šn e  r e g u la c ije  n a č r tu je jo  in  
iz v a ja jo , g re  o č itn o  le  z a  d e n a r,  
n e  p a  z a  n a r a v o  in  n je n o  p rv o 
b itn o  o h ran jen o s t .

V se m , b re z  iz jem e , je  p o v sem  
vseen o , a li  b o  r e g u la c i ja  z  rek e  
» o d p la v i la «  p e t  a l i  p e tn a js t  ra s t 
lin sk ih  in  ž iv a ls k ih  v rst, k i so  
o g ro že n e , re d k e , p o v rh u  v sega  
p a  še  z a š č iten e ! V a ž n o  je  le , d a  
b o  re g u la c ija  p r in e s la  k an a l, 
oč iščen  v s e g a  r a s t l in ja ,  in  v sa j 
teo re t ič n o  v a ro v a la  p r e d  p o p la 
v am i. S  t a k im  v o d o to k o m  b i  b i l i  
z a d o v o l jn i  b i r o k r a t i  in  g r a d b e 
n ik i. N ik a k o r  p a  k a j t a k e g a  n i  
s p re je m ljiv o  z a  e k o lo g e  in  o sta le  
p ro u č e v a lc e  n a ra v e . P ro t i  t ak š 
n im  n a č rto m  sm o  še  p o se b e j 
ostro  n a s tro je n i o rn it o lo g i  (p r o 
u č e v a lc i  p t ic ). R a v n o  p t ic e  so  t i 
ste, k i so  p r i  r e g u la c i ja h  m e d  
n a jb o l j  p r iz a d e t im i.

S ic e r  p a  r e g u la c i ja  p r iz a d e n e  
vse, o d  p o d ta ln ic e , k m et ijsk ih  
z em ljiš č , f lo re , f a v n e . . .  Z  v eč jim  
o d to k o m  v o d e  z n iž a m o  p o d t a l
n ico , iz g u b im o  d r a g o c e n o  p itn o  
v o d o  in  d r a g o c e n o  v la g o  v  su š 
n em  o b d o b ju . U p a m ,  d a  je  b i la  
d o v o lj  la n s k a  iz k u š n ja  s su šo  
v  p o d k re p ite v  m o je g a  p isa n ja . 

S ic e r  p a  se  b o d o  s e d a j z o p e t  p o 
ja v i l i  t is t i teo re t ik i, k i so  n a č r t o 
v a li  r e g u la c ije , t o k r a t  z  n o v im  
n a č rto m . S e d a j b o d o  n a č r to v a li  
u m e tn o  n a m a k a n je , k i  b i  g a  la h 
k o  iz k o r is t i li  p o  n a ra v n i  po ti, 
č e . . .  D a ,  p r a v i ln o  ste  sk le p a li, 
če n e  b i  b i lo  r e g u la c i j  (s v o je  so  
sto r ile  tu d i m e lio r a c i je ).  Z o p e t  
b o d o  p o t r e b o v a li  p lo d n o  z em ljo  

(k o t  p r i  r e g u la c i ja h ! ) ,  d a  b o d o  
la h k o  z a r is o v a li  p re m o č rtn e  k a 
n a le  b r e z  v e g e ta c ije  in  b re z  
u stre zn e  u re d itv e  b re ž in . (N i  d o 
v o lj le  z a s a d it i  n e a v to h to n i  ( ! )  
k a n a d s k i  t o p o l ! )  R e g u la c i je  
sp re m e n ijo  t u d i  m ik ro k lim o . O b

n a s ta lih  k a n a lih  n i več  d re v ja , 
s tem  p a  tu d i ne  p ro t iv e t rn e  in  
b io lo š k e  z a š č ite  sa m ih  k m et ij
sk ih  zem ljišč , d a  o  ek o lo šk ih  
sp re m e m b a h  sp lo h  n e  g o v o r im o !

K e r  n i v e č  to lm u n o v , p ro d išč , 
p r a g o v . . . ,  se  r e k a  a li  p o to k  (b o 
lje  b i  b i lo  k a n a l )  n e  m o re ta  več  
č is titi p o  n a ra v n i  po ti. K a r  p o  
p r a v i lu  se  v a n je  s te k a  še k a n a li 
z a c ija  in  k a k š n a  v o d a , o p le m e n i
ten a  z  o r g a n s k im i in  a n o rg a n 
sk im i »d o d a tk i « .

T a k o  n a  k o n c u  r e k a  n i več  n iti 
k an a l, p a č  p a  z a s lu ž i  le  še n a z iv  
k a n a liz a c i jsk i  ja r e k !

Iz  tak šn ih  k a n a lo v  n a jp r e j  iz 
g in e jo  r ib e ,  k i so  z e lo  o b č u t l jiv e  
za  k ak o v o s t  v o d e  in  so  n je n  n a j 
b o ljš i  n a ra v n i  in d ik a to r .  
Z  o b re ž n ih  d e lo v  iz g in e jo  ptice , 
žu že lk e , d v o ž iv k e , sesa lc i. S e d a j  
im a jo  š k o d l j iv c i  (z a  č lo v e k a ) n a  
p o lju  e n k ra tn o  p r i lo ž n o s t , d a  se  
r a z m n o ž ijo  p re k o  v se h  m e ja . R a 
z lo g  je  p re p ro s t , n jih o v ih  n a r a v 
n ih  s o v r a ž n ik o v  n i več . T u k a j  
zo p e t  n a s to p i č lo v e k , k i h oče  
(p ra v z a p ra v , s e d a j m o ra ) u m et
n o , z  r a z lič n im i  s t ru p i v z p o s t a 
v it i  p rv o tn o  rav n o te ž je . P r i  tem  
sp lo h  ne  p o m is li, d a  šk o d u je  tu d i  
seb i.

Z a  r e g u la c ije  se  je  v e d n o  n a š lo  
d o v o lj d e n a r ja .  B i le  so  (s o  še?) 
t a k o  m o d e m e , d a  so  s i j ih  t u d i  
tam , k je r  s p lo h  n i b i lo  p o tre b n o ,  
k a r  izm is li li . O č itn o  so  b i le  (so ) 
p ra v a  m o d n a  m u h a  m e d  k m etijc i  
in  u rb a n is t i  te r  v o d a r ji .  V a ž n o  
je , d a  se m e d  p o l j i  v id i  p r e m o č r 
ten  k a n a l in  ž e  m is lijo , d a  so  
n a p re d n i. N i s o  p a  r a z m iš lja l i  
(k m etijc i, k i  v  g la v n e m  r e g u la c i 
je  n a jg la s n e je  z a h te v a jo ), d a  j im  
b o d o  v o d a r j i  n iz v o d n o  p o s ta v i li  
v o d n i  z a d rž e v a ln ik , k i  j im  b o  
o d ž r l o g ro m n o  o b ič a jn o  r o d o v it 
n e  zem lje .

T u d i  d a n d a n a š n je  s o d o b n e  in  
n a p re d n e  (z a  k o g a ) m e to d e  r e g u 
l i r a n ja  n iso  n a ra v i  ta k o  p r i ja z n e ,  
k ot h o č e jo  n e k a te r i  p r ik a z a t i .  
R e g u la c i jo  o p r a v i jo  sam o  n a  en i 
stra n i v o d o to k a , b r e g o v e  u m etn o  
z a s a ja jo , s k ra tk a  g o v o r ijo  o  r e -

n a tu ra c iji ,  č e p ra v  to  še zd a le č  ni. 
R e k a  p o t r e b u je  tu d i to lm u n e , 
n a ra v n e  s ten e  in  b re g o v e , m rtve  
ro k a v e , s k ra tk a  b it i  m o ra  ta k š 
n a , k o t  jo  je  u s tv a r i la  v o d a  v  s v o 
jih  s to le t jih . P r i  t a k šn ih  » r e n a t u -  
r a c i ja h «  p a  n a jv e č k ra t  v id im o  
o b z id a n e  b r e g o v e  a li  v  n a jb o l j 
šem  p r im e m  le  n a su to  k am en je , 
ne  g le d e  n a  to, a li  je  p re d  p o se 
g o m  b i lo  a li  ne. T u d i  ta k o  im e 
n o v a n i z e le n i p a so v i se p o ja v l ja 
jo  v  n a č r t ih  p ro jek tan to v . Če n e  
z a s a d i jo  n e a v to h to n e g a  d re v ja ,  
p o z a b i jo  n a  o s ta lo  r a s t lin je , k i  je  
ta m k a j u s p e v a lo  v e lik o  p r e d  č lo 
v e š tv o m  in  im a  to  p r a v ic o  n e 
sp o rn o  tu d i v  p r ih o d n je . V e lik o  
šk o d e , n e  s a m o  o b  v o d o to k u , 
tem več  tu d i  š irše , n a re d ijo  
s s t ro ji , k i z e m ljo  p o v se m  u n ič i
jo , m o t ijo  p a  tu d i ž iv a ls tv o . In  
k o n čn o , k a k o  m is li jo  v o d a r ji  v r 
n it i ra s t l in e , k i so  n jih o v im  očem  
n e v id n e  (b e r i :  p r e m a jh n e  in n e 
p o m e m b n e ), re c im o  m o č v irsk o  
lo g a r ic o  (G r i t i l la r ia  m e le a g ris ), 
m o č v irsk i u š iv e c  (p e d ic u la r is  
p a lu s t r is ) ,  m o č v irsk i p e to p rstn ik  
(p o te n t il la  p a lu s t r i s ) . . .  V s e  to  so  
v rste , k i  ra s te jo  n a  d e ln o  m o č v ir 
n ih  t leh , teh  p a  je  n a jv e č  r a v n o  

o b  te k o č ih  v o d a h . Š e  v e č ji  p r o 
b le m  je  z  ž iv a ls tv o m , k i  g a  ne  
m o re š  p o sa d it i ,  p a č  p a  p o tre b u je  
to č n o  d o lo č e n e  -  s p ec if ič n e  e k o 
sistem e . S  p o se go m  v  v o d o to k  
sm o  j ih  u n ič ili, ž iv l je n je  p a  p r e g 
n a li.

Ž e  iz  t a k o  k ra tk e g a  se sta v k a  
la h k o  v id im o , d a  v se  le  n i tak o  
p re p ro s to  in  en o stav n o , p o sebe j 
še, k o  g re  z a  n a ra v o . V e d e t i  m o 
ra m o , d a  im a  n a ra v a  v e d n o  p ra v ,  
p a  če  n a m  je  to  v šeč  a li  n e!

T o l ik o  v  p re m is le k  tistim , k i 
r e g u la c i je  n a ro č u je jo , in  tistim , 
k i  j ih  n a č r tu je jo . O b o j i  p a  n a j 
ve d o , d a  so  re š itv e  la h k o  ve č k ra t  
tu d i  d ru g a č n e , t e r ja jo  le  m a lo  
v e č  t ru d a  in  p o s lu h a  z a  n a rav o . 
P re d v s e m  p a  je  v a žn o , d a  p r i  k a 
k ršn e m  k o li  p o se g u  v  n a ra v o  so 
d e lu je jo  tu d i u stre zn i s t ro k o v 
n ja k i  z a  f lo r o  in  fa v n o  in  n e  le  
g ra d b e n ik i .
M i la n  V o g r in  in  N u š a  K ro p iv š e k

šroiiMAnc
‘PreBoCd 90 

te(.: 063/723-674

P e s tra  izb ira  svetil 
po z m e ra j ugodnih  c e n a h .
Obiščite nas in se prepričajte.

P rije tn e  
in  lep e  
p rv o m a js k e  
p ra zn ik e  
vam  že lim o .

» A v t o  h i t «

\ ,

Prebold, Latkova vas 27/b
telefon: 063/701-749 

Odprto: od 8. do 19. ure

• sončna streha 14.000 sit
(montaža po želji - 3.500 sit)

garancija 3 leta
MOŽNOST PLAČILA NA 3 ČEKE!

• olje CASTROL GTX/51 1.890 sit
•  olje CASTROL GTX/31 650 sit

TENIS Center
Avtopoligon Ločica 
Šempeter ob Savinji

Vlado Žuža
Latkova vas 37 

tel. 063/701-303

O bvešča s v o je  č lan e  in  lju b ite lje  te 
n isa , d a  so  ig rišč a  u re jen a  in  p r i
p ra v lje n a  n a  n o vo  sezo n o !
Prijetne prvomajske praznike in veliko športnih užitkov na 
tenis igriščih ob Savinji.

Vabljeni!

1 i

• Se tven i k o le d a r  z a  m esec  m aj

TRGOVINA
S E B I Zg. G rušov lje  18

NOVO VZG. GR

Trgovina z mešanim blagom vam nudi 
proizvode po konkurenčnih cenah.

Pridite in se prepričajte!

Po sebna  ponudba:
-  krmila
-  pesni rezanci
-  prašek PERSIL 785,00 SIT
-  prašek VVeisseRiese 634,00 SIT

•
• DATUM DEL RASTLINE IN URA
•
• 1. sob. plod * čas za sajenje
• 2. ned. plod do 14., od 15. korenina
• 3. pon. korenina do 12. ure
• 4. tor. korenina od 12. ure

5. sreda korenina do 17., od 18. cvet
6. četrtek cvet
7. petek list * konec časa za sajenje
8. sob. od 4. list
9. ned. list do 5., od 6. plod

10. pon. plod
11. tor. plod do 15. ure
12. sreda plod od 10. ure
13. čet. korenina do 19., od 20. plod
14. pet. plod do 15. ure
15. sob. plod od 6. do 15. od 16. cvet
16. ned. list
17. pon. list
18. tor. list
19. sreda hst do 2., od 3. plod
20. čet. korenina do 15., od 16. plod
21. pet. korenina do 10. in od 20. ure
22. sob. korenina od 15. ure
23. ned. korenina do 19., od 20. cvet *

časa za sajenje
24. pon. cvet
25. tor. cvet do 12., od 13. korenina
26. sreda korenina do 12-, od 13. hst
27. čet. list do 10., od 11. plod

l 28. petek plod
29. sob. plod do 21., od 22. korenina
30. ned. korenina do 18. ure
31. pon.

Čas za sajenje je torej od 1. do 7. in od 23. do 30. maja.

Živim o zdravo

N a ra ve n  n a č in
p r id e lo v a n ja
sadja

Slovenski sadjarji, tisti, ki 
že vrsto let delajo v duhu na
ravnega pridelovanja, že dru
go leto pridelujejo sadje (ja
bolka, hruške in breskve) po 
strogih pravilih in strogi kon- 
torli integriranega pridelova
nja. Zavestno in načrtno 
zmanjšujejo uporabo kemije 
v tehnologiji pridelovanja. Ke
mijo, npr. pesticide, uporab
ljajo le kot dopolnilo narav
nim koristnim žuželkam in 
drugim živalim. V celoti upo
števajo vse dejavnike, ki vpli
vajo na kakovost pridelanega 
sadja/npr. da nasad ni ob pro
metni cesti, »umazani« tovarni 
ipd.). V nasadih skrbijo za ne
govanje in ohranjanje živih 
mej in grmičevja, saj dajejo 
zavetje pticam in ostalim živa
lim, ki s svojim prehranjeva
njem iztrebljajo škodljive za- 
jedalce na drevju.

Sredstva za varstvo nasadov 
so samo tista, ki so za okolje 
čim bolj sprejemljiva in pospe
šujejo razvoj koristnih orga
nizmov. Pravilno je, da jih 
uporabljajo samo takrat, ko je 
res nujno potrebno, izbirajo 
blaga sredstva v čim manjših 
količinah in se strogo držijo 
karenčne dobe. Karenčna do
ba je čas od zadnjega škroplje
nja do obiranja in strokovno je 
dokazano, da v tem času pesti
cidi popolnoma razpadejo.

Naravi prijazno sadje lahko 
dobite v vseh trgovinah. Spoz
nali ga boste po zelenih trako
vih, prelepljenih prek zabojč
ka, na katerih je zaščitna 
znamka integriranega pridelo
vanja (SIPS s siničko). Vsak 
trak ima tekočo številko in 
podpis pridelovalca. To je 
jamstvo pridelovalca in stro-

u p i
kovne komisije, da je sadje 
pridelano po strogih pravilih 
ter ob kontroli integriranega 
pridelovanja.

Kako poteka integrirano 
pridelovanje sadja?

Pridelovanje vodi poseben 
odbor pri Poslovnem združe
nju prehrane Slovenije. Sa
djar, ki želi tako pridelovati, 
se zgodaj spomladi prijavi te
mu odboru. Posebna strokov
na komisija pregleda nasad, 
opremo ter drugo in ugotovi, 
če so ustrezni pogoji za tovrst
no pridelovanje. Nato dobi sa
djar natančna navodila glede 
gnojenja, oskrbe tal in varstva* 
nasadov. Strokovna komisija 
med letom kontrolira pridelo
vanje sadja. Pred obiranjem 
oceni pričakovan pridelek in 
poda (ah pa ne) predlog za po
delitev značke SIPS. Po obira
nju še odvzamejo vzorce sadja 
za laboratorijsko analizo.

Strokovno delo pri integri
ranem pridelovanju sadja je 
zaupano Inštitutu za sadjar
stvo pri visoki kmetijski šoli 
v Mariboru, ki to delo izvaja 
v sodelovanju s kmetijskimi 
zavodi oz. svetovalci kmetij
ske svetovalne službe.

Poleg integriranega pridelo
vanja sadja bomo v Sloveniji 
v kratkem dobih na tržišče 
vrtnine, ki so pridelane brez 
uporabe sredstev za varstvo 
rastlin, predvsem pa brez her
bicidov za uničevanje pleve
lov. Takim vrtninam nekateri 
pravijo biovrtnine, udomačen 
pa je tudi izraz zdravo pride
lane vrtnine.

J. UŠEN



K o re n in e  in sp o m in i
Čeprav je delo mladega slo
venskega zgodovinarja izšlo 
že pred nekaj meseci, ne sme 
iti mimo nas, ne da bi o njem 
zapisali nekaj besed. Že na
slov nam pove, da avtor 
v  svojem delu obravnava ro
dovnik obrtniško-posestni- 
ške rodbine iz Žalca, katere 
člani so v  sedmih generaci
jah veliko pripomogli k obli
kovanju današnje podobe 
savinjskega trga oz. mesta.

Pričujoča genealoška razi
skava nam ne poda samo ori
sa preteklosti Šušteričevega 
rodu, na kar nas opozarja že 
sam avtor v  uvodu, ampak so 
njihove usode spretno vple
tene in prepletene z usodami 
drugih rodbin, ki so skupaj 
»pisale« lokalno zgodovino. 
Njihovo usodo je začel 
spremljati sredi 18. stoletja, 
ko sta se v Žalcu pojavila 
začetnika žalske veje rodbi
ne Šušterič, Matevž in Mari
ja, zaključi pa jo ob koncu 
druge svetovne vojne.

Pri svoji raziskavi je avtor 
uporabil vrsto bogatih pis
nih virov. Njihova struktura 
je raznolika in obsežna. 
Župnijske krstne, poročne in 
mrliške matične knjige in 
urbar župnijskega imenja so 
avtorju pomagale pri obrav
navi rodovnika prvih gene
racij, z vsako naslednjo pa je 
tudi bogastvo ohranjenega 
gradiva večje. Uporabljeno 
gradivo žalskega trškega 
magistrata in kasneje trške 
občine, magistratni protoko
li ter delno katastrskih map 
je pomembnejše za obravna
vo druge polovice 19. stolet
ja. Za dopolnitev časovno 
mlajših genealoških podat
kov (po I. svetovni vojni) pa 
je avtor uporabil dokumen
tarno gradivo iz osebnega 
arhiva Uroša Šušteriča, ki je 
tudi omogočil izid knjige.

Vsebinsko je knjiga razde
ljena na osem med seboj po
vezanih poglavij, saj si sledi
jo izčrpni popisi vseh rodov. 
V prvem poglavju se je avtor 
pomudil pri izvoru in etimo
logiji priimka Šušterič. Jas
no je, da je osnova priimka 
nemška, vendar nam o pore
klu družine to ne pove veli
ko. Zaradi pomanjkanja 
ustreznih slovenskih izrazov 
za obrti in obrtnike je večina 
tovrstnih priimkov pri nas 
nastala iz nemških osnov. 
Avtor se je v  nadaljevanju 
pomudil še pri onomastiki in 
razsežnosti različnih oblik 
imena Šušter in tako skušal 
ugotoviti izvor obravnavane 
družine. Na žalost mu to za
radi pomanjkanja primernih 
gradiv za 18. stoletje ni 
uspelo. Znano je samo, da 
priimek Šušterič ni nastal 
v  Žalcu ali v njegovi okolici. 
O prvem rodu žalskih prise
ljencev avtor ni zapisal veli
ko, znano je le, da so se uk

varjali s kamnoseštvom in ne 
čevljarstvom, kot bi lahko 
sklepali po priimku. Ome
njena obrt jim je v času po 
požaru, ki je sredi 18. stolet
ja močno prizadejal Žalec, 
prinesla spodobno življenje 
in ugled v  trgu. V  nadaljeva
nju avtor opisuje razplete 
človeških usod potomcev 
Matevža Šušteriča, ki so 
v času visoke natalitete in 
umrljivosti le stežka poskr
beli za potomstvo. Sicer je 
bila družina toliko imovita, 
da je vseskozi širila svojo po
sest. Objavljeni inventarni 
zapisniki premoženja iz ti
stega časa, bogat in drago
cen vir z vidika gospodarske 
in kulturne zgodovine nam 
kažejo poleg premoženjske
ga stanja družine tudi ce
novna razmerja med posa
meznimi nepremičninami in 
kmetijskimi proizvodi ob 
koncu 18. stoletja. Tudi av
torjeva navedba imen poroč
nih prič, botrov in boter ter 
njihov premoženjski stan in 
družbeni ugled so lep prispe
vek k poznavanju lokalne 
zgodovine, saj razne Žitnike, 
Rizmale, Kvedre, Cokane, 
Kudre, Artvige in še bi lahko 
naštevali, srečujemo v Žalcu 
še danes, čeprav nekatere 
v  povsem drugačni vlogi.

Tudi Šušteriči so skrbeli 
za svoj ugled v  trgu. Premo
ženjsko stanje in osnovna 
izobrazba, ki pomeni tudi 
pismenost, redko znanje tr- 
žanov ob koncu 18. stoletja, 
sta družinskim poglavarjem 
prinesla častna mesta v  de
javnosti trške samouprave. 
Večkrat se javljajo kot priče 
pri sestavljanju raznih po
godb, kasneje kot magistrat
ni svetniki in občinski od
borniki. Skratka, avtor je 
s tovrstnimi dodatki pokazal 
svojo spretnost v  prikazova
nju lokalne zgodovine, vse
bini in besedilu pa dal tisto 
žlahtnost, ki bralca pritegne 
k branju.

Žalec je v prvi polovici 19. 
stoletja veljal za srednje ve
lik savinjski trg, ki je s 85 
hišani štel 451 prebivalcev. 
Avtor pri tem navaja znano 
Goethovo topografijo iz leta 
1843, ki nam pove, da so pre
bivalci v  trgu živeli pred
vsem od živinoreje, poljedel
stva in obrti; slednjo topo
grafija navaja šele na tret
jem mestu. «,

Če spremljamo kontinu
iteto družine Šušteirč v  tem 
času, lahko razberemo, da je 
doživljala v žalskem javnem 
življenju krizno obdobje, saj 
je gospodar družine umrl 
premlad, da bi mu tržani za
upali kakšno odborniško 
mesto. Še slabše je bilo v  na
slednjem kolenu, ko je slab 
gospodar na Štancerjevem 
(ime domačije po kamnose
ški obrti) posest na osred

150 - le tn ica  ro js tva  M a t ije  K o ren a
Leta 1833 se je v  Framu rodil Matija Koren. Doštu

diral je  za duhovnika in 1. 1892 prišel za župnika 
v Žalec. B il je zaveden Slovenec. Pod njegovim vod
stvom in po njegovi zaslugi so v  Žalcu med 1903 in 
190« zgradili novo župnijsko cerkev.

Stara cerkev je izvirala iz  »turških časov« in  je 
služila kot tabor. O tem priča do danes ohranjeni 
obrambni stolp pri cerkvi/ Zanimiva je bila kapela 
sv. Lucije; znano je, da je bila žalska cerkev nekoč 
romarska pot, romarji so v  njej molili k sv. Luciji.

Stara cerkev je postala premajhna in potrebno je 
bilo zgraditi novo. Za stavbo nove cerkve je zahtevala 
avstrijska vlada osebno poroštvo v  posebni izjavi ki so 
jo podpisali: Matija Koren, Rudolf Senica, Josip Sirca, 
Franjo Roblek in Franc Nidorfer. Gradnja se je pričela 
23. marca 190(3. Cerkev je bila posvečena 3. junija 
1906. leta.

Matija Koren je dal cerkev poslikati na lastne stro
ške. Omenimo še, da se je Matija Koren zavzemal za 
širitev trga proti Grižam. Trg proti Grižam so razširili 
pred II. svetovno vojno, ko so bile zgrajene »Benetke«.

Matija Koren je umrl leta 1914.
Vir: Vrečer, Savinjska dolina CI

njem žalskem trgu spravil na 
boben. Uspelo mu je poskr
beti samo za krepek rod po
tomcev, ki so se morali pre
seliti na obrobje trga.

V novih spodbudah, ki jih 
je Savinjska dolina našla 
v  hmeljarstvu, in v  razbur
kanih letih narodnega zago
na slovenskega Žalca, kot je 
avtor kratko in slikovito 
povzel družbeno in gospo
darsko stanje v  drugi polovi
ci 19. stoletja, so se tudi dru
žini Šušterič »zjasnila vre
mena«. Dogodki v Žaleu in 
okolici ter volja do dela, ki je 
rodila tudi uspeh, so družini 
ponovimo dvignili ugled. Že 
omenjena poudarjena na
rodna zavest slovenskega 
Žalca je pri članih družine 
pustila močan pečat. Franc 
Šušterič, ki je družini vrnil 
veljavo v trgu, je s svojim 
panslavizmom, ki ga je gojil 
kot nekakšno kompenzacijo 
za antigermanizem, ter vese
ljem do vsega vojaškega 
usodno vplival na življenjske 
poti svojih potomcev. Sled
nje je avtor opisal v zadnjih 
dveh poglavjih, ko je lahko 
na osnovi bogatega gradiva 
iz osebnega arhiva Uroša 
Šušteriča podrobnb prikazal 
usodo družinskih članov. 
Poudarjena narodna zavest 
v  kontekstu jugoslovanstva 
in vseslovanstva ter družbe
na in politična dejavnost je 
Šušteričem dala možnost, da 
so aktivno sodelovali ob pre
lomnih zgodovinskih dogod
kih, ki so si sledili v  prvi 
polovici našega stoletja. Že 
Franc si je s svojim delom 
ustvaril zaupanje tržanov, 
zato je bil večkrat izvoljen 
v  občinske organe. Ko so si
novi v  prvi svetovni vojni 
(ne)služili cesarju, je aktivno 
sodeloval v  deklaracijskem 
gibanju in na narodnem ta
boru v  Žalcu, marca 1918.

Jugoslovanska ideja se je 
pri Sušteričih po vojni še 
okrepila. Sin Josip, aktiven 
sokol in Pivkov prostovoljec 
v  Italiji, je po prvi svetovni 
vojni postal celo območni 
poveljnik redne jugoslovan
ske vojske v  Boki Kotorski. 
Tudi kasneje, ko se je vrnil 
v  Žalec in prevzel ravnatelj
sko mesto Savinjske posojil
nice, se je kazala njegova ju
goslovansko nacionalistična 
in antikomunistična narav
nanost. Nacistična okupaci
ja je družini namenila izg
nanstvo v  Srbijo, ki je za Jo
sipa in njegovega sina Uroša 
pomenilo pravo golgoto. Ak
tivno sodelovanje v  četni- 
škem gibanju, v  katerega so 
verjeli, jim je ob koncu vojne 
prineslo razočaranje; smrt 
očeta Josipa in nacionaliza
cijo posesti v  Žalcu.

Že v uvodu smo zapisali, 
da je študija nastala na os
novi bogatih pisnih virov. 
Velja opozoriti, da je avtor 
zgodbi dodal še nekaj prilog, 
s katerimi je želel podkrepiti 
svoje delo. Izpiski iz rojst
nih, krstnih, poročnih in mr
liških matičnih knjig, števil
ne opombe, navedba upo
rabljenih virov in obsežne li
terature ter številne pregled
nice nas morajo prepričati, 
da je avtor v svoje delo vložil 
veliko dela in znanja.

S tem delom je Boris Goleč 
dodal nov kamenček v moza
iku poznavanja lokalne zgo
dovine. Pomen tovrstnih ge
nealoških raziskav je večpla
sten. Omenjeno delo sicer 
prinaša podrobno poznava
nje rodovnika ene družine, 
vendar lahko z gotovostjo tr
dimo, da bi podobne člove
ške usode lahko brali tudi 
pri drugih družinah, ki so 
v utripu malotrškega življe
nja skozi stoletja pomagale 
sooblikovati naš prostor. Tu
di zgodovinski procesi v pro
storu so pomembno vplivali 
na usodo malotrških in oko
liških rodbin.

Branko Goropevšek

— —    ----------------------------------------- ^ -------------------

P iv o v a rn iš tv o  v  Ž a lc u
Leta 1903 je bila v Ljubljani 

ustanovljena delniška družba 
Združene pivovarne Žalec in La
ški trg.

Zgodovina pivovarstva seže 
daleč nazaj: leta 1842 je Franc 
Žuža ustanovil v Žalcu manjšo 
pivovarno, po ustanovitvi pivo
varne je poskušal gojiti hmelj.

O pivovarni v Žalcu govori 
plakat s 15. avgusta 1846, ki vabi 
na predstavo v nalašč zato pri
pravljenem gledališču v bližini 
pivovarne v Žalcu.

Franc Žuža je bil znan gospo
darstvenik iz Žalca, lastnik ru
darskih jamskih mer v Zabuko- 
vici in Pongracu. Leta 1872 so 
v rudnikih Franca in Johana 
(sin) Žuža nakopali 12.089 cen
tov premoga.

Franc Žuža je bil 1. 1868 med 
podpisniki vabila za žalski 
tabor.

L. 1892 je vdova po Francu

Žuži (po domače Kolenc) proda
la pivovarno Simonu Kukcu, ki 
je zgradil veliko, moderno pivo
varno in 1. 1903 ustanovil novo 
družbo s sedežem v Ljubljani: 
Delniško družbo Združenih pi
vovarn Žalec, Laški trg. Prvi 
večji nasad hmelja pa sta 1. 1879 
zasadila (5.000 sadik) Josip Lor
ber in Janez Hausenbichler (živ
ljenjepis Josipa Lorberja).

Kukčevo podjetje je bilo »ste
ber slovenske narodne zavesti«, 
je 7. 12. 1990 zapisala v Delu 
Vlasta Felc, v sestavku Gorenj
ski delničarji v Laškem nekoč in 
zdaj.

Prvi predsednik združene pi
vovarne je bil takratni deželni 
poslanec in ljubljanski župan 
Ivan Hribar. Delniško družbo so 
podpirale različne bančne in 
hranilniške ustanove. Leta 1901 
je Posojilnica Vransko odkupila 
dve delnici te delniške družbe

v vrednosti 400 kron.
Ivanu Hribarju so bili pri vo

denju podjetja v veliko oporo za
vedni slovenski podjetniki in 
obrtniki.

V oglasu navajajo, da so »prv a 
slovenska akcijska družba« in da 
priporočajo »svojo veliko zalogo 
izbornega marčnega in bavar
skega piva iz pivovaren Žalec in' 
Laški trg«. Pišejo, da sta pivo
varni urejeni na moderen način, 
da so napravili v Žalcu modeme 
vležalne kleti z novimi ledenica
mi itd. Po I. svetovni vojni je 
pivovarna Union na pretkan na
čin odkupila delnice Združene 
pivovarne, ki ji je bila močan 
konkurent. Proizvodnjo v Žalcu 
so ukinili leta 1924, Union je 
opremo prodal v Prilep, kjer mu 
zaradi oddaljenosti niso mogli 
konkurirati. Potem je bila leta 
1927 likvidirana še pivovarna 
v Laškem. •

Pivovarništvo se v Žalcu do 
danes ni več razvilo, čeprav je 
bilo nekaj poskusov.

F. J.

C4) M
T rg o v s k a  d ru ž b a  !

‘ S A V IN JS K I  M A G A Z IN " d o . o .  Ž A L E C  ;

K R E D I T N I  P O G O J I :
T E K S T IL , A K U S T I K A ,  D R O B N I  G O S P O D I N J S K I  A P A R A T I ,  B E L A  
T E H N I K A , K O L E S A ,  P E Č I

možnost nakupa na 4 obroke, brez obresti

TEKSTIL P oso jilo  na 9 obrokov, fiksn i m in im a ln i p r ib ite k  za obresti.
Naj n iž ja  vrednost nakupa je  20.000 sit.
5% p o p u s t ob  p la č ilu  z  go tov ino  a li za bančno  poso jilo .

P R E M O G , G R A D B E N I M ATERIAL
M ožnost nakupa na 4 obroke  a li ze lo  ugodno  bančno p o so jilo  z daljšo  
o dp lač ilno  dobo.

BELA T E H N IK A , A K U S T IK A , D R O B N I G O S P O D IN J S K I A P A R A T I, 
R O Č N O  O R O D JE

M ožnost nakupa na 3 obroke, brez ob resti a li na 12 ob rokov z  m in im a lno  
fiksno  obrestno  mero, najnižja vrednost nakupa je  20.000 sit.
Za g o tov insko  p la č ilo  nad 10.000 s it a li za bančno  poso jilo  p riznam o 5% 
popust.

P O H IŠT V O
Možnost nakupa za posojilo na 12 obrokov, z minimalnim fiksnim 
pribitkom za obresti.

Veliki popusti proizvajalcev za gotovinsko p lačilo  ali bančno poso jilo !
Pri nakupu za bančno poso jilo  na 6 obrokov plača stranka le 3,18% obresti.

Z A N A

N A G R A D N A  IG R A
V sa k  n a k u p  n a d  1 .500 SJT v  P ro d a jn e m  c e n tru  L E N A  v  L e v c u  in  

V e le b la g o v n ic i Ž A N A  Ž a le c  je  m o ž n o s t v e č  za  lepe  n a g ra d e .

Z ak ljučno  ž reban je  na trad ic iona ln i m odni reviji

POMLAD -  POLETJE 93/94
7. MAJA ob 17. uri

v I. e taž i V e leb lagovn ice  ŽA N A  v Žalcu.

ŽANA s svojo svežo ponudbo vas pričakuje.

ŽANA -  NOVO IME TRADICIJE!

----------------------------------------------------------- -— ---------------------
/  \

V O Š N M K  Sempeter,
TRGOVINA «M O N TA ŽA

S R E Č K O
H A L A D E JA

TELEFON: 063/701-685 AN TEN SK I
Pomladna ponudba SISTEMI ^

Po zelo ugodnih cenah vam v tem času nudi
mo zemeljske kable, elektro in vodovodni ma
terial in material za centralno ogrevanje.

Latkova vas 133, «J J 
Prebold ^ * l i  
tel.: 063/701-859

P o s e b n o  u g o d n a  p o n u d b a :

PP OO 4x6 192 sit/m 
PP 00 4x10 289 sit/m 
PP00 4x 16 + 2,5 249 sit/m 
RADIATORJI DE LONGHI 
600 x 600 8.260 sit/kos 
600x1080 12.000 sit/kos

Antenski sistemi 
- izredno ugodne 
cene.

N a k u p  v trgovini V O Š N J A K  
p o m e n i  P R I H R A N E K !

............ ..... ...................... ..................... ................................
S e  p r ip o r o č a m !

v______ ________ /



Iz lo v ili 1 0  to n  rib
Ribiči šempetrske družine, 

ki pokrivajo območje žalske 
občine, bodo imeli v nedeljo, 
18. aprila, svojo redno dele
gatsko skupščino. Podrobne 
delovne naloge so obdelali že 
na svojih skupščinah po ob
močjih. Na delegatski skupš
čini pa bodo potrdili letni 
obračun in sprejeli nekatere 
nove sklepe, med njimi tudi 
letni plan, pogovorili pa se 
bodo o nadaljnji usodi ribi
škega doma v Preserju, ki 
postaja iz dneva v dan vse 
bolj obiskana turistična toč
ka, posebej, ker lahko obi
skovalci tu kupijo ribolovni- 
ce in se poskušajo v  ribiški 
sreči.

Članstvo je sicer nekoliko 
upadlo glede na prejšnja le
ta, vendar se število še vedno 
giblje okrog številke 700 čla
nov. Razveseljivo je, da je 
vse več mladih. Poleg vzgoj
nih akcij, ki jih v  družini ne 
manjka, so v preteklem letu

izlovili kar preko 10.000 rib 
v  skupni teži preko 10 ton. 
So pa tudi pridno vlagali 
mladice in skrbeli za nov 
zarod.

Pohvalijo pa se tudi lahko, 
da so dobri gospodarji, saj so 
v  preteklem letu ustvarili 
kar preko 6,6 mio prihodkov 
in za 4,4 mio SIT odhodkov. 
Približno tako visok je tudi 
letni načrt za letošnje leto.

Poleg tega pa načrtujejo 
tudi dovolj sredstev za vzgo
jo in izobraževanje, zlasti za 
ribiške čuvaje, saj jim precej 
belijo glavo nedisciplinirani 
ribiči, ki jih morajo nadzi
rati.

Za letošnje leto predvide
vajo tudi sedem tekmovanj 
za vse vzrasti, o katerih pa 
bomo sprotno obveščali, saj 
šempetrski ribiči veljajo za 
izvrstne športne ribiče v  re
giji-

I. Jurhar

N u d i m o

v a m :

Konku ren čne  cen e !

PEKARNI, SLAŠČIČARNA, TRGOVINA
R O M A N  B R G L E Z
Vransko 17, tel.: 063/724-104 
Žalec, Soseska V, tel.: 063/712-105

-  vse vrste testenin
-  kruh
-  kekse
-  torte
-  mešano blago v trgovini Vransko

S e  p rip o ro ča m o !

V *

DISKONT -
TRGOVINA NA DROBNO
P O L D E  R U Č I G A J  P olze la

Nudimo vam:
-  ž ivila, p ija če  in osta le  a rtik le  po ug o d 
n ih  cenah.

P r ip o ro č a m o  s e  z a  o b is k !

M CO KRANJ -
poslovalnica
REŽAJ
Dolenja vas 3/a, Prebold 
tel.: 063/723-402

Trgovina REŽAJ vam nudi 
veliko izbiro vseh vrst obutve.
P o s e b n a  p o n u d b a :

-  čevlji iz Italije
-  športni copati
-  čistila iz uvoza

P e s tr a  p o n u d b a , 
š e  b o lj  u g o d n e  c e n e !

NAŠf Mic

O D Š L I S H O  NA i G f l l š c f .  

Nuno Simon 
TAn JE ŠILO ShETlUr

• W fu  s no vtealrl
J u r č k e  s Mo POBŠALI t>i 

^ e k l o. 00o w ‘ PLO av NKt, kamenje
W SF IN ŠE. POSADiu 0
šono Kočice 1

-

8 b ‘ ®'
Otroci so vedno bolj pozorni in občutljivi na svoje okolje 
-  spoznavajo in tudi prepoznavajo, kar ogroža njih in 
naravo. Ob spoznanju, da so odpadki lahko zelo škodljivi in 
nevarni, bodo tudi v  prihodnje opozarjali nanje.
Ta prispevek je tudi del gradiva, s katerim smo sodelovali na 
EKO sejmu 1993 v Celju.

Otroci, zaznamovani z vojno
Slovensko-švicarska kon

federacija je v okviru prvih 
Velikonočnih dnevov v  No
vem Kloštru pri Polzeli pri
pravila tudi pogovor o trp
ljenju otrok, žena in starcev 
v  vojni. Pogovora se so se 
udeležili štirje bosanski uči
telji iz celjskega begunskega 
centra, eden pa uči begunske 
otroke v  Žalcu.

Osnovno šolo v  celjskem 
begunskem centru obiskuje 
320 učencev, ki jih poučuje 
20 učiteljev. Zlasti tisti otro
ci, ki so tja prišli iz ukinjene
ga centra v  Letušu, so se na 
tako velik center, v  katrem je 
več kot 2000 ljudi, težko na
vadili. V Žalcu obiskuje tret
ji in četrti razred še 15 otrok,

ki sicer stanujejo po druži
nah. Učitelji so pripovedo
vali o stiskah otrok, ki so ne
kateri brez obeh ali brez 
enega od staršev, ki med po
ukom zamaknjeno strmijo 
skozi okna, rišejo letala in 
namesto pomladanskih rož 
lepe hiše ter so presrečni, ka
dar se v  begunski center pri
pelje tovornjak s sadjem. 
Kljub temu otroci še najlaže 
prenašajo negotove dneve 
v  izgnanstvu, medtem ko se 
odrasli ne morejo prisiliti, da 
bi razmišljali o prihodnjih 
dnevih, ki jih bodo na žalost 
še vedno morali preživljali 
kot begunci.

B esedilo in slika K. Rozman

Na sliki od leve proti desni: Nijaz Bajič, Radmila Hasečič, 
Senad Lokmič, Vlado Menih (iz Žalca) in H alim  H askovič- 
Mimo.

Občni zbor levških gasilcev
Levški gasilci so imeli 30. marca svojo letno konferenco, na 

kateri so ocenili delo preteklega obdobja in pripravili program 
dela. Med prednostne naloge uvrščajo skrb za večjo enotnost 
društva, izobraževanje podmladka ter varovanje in vzdrževanje 
razpoložljivih sredstev. Izrekli so nekaj kritičnih besed o Občin
ski gasilski zvezi in o uporabi sredstev, s katerimi razpolagajo, 
nezadovoljni pa so tudi z informiranostjo gasilskih društev 
z njihove strani.

Izvolili so tudi novo vodstvo. Novi predsednik je Viktor 
Drama, poveljnik Anton Javornik, tajnik pa Izidor Tolič.

T rg o v in a  Č E V E L J
MARIJA KUMER
Polzela

N u d i m o  v a m :

-  žensko, moško in otroško obutev
-  veliko izbiro športnih copat, ženskih torbic.

C ene konkurenčne, m ožnost p lačila na čeke.

Se priporočam o!

Trgovina As na Slandrovem trgu 6 v  Žalcu, to je 
v  starem delu Žalca nasproti starega Ferralita, k i jo  je 
nedavno odprla Sonja Antloga Hrovat, se je pridružila 
tistim prodajalnam, ki nudijo potrošniku osnovne živ
ljenjske potrebščine. Poleg živil, mlečnih izdelkov, 
zelenjave, kruha pekarne Šket, suhomesnih izdelkov, 
brezalkoholnih in alkoholnih pijač ter mineralne vode 
so na njihovih prodajnih policah tudi čistila, kozme
tika, cigareto in vrsta drobnih stvari, potrebnih za 
vsakdanje življenje. Vse to nudi trgovina vsak dan, 
tudi ob nedeljah in praznikih, od 8. do 21. ure, zato bo 
prav gotovo dobrodošla še posebej tistim, ki jim 
zmanjka časa za nakupe v trgovinah z običajnim 
delovnim časom. ,

Vrtnarstvo Orhideja bo zares popestrilo ponudbo na Polzeli. 
Na sliki: Edbin Kuhar že pomaga v vrtnariji.

Na Polzeli imajo vrtnarijo
Na Polzeli imajo še eno novost. Ob glavni cesti nas nanjo 

opozarja tabla, na kateri so narisane razne sadike. Gre za 
Vrtnarstvo Orhideja, ki so ga odprli Kuharjevi. Zaenkrat sta 
glavna delovna sila starša, ker sin Edbin glavno skrb zaen
krat še posveča vrtnarski šoli in pomaga le z nasveti in 
navodili. Ko bo končal, bo lahko staršem tudi strokovno 
pomagal in breme vrtnarije prevzel nase.

Kuharjevi imajo plastenjak in steklenjak. Gojijo vse vrste 
sadik za cvetlična korita, za grobove in zelenjavne vrtove. 
Pri njih lahko kupite tudi razno cvetje. N jihovi načrti pa 
segajo še djje. V  bližnji prihodnosti bodo odprli trgovino 
-  vrtni center, kjer bodo kupcem na voljo vsa oprema za 
vrtičkarje, mešanice zemlje za sajenje okrasnih rastlin 
v  lončke in korita, lončnice, ki jih bodo vzgojili v domačih 
rastlinjakih, ter zaščitna sredstva in umetna gnojila.

R  E  D  W  O  O  D
vmm....— Podjetje za proizvodnjo,

trgovino in storitve 
Sv. Lovrenc 79, Prebold

Skozi vse leto odkup hlodovine 
kostanja in bukve (l.-lll. kv.)

Cene konkurenčne!

U godne žaga rske  u s lu g e  za  ra zre z  h lo d o v in e
Cena:
-  za enkratni rez 1300 SIT + PD
-  za dvakratni rez 1800 SIT + PD

Informacije na tel. 063 /723-202
vsak dan od 8. do 17. ure. Se priporočamo!

IZTOK ŠULER
BRASLOVČE 16
SERVIS za popravilo:
-  TV aparatov
-  videorekorderjev
-  avtomobilskih in radijskih sprejemnikov
-  glasbenih centrov
- glasbenih komponent

Popravljeno hitro in kvalitetno, rezervni deli zagotov^eni.
Delovni čas vsak dan od 9. do 16. ure, 
tel.: 063/776-887 od 17. ure naprej.



N aša  s in ja  
Sav in ja  in 
zd ra v a
Sav in jska  d o lin a

Resnica je popolnoma dru
gačna od naslova. Sem član 
ribiške družine, zato sem ve
liko v naravi, tudi ob »čisti 
Savinji«. Ta ne žubori več 
tako, kot je nekoč, odvzeli pa 
so ji tudi vse naravne ovire. 
Iz nje bo kmalu nastal grd, 
umazan kanal. Od Celja pro
ti Žalcu dobiva videz kanala 
dvajsetega stoletja. Bregovi 
Savinje so goli in umetno 
oblikovani, brez tipičnega 
izgleda. Tudi grmovja ni, da 
bi živali našle dom in mi sen
co. Drevesje in grmičevje je 
požagano, tolmunov ni, zelo 
malo je ribjih' stez. Savinja 
joče ob vsem, kar mora po
žreti. Včasih stojim ob vodi, 
ki prinese kakšno mrtvo do
mačo žival. Srce mi zadrhti, 
ko vidim to početje, in spra
šujem se, zakaj jo lastnik ra
je ne zakoplje. Prav bi bilo, 
da bi o onesnaženosti Savi
nje pisali v  časopisu.

Lani, ko je bila suša, je 
primanjkovalo vode. Hladili 
smo se in pili vodo iz vodnja
kov, kar so počeli sveda tudi 
naši otroci v  »zravi« in lepi 
Savinjski dolini. N i nas skr
belo, da lahko naši otroci za
radi razvoja težke industrije 
težko zbolijo. Zamislimo se 
ob dejstvu, koliko tisoč li
trov strupa razlijemo po naši 
lepi Savinjski dolini. Seveda 
te snovi, ki so zelo strupene, 
razredčimo z vodo. Da bo 
raztopina dobra, za vsak pri
mer dodamo kakšen litrček 
več strupa, da ne bo zeli po 
hmeljišču ali po koruzi.

Narava nam vse to vrača 
v drugi obliki, z boleznijo,

rakom... čemur ne vemo 
vzroka. Zavedajmo sc, kaj 
počnemo v naravi in s kakš
nimi strupi delamo. Želimo, 
da bi nekaj storila tudi stro
ka. Zanimivo bi bilo vedeti, 
kako je zastrupljena podtal
nica in kakšna je čistost Sa
vinje. Naj pride v vsak dom 
misel: »N e onesnažujmo na
rave in uporabljajmo zdrava 
zaščitna sredstva za njive in 
vrtove, da ne bomo škodili 
sami sebi.«

Izidor Tolič, Petrovče

U tr in e k  iz  
Š em pe tra

Šempeter je prijazna vas 
v osrčju Savinjske doline. 
Svež zrak, ki prihaja 
z obrobja okolja, nam daje 
voljo do življenja in veselje 
do vsestranskega ustvarja
nja. Prebivalci smo delovni 
ljudje, ponosni na zgodovino 
kraja, na njegovo preteklost, 
ko sta si kri in trpljenje po
dajali roko. Posebnost naše
ga kraja so naravne lepote in 
zgodovinske znamenitosti: 
R IM SKA CESTA, RIM SKA 
NEKROPOLA in kraška ja
ma Pekel.

Pekel, čudno je to ime. 
Spominja me na globačo 
Prežihovega Voranca. Vsak 
turist ob obisku le-te ugo
tavlja, da je znamenita in vse 
pozornosti vredna. Sedeli 
smo v gostišču Rimljan: dva 
planinca in jaz. Delala sem 
se tujka, da bi slišala sodbo 
o naših turističnih uslugah, 
delavcih Turističnega dru
štva, agencije Dober dan, 
o gostiščih v Šempetru.

Prvi planinec je hvalil na
ravno bogastvo jame Pekel, 
njeno notranjo urejenost in 
delavnost šempetrskih turi
stičnih mravelj tako pohval
no, da sem ostrmela. Drugi

mu je potrjeval in hvalil ure
jenost Rimske nekropole in 
ceste, novo urejenih trgovin, 
pekarne, gostišč, cvetličarne, 
agencije DOBER DAN, ki 
skrbijo za kulturno bogate
nje šempetrskih src.

Prvi planinec pa je pričel 
s svojim romantičnim gla
som: »Vedno se vračam v ja
mo Pekel, hrepenim po lepo
ti tukajšnje pokrajine in lju
di, šegavosti domačinov, po
sebno strežnega osebja 
v  TURISTIČNEM DOMU, ki 
razvedri vsakega planinca. 
Tu iščem vesoljni mir in sen
co prostranih gozdov. Čudo
vite barve me pripravijo do 
tega, da gledam in ničesar ne 
prezrem. V tem blaženem 
naravnem kotičku me nav
dajajo same sanje, skratka, 
občutim notranje zadovolj
stvo. Brez slovenske zemlje, 
brez njene topline, ne bi mo
gel živeti. Sprehodi sredi mi
ru in lepot, zatočišče pred je
klenimi pošastmi človeške 
tehnike. Samota Pekla, to 
nepozabno življenje Pe- 
klenščice, meni najlepše, kar 
jih poznam. M ir bolnemu sr
cu, zdravilo ranjeni duši!

Končno je njegovo pesni
ško opevanje prekinil tretji 
planinec z opozorilom, da je 
pred njimi še dolga pot. Po
slovili smo se.

Ko sem ostala sama, sem 
se v sanjarjenju zazrla v pre
teklost. Dolina Peklenščice 
je del mojega mladostnega 
kraljestva, ki me spominja 
na lovljenje potočnih rakov 
v Peklenščici, na nabiranje 
cvetja in na neštete kulturne1 
prireditve. To je ostalo v me
ni. Zadišalo je. To je vonj, ki 
prihaja od pomladi. Sem 
prav prišla?

Naprej, prosim! Kaj je da
nes tako žalostno v  tem turi
stičnem domu ob jami Pekel? 
Poslavlja se graditelj, vodja 
in oskrbnik tega hrama!

V zahvalo smo ti prinesli, 
dragi Franc Štorman, šopek 
pomladnega cvetja, in še za
plesali ti bodo šempetrski 
folkloristi!

Sonce je še čudoviteje za
sijalo, dolina Peklenščice in 
jama Pekel pa sta se odeli 
v  praznična oblačila.

V IDA NARAKS

Lepo  je 
p o lit ič n im  
strankam  
v  d e ž e l i . . .

Dobrih sto dni po volitvah 
pogledam v prihodnost in 
ugotovim, da je tam popolna 
tema. Po predvolilni kampa
nji, ničkaj usmiljeni do volil
nega telesa, so naši volivci 
svoje glasove namenili 
strankam proporcionalno, 
glede na število predvolilnih 
obljub. Izbira le teh je bila 
bolj pičla, času primerna.

Kot npr. 100.000 novih de
lovnih mest v enem letu. Tre
nutni rezultat realizacije te 
obljube je 1900 podjetij, zre
lih za stečaj, ali 74.000 novih 
brezposelnih. Na srečo ob
stajajo mehanizmi, kot je 
moratorij.

Takojšnja izgradnja pre
potrebne cestne infrastruk
ture. Rezultat so od zime še 
bolj uničene ceste.

Višje pokojnine, plače, te 
so zamrznili, rezultate pa 
bodo seveda najbolj občutili 
tisti najbolj ogroženi. Poli
tične stranke so dokazale, da 
so same sebi namen.

Boj za oblast je bil neu
smiljen, na oblasti pa so se 
kot vedno znašli politiki po
vsem »nove« generacije. Tre
ba je bilo le še s pravo mero 
poznavanja kuhinje pripra
viti potico, ki so je vsi ti iz

voljeni posamezniki pred vo
litvami imeli polna usta. Šef 
kuhinje gospod J. Drnovšek 
je z veliko mero poznavanja 
politične kuhinje sestavil 
ekipo strokovnjakov. Torej 
vzameš pravo mero LDS in ji 
dodaš ravno prav SKD, da 
testo počasi, in enakomerno 
vzhaja. Lahko se zgodi, da 
testo pade skupaj. V tem pri
meru je treba pač večkrat 
poizkusiti. Testo potem lepo 
razvaljaj in enakomerno na
nesi nadev iz ZL. V z ZS na
maščen pekač položi testo in 
speci. Ko je potica pečena jo 
posuj s pravo mero SDSS, da 
bo bolj slastna. Je že res, da 
smo volivci zaenkrat dobili 
le drobtine, ampak tudi to je 
bolje, kot to, kar se nam obe
ta. Nič.

Sploh sem bil vedno pono
sen, da sem Slovenec, danes 
pa me je sram biti del naroda 
s tako izvršno in zakonodaj
no oblastjo in takšnim volil
nim telesom. Slovenci, kot 
vsi ostali, volimo tiste, za ka
tere mislimo, da so nam 
blizu.

Pojavi se SKD in vsi redno 
v cerkev zahajajoči Slovenci 
so z njimi. Za tiste, ki ne 
veste, so to tisti, ki so imeli 
polna usta 45-ih let in komu
nistov na oblasti. K je je nji
hova načelnost?

Na sceno stopi DSU (De
mokratska stranka upoko
jencev) in vsi neverujoči 
upokojenci so z njimi. Ne 
briga jih, kje in kako, samo 
da bo penzija večja. Za le te 
zgolj namig. Te probleme je 
treba reševati bolj celovito. 
Z g. Drnovškom v LDS so si 
med volivci pridobili vse ne- 
(Slovence). Slednji vsi vedo, 
zakaj so volili zanj. NE LE
VO. NE DESNO. V RDEČO 
DEMOKRACIJO.

Ko sem prelistal zadnjo 
številko Savinjčana, sem kar 
pogrešal razne dopisovalne

dvoboje političnih (ne)velja- 
kov. To me niti ne preseneča, 
saj so se prav vsi znašli 
v  istem kotlu razen SLS 
v kateri pa imajo čez glavo 
dela z mlekarskimi problemi 
in jih ostali problemi niti ne 
skrbijo. Ko govorijo o svojih 
uspehih v  svoji skoraj trilet
ni vladavini, vam ne bodo 
pozabili povedati, koliko 
truda je bilo vloženega v se- 
maforiziranje križišča pri 
Gotovljah in izvedbo preho
da za pešce LB. Največji do
sežek pa je razen izredno 
uspešne molže drobnega go
spodarstva nadstrešek na OŠ 
Žalec in »uspešna« sanacija 
K IL . Občudovanja vredno. 
Poslancu št. 61, ki namerava 
svoje pravice zahtevati, se
deč na »štengah«, svetujem, 
naj v  družbo povabi čim več 
Občinarjev, saj bodo tako 
morda spoznali svet okoli 
sebe.

Za konec pa še dobrona
meren nasvet. Če boste še 
kdaj pripravljeni nositi od
govornost za lepši jutri, vas 
samih in predvsem vaših 
otrok, pomislite predvsem 
na tiste, na katerih svet stoji, 
ko boste naslednjič odšli na 
volišče. gb

v<op/c

c a f t e
Žalec,

Š landrov trg 34a 
te le fon : 063 /714-285

Prodaja kave v pražarni 
v Žalcu

(za slaščičarno)
u g o d n e cene.

:(ZSMCo
modna konfekcija
p o .  p e t r o v č e

SCALA Zarja Modna konfekcija 
Petrovče se vam predstavlja 
s programom moških, ženskih in 
otroških hlač za vsako priložnost. 
Kot dopolnilo k našemu rednemu 
programu vam nudimo tudi 
suknjiče za svečane priložnosti, kot 
so: mature, poroke, birme in ' 
obhajila.
Izdelki so iz kvalitetnih materialov 
in jih nudimo v vseh modnih 
barvah.

Želimo vam zdrave in prijetne 
prvomajske praznike!

M IN E R V A  ŽALEC tel. 063 / 714-224
C e n je n e  k u p c e  o b v e š č a m o , d a  n u d im o  v
T R G O V I N I  M I N E R V A ,  L o ž n i c a  p r i Ž a lc u ,
c e lo te n  p r o iz v o d n o -p r o d a jn i  p r o g ra m  M IN E R V E  Ž a le c :

-  PE vodovodne  in kana lizac ijske  cevi
-  PVC kana lizac ijske  cevi
-  M ID R EN  d renažne  cevi
-  spo jne  in fazonske  e lem ente.

Samo originalni proizvodi vam zagotavljajo ustrezno kakovost in garancijo po predpisanih 
standardih. Zato se boste ob tako pisani ponudbi izdelkov zagotovo odločili za preverjeno in 
vedno znova potrjeno kvaliteto.
Cene naših proizvodov so kljub temu konkurenčne.
Ob vašem cenjenem obisku vam bomo tudi svetovali pravilno vgradnjo in namembnost.

Prodajalna ,e odprta: med tednQm ^  g do 1fi_ ufe 
v soboto od 8. do 13. ure. SE P R IP O R O Č A M O !

m

tel.: 063/723-411 

Prebold

m i l e
m odna konfekcija

PREBOLD
specializiran 
proizvajalec modnih kril, 
čestita
vsem občanom ob prazniku dela.



Žalski upokojenci so zborovali
Zadnjo soboto v marcu se 

je v  osnovni šoli Žalec sesta
la delegatska skupščina upo
kojencev Žalca.

Kot je bilo povedano v po
ročilu, ki ga je podal pred
sednik, so dosegli vse načr
tovano. Tudi poslovanje nji
hovega bifeja je sedaj nor
malno. Društvo ima organi
zirane sekcije po interesnih 
področjih posameznikov, in 
sicer: balinarsko sekcijo, ša
hovsko, gobarsko, planinsko 
ter sekcijo nabiralcev zdra
vilnih zelišč. Največje težave 
so pri teh sekcijah seveda 
mentorji, ki se pogosto izgo
varjajo na pomanjkanje de
narja. Aktivno deluje v  okvi
ru društva skupina zimzele
nih, to je skupina žena, ki so 
še vedno aktivne. Vsak teden 
skupaj telovadijo in priprav
ljajo pogovore o temi, ki jo 
same izberejo. Vsak mesec 
pa organizirajo planinski 
izlet, ki se ga udeležijo vse 
članice skupine.

Društvo ima v nekaterih 
krajevnih skupnosti svoje 
odbore, ki delujejo samostoj
no, čeprav v  okviru DU 
Žalec.

Na skupščini so povedali, 
da še vedno ni razčiščeno 
vprašanje lastništva dela 
stanovanj v  upokojenskem 
domu, kot tudi društvenih

pisarn in prostorov, kjer de
luje bife. Za sedaj si jih lasti
jo kar trije, in sicer upoko
jenci, SPIZ Ljubljana ter se
veda tudi občina, kljub temu 
da so bila v te objekte vlože
na predvsem sredstva upo
kojencev. Iz tega se tudi vidi, 
da nekdanji funkcionarji ni

so bili dovolj pazljivi, da bi 
uredili pravni status teh pro
storov, kar sedaj ovira delo. 
Upokojenci tudi niso zado
voljni s svojimi poslanci, ki 
so jih volili na združeni listi. 
Pravijo, da so sedaj, ko so 
prišli v  poslanske klopi, po
zabili na svoje volivce in gla

sovali proti njihovim intere
som, njihov edini poslanec 
Ivo Sisinger pa je ostal 
osamljen. Na skupščini so iz
volili tudi novo vodstvo, 
v  katerem so po proporci
onalnem sistemu zastopani 
člani iz vseh krajevnih skup
nosti. I.Jurhar

N e z a d o v o ljn i u p o k o je n c i
Upokojenci sodijo, da so 

prav oni zopet tisti, ki bodo 
morali nositi glavno breme 
zgrešene gospodarske politi
ke. Zavedajo se, da so se
stavni del te družbe, zato so 
pripravljeni deliti material
ne stiske in usodo z ostalimi 
prebivalci, so pa proti temu, 
da bi gospodarsko krizo re
ševali zgolj na njihovih ple
čih. Dejstvo je namreč, da 
upokojenci s spremembo za
kona o zdravstvenem zava
rovanju in z zakonom o za
mrznitvi pokojnin postopo
ma izgubljajo osnovne legi
timne pravice. Večni očitki, 
da so pokojnine previsoke, 
so nekorektni in žaljivi. Po
datek pove, da je bila realna 
vrednost starostnih pokojnin 
77,8-odstotna v primerjavi 
s plačami, povprečna pokoj-

M L A D I N S K I  S E R V I S

v e I e n | e
P O S LO V A LN IC A  ŽA LEC
Študentje in dijaki,

z delom preko študentskega servisa 
do samostojnejših počitnic.

Delo za vas bomo našli vsak dan med 7. in 15. uro.
Zglasite se v Žalcu, Ivanke Uranjek 6, ali po tel.: 714-216

Gostišče »P rebo ldsk i gaj«
Bazen  Prebo ld

Pomlad je tu, čas, ko je narava najlepša. Naše 
gostišče pa je v prijetnem okolju preboldskega ba
zena, tenis igrišč in lepe narave. Ob dobrih jedeh in 
pijačah pa je še lepše. Prepričajte se in nas obiš
čite.

Lepe praznične dni vam voščimo!

Ekskluzivna prodaja
BOMBAŽA ZA STROJNO IN 
ROČNO PLETENJE IZ UVOZA

že od 80 SIT (5 dkg)
T -  SHIRT majice

že od 250 SIT
NOVA KOLEKCIJA M-CLUBA
(prodaja na 5 čekov)

NOVO: italijanski sladoledi SAMSON

A v t o o p t i k a
Branko Ducman, Ločica 79, Polzela

Telefon: 063/701-147

£4
t  računalniška nastavitev sprednje in zadnje preme 

•  obnova krmilnih zglobov -  končnikov 
(za vse vrste osebnih vozil)

•  montaža in demontaža končnikov

Odprto: od ponedeljka do petka od 12. do 18. ure

nina vseh upokojencev pa 
70,7-odstotna. Tudi podatek 
o 14-odstotnem deležu bruto 
družbenega proizvoda za po
kojnine ne drži, saj pokoj
ninski sklad bremenijo tudi 
izdatki, ki bi morali breme
niti republiški proračun. Re
alno povedano: socialne pro
bleme in brezposelnost rešu
je pokojninski sklad. Zaradi 
vseh teh odstopanj je bila 
izrečena ostra kritika poli
tičnim strankam, ki so vse po 
vrsti v svojih volilnih pro
gramih obljubljale razume
vanje za usodo starejše gene
racije. Pojasnjeno je bilo tu
di, da Demokratična stranka 
upokojencev ni samostojno

nastopala na volitvah, ker 
organizacijsko ni pokrivala 
celotnega slovenskega pro
stora. Zato je krivda na re
publiškem odboru stranke in 
ne na finančnih sredstvih. 
Zadnje volitve so pokazale, 
da se upokojenci lahko zane
sejo le na lastno organizira
nost. Ker se bliža reorgani
zacija obstoječih občin in lo
kalne volitve v  nove občin
ske organe, soglašajo s skle
pom območnega odbora De
mokratične stranke upoko
jencev, da na volitvah samo
stojno nastopajo, ker ne želi
jo biti politična hrana dru
gim strankam.

L. K.

Č a s tn ik i so  z b o ro v a li
Konec marca je bila programsko-volilna konferenca 

zveze častnikov Slovenije, občinske organizacije Žalec.
Na konferenci je bilo izvoljeno novo vodstvo občinske 

organizacije in sprejet statut. Organizacijo bo še naprej 
vodil Alojz Kampuš.

Sprejet je bil tudi program dela za tekoče leto. V okviru 
programa je v  pripravi izvedba zanimivih vojaško stro
kovnih aktivnosti. Ker je članstvo v ZČS prostovoljno, 
vabimo vse podčastnike in častnike, ki še niso pristopili, 
da izpolnijo pristopno izjavo. Sedež organizacije je na 
sekretariatu za obrambo. Pristopne izjave smo poslali 
samo častnikom do 60. leta starosti, kar pa ne pomeni, da 
je članstvo starostno omejeno, zato vabimo tudi starejše 
častnike. Simbolično članarino 100 tolarjev je prav tako 
možno vplačati na sedežu organizacije, prav tako pa dvig
niti tudi izkaznice in značke organizacije,.- g tane skok

PODJETJE S TRGOVINO INSTALACIJE IN STORITVE

Trgov ina  in m ontaža
P a riž lje  1, B ra s lo v č e  te le fon : 063 /  721-081

Za vaš dom 
vam nudimo:
P ° ugS n a p

dniP; m ateria l za cen tra lno  
ogrevan je  in vodovod

Na vašo  željo ga  tudi zmontiramo 
in pripeljemo na dom !

U g o d n i p lač iln i p o g o ji:  
o d  3-5 ob ro ko v  a li p o p u s t  
na g o to v in s k o  p lač ilo

NA ZALOGI IMAMO TUDI:
•  MATERIAL ZA BAKRENO INSTALACIJO
•  RADIATORJE, PEČI, ČRNE CEVI, OLJNE 

GORILCE, CISTERNE, TOPLOTNE IN 
OBTOČNE ČRPALKE, DIMNE CEVI...

•  POCINKANA KOLENA IN CEVI, PVC 
ODTOČNE CEVI, BOJLERJE, PIPE, VENTILE...

•  KOLPA SAN PROGRAM
•  SANITARNO KERAMIKO
•  GRADBENA LEPILA

P O M L A D  J E  Č A S  Z A . . .
ročne črpalke -  fontane, toplotne in električne 
vodne črpalke (eno in trifazne)... DA BO PO
LETJE PRIJETNEJŠE
Odprto: od 7. do 18. ure, sobota do 12. ure. .

HMEZAD
Trgovsko podjetje 
ŽANA p. o. ŽALEC
Titov trg 2 
63310 ŽALEC
Razpisuje prosta delovna mesta:

1. kuhar
(srednja gostinska šola, V. stopnja zahtevnosti, 2-3 leta 
delovnih izkušenj)

2. aranžer
(srednja aranžerska šola, V. stopnja zahtevnosti, 2-3 
leta delovnih izkušenj)
Za razpisana delovna mesta velja 3-mesečno poskusno 
delo.
Če vas delo zanima in izpolnjujete pogoje, pošljite pisne 
vloge v 8 dneh na zgornji naslov.

ŽALEC, Šlandrov trg 9 ^
telefon: 063/ 712-252

Z a  vse ujete trenutke...
E K S P R E S  

F O T O G R A F IJ E  

Z A  D O K U M E N T E

Posebna ponudba:
družinsko fotografiranje 
za dokumente
(štirje člani, eden brezplačno) 

PRODAJA
1 FOTOAPARATOV 

IN FOTOGRAFSKEGA 
MATERIALA

T R G O V IN A ,  
“T R Ž N I C A “ P U C K O

Ž A L E C
Telefon: 063/711-402

Poleg ostalega nudimo:
• domače piščance/kg 331 sit• bučno olje/l 420 sit• sirup PINGO/I 190 sit,

• goveje konce/kg• WC rolce/10• JERUZALEMČAN/I
• COCA-COLA, FANTA, SPRI TE / 21

250 sit 
153 sit 
195 Sit

170 Sit

Devizna menjalnica
•Ž a lec , Šlandrov trg 5 

Telefon: 712-545

O d p r to : o d  8. d o  16. u re , s o b o ta  d o  12. u re

A  N O V O  V  ŽALCU
f  1 T r g o v in a  z  e l e k t r o m a t e r ia lo m

' E  K i  ELEKTRO KRAŠOVEC
l J  ŽALEC, Kardeljeva 29 (nasproti avtobusne postaje) tel.: 713-565

Nudimo vam ves elektro-instalacijski material 
po zelo konkurenčnih cenah.

H I T  P O N U D B A
•  Kabli vseh vrst •  stikala FID 25/003 po 9.790 sit
•  stikala FID 25/05 po 5.250 sit •  mali gospodinjski 
aparati •  vse vrste žarnic

Pri nakupu vam strokovno svetujemo in opravimo vso 
montažo (SERVIS, GARANCIJA)

d.o.o.
UVOZ - IZVOZ IN ZASTOPANJE
ŠEMPETER, TEL-FAX: 063/701-858

N u d i m o  v a m :
•  pocinkano žico za hmeljišča 7 x 3,2 mm, z atestom
(uvoz iz Avstrije), cena: 3 DEM za kg
•  pocinkane kleme 1/2" za hmeljišča,

cena: 1,4 DEM za komad
•  pocinkane cevi 1/2” za vodovod (1 cev = 6 m)

cena: 950 SIT z obrač. prom. davkom
Blago im am o na za log i!

In fo rm a c ije  p o  te le fo n u  
701 -858  v s a k  d a n  p o  19. u r i.



Polzele, ki je osvojila naslov prvaka v rdeči skupini.

Ž a g a l  lo v s k e  u t i c e
S tem naslovom je bila 

v Novem tedniku v rubriki 
Mini krimiči objavljena vest, 
da je A lojz G. iz Andraža 
nad Polzelo osumljen uniče
nja dveh lovskih opazoval
nic, last lovske družine Pol
zela. V začetku februarja naj 
bi namreč razžagal lovski 
opazovalnici v  gozdu v An
dražu in v Založah. Na vpra
šanje, kaj ima Lojze zoper 
lovsko bratovščino, smo sku
šali dobiti odgovor. V ured
ništvu nas je namreč obiska
la mati osumljenega povzro
čitelja, Jožefa Guček, ki nam 
je povedala tole zgodbo.

»Imeli smo majhnega psič
ka, ki je bil pri hiši zelo pri
ljubljen, saj je bil večkrat tu
di poštar. Tudi tisto nedeljo 
zadnjega januarja sem psič
ku navezala sporočilo za si
na, ki je delal v gozdu. Žal ni 
prišel do cilja in ker se tisti 
dan ni vrnil domov, smo ga 
naslednji dan začeli iskati. 
Ker je bila narava zasneže
na, smo našli krvave sledi na 
travniku blizu lovske opazo
valnice. Sled nas je vodila 
proti domu, po čemer lahko 
sklepamo, da se je obstrelje
ni psiček skušal privleči do 
doma, pa mu je to preprečil 
tudi hud mraz, saj je bilo ti
sto noč kar minus 14 stopinj. 
Ko smo ga našli, smo ugoto

vili. da je bil obstreljen v no
ge in zadnji del telesa. To 
nečloveško dejanje, še pose
bej lovcev, nas je zelo priza
delo. Psiček ni nikoli prega
njal divjadi, zato se čudimo 
takšnemu ravnanju lovcev, 
če pa pomislim na lovce, ki 
se zbirajo pri opazovalnici 
v Andražu, sklepam, da so 
tudi tokrat , nekoliko preveč 
pogledali v  kozarec. Na tem 
mestu imajo namreč mizico, 
kozarec in prazne steklenice 
pa gotovo niso namenjene 
divjadi. Večkrat sem videla, 
kako popivajo, pijačo pa jim 
daje bližnji sosed. Ko sem 
lovce lani novembra opozo
rila na poginjeno smo, se za
njo sploh niso zmenili. Torej 
takšno ravnanje in obnaša
nje lovcev gotovo ni skladno 
s pravili zelene bratovščine. 
Žrtev njihovega objestnega 
obnašanja pa je bil naš psi
ček, ki so ga lovci obstrelili 
in ga pustili, da je po hudih 
mukah obležal v  snegu. Ne 
želimo si sporov z lovci, saj 
smo jih pustili pri miru, če
prav smo videli, kaj se že 
dalj časa dogaja na travniku 
pri tisti mizi v  Andražu, ob
sojamo pa njihov odnos do 
živali, je zgodbo sklenila Jo
žefa Guček.

Predsednik lovske družine 
Polzela Oskar Ježovnik je 
obtožbe zavrnil in pravi da

Zaradi neurejene bankine 
uničil gumo

M esto, kjer je počila guma

b io *W III
Trgovsko, proizvodno podjetje d.o.o., Celje, Teharska 111

Velika izbira:
M odernih in klasičnih  
usnjenih sedežnih  
garnitur
iz uvoza -  prvič na 
našem  tržišču

AKCIJSKA PRODAJA „ „ /
KUHINJ s rn  Zagorje 3 0 ' °  _ t

p o p u s t
VELIKA IZBIRA r
VZMETNIC PO UGODNIH CENAH

P r e p r ič a jte  s e  v  k o n k u re n č n o s t n a š e  p o n u d b e !

Telefon: 063/29-144, ŽAGA: 29-410, fax: 21-134

so laž. »Lovci so tedaj lovili 
lisico zaradi stekline. Na psa 
so streljali, ker je bil spuščen 
in je preganjal divjad, zaradi 
stekline pa je tedaj veljal 
kontumac.

O podrtih opazovalnicah 
pa bo svoje reklo sodišče. 
Mizica pri opazovalnici je 
namenjena počitku lovcem, 
kozarec in voda pa sta za 
osvežitev,« nam je povedal 
Oskar Ježovnik.

Takšna je zgodba sedaj že 
sprtih strani, žrtev je bil psi
ček, ki je moral žalostno in 
z mukami poginiti. Če pa kaj 
velja pravilo, da s prepirom 
in maščevanjem ni mogoče 
reševati problemov, upamo, 
da bo tudi v tem primeru 
prevladal zdrav razum. jk

Neurejene bankine, luknje ob cestišču ali na njem so 
večno ponavljajoča zgodba. Vsi po vrsti se jezimo na 
cestarje, vendar to kaj prida ne pomaga. Ob pomanjkanju 
denarja za nove asfaltne prevleke pa bi lahko bilo vsaj 
krpanje lukenj bolj učinkovito. Še posebno pa voznika ujezi, 
če zaradi malomarnosti ali česa drugega uniči gumo. Takih 
primerov je prav gotovo kar precej, pred kratkim pa se je to 
zgodilo ob vstopu na magistralno cesto na križišču v Žalcu 
v smeri Celja. Voznik Jože Škorjanc je namreč ob ostrem 
robu asfalta prerezal notranji del kolesa in se tako poslovil 
od nekaj tisočakov. Mesto smo si ogledali in fotografirali. 
Luknja, globoka več kot 15 cm, in oster asfaltni rob sta 
naredila svoje. Sedaj je že zasuta, vendar ostaja uganka, ali 
so jo zasuli zato, ker so nas videli fotografirati, ali jih je kdo 
na to opozoril ali pa so to delo opravili pdvsem rutinsko. 
Kdo ve? Vsekakor pa bi bilo prav, da bi jih krpali pogosteje 
in s tem preprečili prej omenjene nesreče.

VZORNO
UREJENA
SAVINJSKA
KMETIJA
Imate kmetijo in jo urejate 
po svojih najboljših željah 
in močeh? Si prizadevate, 
da je vaša hiša kar najlepše 
okrašena s cvetjem in zele
njem? Vam ni vseeno, kak
šen vtis naredi na obisko
valca vaša kmetija? Vam ni 
vseeno, v kakšnem domu 
živite in na kakšni kmetiji 
delate?

Če na vse to odgovorite 
z »da«, potem se pač mora
te prijaviti za našo akcijo 
VZORNO UREJENA SA
VINJSKA KMETUA.

S spodbujanjem posa
meznikov želimo v letu tu
rizma doseči, da se začne
mo zavedati, da tudi dvo
rišča, hiše, hlevi in gospo
darska poslopja, travniki, 
polja in gozdovi oblikujejo 
naš podeželski prostor, ki 
ga v naši dolini ni malo.

Potek akcije:
Vse prijavljene bo obi

skala komisija, ki si bo 
ogledala kmetije, se z vami 
pogovorila in vam na vašo 
željo tudi svetovala. Nato 
bo za vse udeležence akcije 
organiziran izlet, hkrati pa 
bomo objavili vzorno ure
jene kmetije Savinjske do
line.

Vabimo vas, da se prija
vite Kmetijski svetovalni 
službi Žalec (tel. 714-141).

A. Žolnir

S E R V IS
zamrzovalnikov 
In hladilnikov 
(vseh vrst) In menjava 
Izolacij na podu.

Servis vršimo hitro in 
strokovno.

TERGLAV MILAN  
POLZELA 137 A 
tel. 721-406

T r g o v i n a  Tara
P o d l o g  1 1  / c ,  

t e l e f o n :  0 6 3 / 7 0 1 - 4 7 5

KMALU V NOVIH 
PROSTORIH 
ZRAZŠIRJENO 
PONUDBO! 

N u d i m o :

SLADKOR 50 kg/kg
OLJE/zaboj/l
RIŽ
MOKA TIP 500/25 kg/kg

55,60
119,00
99,80
33,90

DETERGENT ZA POSODO/41 340,00 
MEHČALEC« I 299,00
CEMENT/vreča 495,00
APNO/vreča 395,00

Po ugodnih cenah:
pesni rezanci, koruza, oves, krmila 
vseh vrst.

-  moške srajce (gentlemen) 2.208
-  ženske »šponarice« 2.500
-  ženski body 1.500
-  otroški copati od 890-1.000
-  PVC korita za rože 80cm/409; 

60cm/316; 40cm/189 sit.

Ekipa Savinjske

S a v in js k a  ž iv i  z a  k o š a r k o
V Savinjski dolini je ne

dvomno najbolj priljubljen 
šport košarka. To dokazuje 
košarkarski klub Savinjska 
s Polzele. Klub je v zadnjih 
letih dosegel to, kar je dose
gal Maricum Miklavž iz Ma
ribora. Košarkarji Savinjske 
so se po eni sezoni igranja 
v  prvi državni ligi -  rdeči 
skupini uvrstili v  najelitnej
šo -  zeleno skupino. Vse svo
je nasprotnike so prepričiji- 
vo premagali, kar so verjetno 
po tihem tudi pričakovali.

V Sloveniji je malo klubov, 
ki se lahko pohvalijo s tako 
številnim obiskom na tek
mah. Navijači so vse prven
stvene in tudi prijateljske 
tekme spremljali doma in na 
gostovanjih. Klub navijačev, 
ki se imenuje Hmelj-boy, 
ima okrog 50 zvestih navija
čev, vodi pa jih Tomaž 
Satler.

Zagotovo imajo za polzel- 
sko košarko nemalo zaslug 
v  vodstvu kluba, ki ga uspeš
no vodita Brane Turnšek in 
Danilo Senic. Seveda pa je 
treba pohvaliti še veliko 
drugih, ki v klubu delajo že 
vrsto let, to je tiste, ki proda
jajo karte, skrbijo za red, 
skratka vse, ki omogočajo, 
da so tekme doma, poleg od
lične košarke in plesne sku
pine iz Velenja, nepozabne. 
V  nadaljevanju si preberite, 
kaj so povedali vodilni 
v  klubu.
BRANE TURNŠEK, pred
sednik KK Polzela:

»Cilj, ki smo si ga zadali, 
smo uresničili. Uvrstili smo

DANILO SENIČ, ki skrbi 
za poslovnost kluba: »Rezul
tat, ki smo ga dosegli sedaj, 
ni prišel čez noč, ampak smo 
si to pot začrtali pred petimi 
leti in letos tudi usDeli.

selekcije v najvišjem rangu 
ligaškega tekmovanja, kar 
ima le malo klubov v  Slove
niji, ki se tako načrtno stro
kovno posvečajo delu z naj
mlajšimi.«

MITJA TURNŠEK, kape
tan ekipe KK Polzela: »Zgo
dilo se je, kar smo privrženci 
košarke na Polzeli na začet
ku naporne poti tiho upali.

Smo eden redkih klubov, 
ki jim je v tako kratkem času 
uspel prehod v najkvalitet
nejši rang tekmovanja v  Slo
veniji. Rezultat je posledica

ge. Za to smo se morali pre
cej truditi. Mislim, da uspeh, 
ki smo ga dosegli, ni le uspeh 
Polzele, temveč Savinjske 
doline. Sedaj, ko so .košar
karske počitnice1, uprava 
kluba ne miruje, temveč 
imamo veliko dela.

Skrbimo za okrepitev prve 
ekipe, ki bo nastopala v  zele
ni, najbolj kvalitetni skupi
ni. Načrtujemo novo organi
zacijo v  klubu, kar pomeni 
veliko bolj strokovno delo.«

BORIS ZRINJSKI, trener 
prve ekipe: »Da smo postali 
prvaki rdeče skupine prve 
državne košarkarske lige, ni 
bilo lahko. V  začetku smo 
imeli najtežji žreb in na kon
cu tudi najtežjega nasprotni
ka v  končnici. Tako smo ma
riborski Satex v treh tekmah 
gladko premagali, in sicer 
dvakrat doma in enkrat 
v  Mariboru. Mislim pa, da se 
najtežje delo šele pričenja.«

Z uvrstitvijo v  rdečo skupino 
je postala problematična te
lovadnica. To smo povečali, 
tako da sedaj ustreza med
narodnim predpisom. To de
lo je bilo zelo naporno, telo
vadnico smo razširili v  treh 
mesecih, zato bi se ob tej pri
ložnosti zahvalil številnim 
pokroviteljem, darovalcem 
in vsem, ki so nam pomagali. 
Načrti za vnaprej so zelo 
ambiciozni. Na področju 
špotnega marketinga, ki je 
v  svetu zelo priznan, nas ča
ka še precej dela, zato pred
lagam, da se nam pridru
žite.«

STANE ROMIH, trener 
mlajših selekcij:

»V  klubu delam že več let, 
zadnja leta se predvsem po- 
rejših pionirjev, kadetov, 
mladincev in članov B. Zad
nja leta lahko opazimo 
uspeh. Tako smo zaporedo
ma že večkrat prišli v  finale 
državnega prvenstva.

Imamo tudi več državnih 
reprezentantov v mlajših ka
tegorijah. Klub ima vse svoje

dobrega dela uprave kluba 
in zelo kvalitetnega strokov
nega dela vodstva kluba. 
Igralci smo se ves čas zave
dali, da smo sposobni poseči 
v  višji kakovosti razred tek
movanja. Ta cilj je spremlja
lo trdo delo na vsakodnevnih 
treningih in veliko odreka
nja vseh nas. V imenu igral
cev se iskreno zahvaljujem 
našim navijačem. S svojim 
zvestim in športnim spodbu
janjem so nam stali ob strani 
na vseh tekmah doma in 
v  gosteh. Vsak uspešen ko
rak je nov izziv, odpira nove 
razsežnosti in nas obvezuje 
k še kvalitetnejšemu delu.

TONE TAVČAR

B o j a n  P roda ja ln a  obu tve

Šlandrov trg 21, Žalec

V elika izb ira  p o  u g o d n ih  cen ah :

•  d o m a č i h  i n  u v o ž e n i h  ž e n s k i h  i n  m o š k i h  

č e v l j e v

•  š p o r t n i h  c o p a t  i z  u v o z a

•  o t r o š k e  o b u t v e

P l a č i l o  n a  d v a  a l i  t r i  č e k e !

Odprto: od 9. do 19. ure, 
sobota do 12. ure



Športna šola Polzela

N e p o z a b n o  d r u ž e n j e  n a  G o r i  O l jk i
B ilo je deževno in nič kaj 

prijazno sobotno aprilsko  
dopoldne, ko smo se podali 
na Goro Oljko, da bi se sez
nanili z delom in programom  
posebne športne šole, ki jo 
vodi zagnani in  neumorni 
Tomo Cvikl s Polzele. Tokrat 
so učenci OŠ Polzela različ
ne starosti, od prvega do 
osmega razreda, na dvo
dnevnem tečaju spoznavali 
lokostrelske sekcije pri Par
tizanu Polzela, ki na ta način  
navdušujejo mlade za ta za 
nim iv šport. Nekaj učencev  
se s tem športom že ukvarja 
in  bodo v prihodnje prav go
tovo postali dobri loko
strelci.

V  topli in veliki sobi pla
ninskega doma smo se naj
prej udeležili podelitve me
dalj in nagrad za strelske 
uspehe. Podelili pa so tudi 
nekaj šaljivih priznanj: za 
najmlajšega strelca, za naj
bolj korajžnega udeleženca 
športne šole, za tistega, ki se 
je najbolj bal nočnega strahu 
in se je pred njim skril pod 
mizo itd. Vse skupaj je bilo 
eno samo veselje, smeh in za
dovoljstvo, da so preživeli 
skupaj dva tako čudovita 
dneva.

Seveda s tem še ni bilo ko
nec dogajanja na Gori Oljki.

Tekmovali so še v strelja
nju na tarčo pripete in na
pihnjene raznobarvne balo
ne. Sprva zadetkov in poče
nih balonov ni hotelo biti, 
potem so vse pogostejši vri
ski naznanjali zadetke, ki so 
prinašali zanimive praktične 
nagrade. Sredi popoldneva 
so se udeleženci športne šole 
morali posloviti od loko
strelcev ter se s svojim vo
djem Tomom podati v  doli
no. Še pred tem pa smo naj
boljše in najmlajše povabili 
pred mikrofon in jih povpra
šali po vtisih. Veronika H ri
bar je bila na tem tečaju naj

boljša lokostrelka med de
kleti. Dejala je, da jo ta šport 
resnično privlači in da se bo 
z njim ukvarjala tudi v  pri
hodnje. O tečaju pa je dejala, 
da je bilo resnično super. 
Med fanti je bil najboljši lo
kostrelec Tadej Romih, ki pa 
lokostrelstvo že bolj pozna, 
saj se z njim ukvarja tudi 
njegov oče. Povedal nam je, 
da je sedaj prvič tako tekmo
val, z očetom pa to počne 
večkrat, tako da je v  tem 
športu našel že veliko lepe
ga. Tudi Alojz Pšaker je

s tem športom zelo zadovo
ljen. Čeprav je imel na tečaju 
prvič v rokah pravi lok, je 
izredno dobro zadel in si pri
služil medaljo, kar je ned
vomno spodbuda za sodelo
vanje v lokostrelski sekciji 
oz. klubu. Med najmlajšimi 
udeleženci tečaja je bil Jaka 
Fajfer, ki obiskuje drugi ra
zred. Povedal nam je, da se 
na lok kar dobro spozna, saj 
z bratom, ki ima lok, večkrat 
streljata. Na Gori Oljki mu 
je bilo zelo lepo, zato si želi 
še več takšnih tečajev. Ena
ko nam je zatrdil tudi Žan 
Šturbej, ki pravi, da bo kma
lu zrastel, takrat pa bo znal 
tudi dobro zadeti. Med de
kleti je zelo dobro streljala 
tudi Nataša Mežnar in si pri
služila eno izmed medalj. 
Kot nam je povedala, se je 
z lokostrelstvom seznanila 
v  športni šoli, zelo ji je všeč 
in bi se z njim rada ukvarjala 
tudi v  prihodnje. Zelo zado
voljna pa je tudi z organiza
cijo tega tečaja, saj so imeli 
resnično pestra dneva, ki bo
do vsem ostala v  lepem in 
prijetnem spominu. Po od
hodu tečajnikov pa smo 
spregovorili še s Francem  
Romihom, predsednikom lo

kostrelske sekcije Polzela, in 
s trenerjem in selektorjem 
državne lokostrelske repre
zentance Frenkom Vengu
stom iz Kamnika.

»Ta tečaj je nedvomno ve
likega pomena za populari
zacijo lokostrelstva, ki v na
ših krajih še ni tako razvito 
kot v  centrih, ki so znani do
slej. S pridnim delom vseh 
organizatorjev, ki sp pripra
vili ta tečaj, upamo, da bo 
tudi tu zrasel nov rod mladih 
perspektivnih strelcev, kar 
se je danes na tekmovanju 
tudi že pokazalo. Mislim, da 
bodo s pridnim delom lahko 
že septembra tekmovali na 
prvenstvu OŠ Slovenije, 
pozneje pa vsak po svojih 
močeh, kakor bo lahko treni
ral,« je povedal Frenk Ven
gust. Za tiste, ki ga ne poz
najo, povejmo, da je eden od 
začetnikov tega športa v  Slo
veniji. Izkušnje si je nabiral 
tudi v  Ameriki, bil najprej 
jugoslovanski reprezentant, 
nato pa trener. Tako se je 
udeležil že nekaj olimpiad in 
evropskih ter svetovnih pr
venstev. Glede slovenskega 
lokostrelstva in njegovega 
položaja v  svetu je povedal, 
da smo Slovenci zelo uspeš

ni. »Že jugoslovanska repre
zentanca je bila sestavljena 
samo iz slovenskih lokostrel
cev, ki so dosegali zavidljive 
rezultate. Trdim lahko, da 
smo vsaj v tem času med naj
boljšimi lokostrelci v svetu, 
o čemer pričajo tudi lanski 
rezultati. Bili smo drugi na 
svetovnem grand prixu v Ri
mu, potem pa smo nekaj 
takšnih rezultatov še pono
vili. Imamo dobro ekipo 
mladih lokostrelcev s Pe
trom Koprivnikarjem in 
Krumpestarjem iz Kamnika, 
ki sodita v sam vrh svetovne
ga lokostrelstva.. . «

In kaj na vse to pravi 
Franci Romih, ki je kot pred
sednik sekcije in prihodnje
ga lokostrelskega kluba no
sil glavno breme organizaci
je tega tečaja?

»Vesel sem, da je tečaj ta
ko dobro uspel in prepričan 
sem, da smo pridobili precej 
mladih, ki bodo dali loko
strelskemu športu na Polzeli 
in v dolini novega poleta. Mi
slim, da je bila naša odloči
tev pravilna, saj o tem govo
rijo veseli in zadovoljni 
obrazi tečajnikov. S takšni
mi oblikami usposabljanja 
bomo nadaljevali tudi v pri
hodnje. Povedati pa velja, da 
bo trenersko delo v  klubu 
vodil državni selektor in tre
ner Frenk Vengust, kar že 
samo po sebi zagotavlja do
bro delo in uspehe naših čla
nov na tekmovanjih. Izkoriš
čam pa to priliko, da se 
vsem, ki nam kakorkoli po
magajo pri naših prizadeva
njih za razvoj lokostrelstva 
v  naši dolini, iskreno zah
valim ...«

Goro Oljko tudi mi zapuš
čamo polni lepih vtisov, 
predvsem pa spoznanj, da so 
še entuziasti, ki ne delajo za 
denar, ampak je za njih naj
večje plačilo zadovoljstvo 
otrok, ki znajo biti tudi 
najhvaležnejši, iskreni in 
prijetni sooblikovalci vsega, 
kar jim nudimo starejši. Žal 
pa na to večkrat pozabimo.

Darko Naraglav

Roman Zupanc

S a v in js k i  R o b in  H o o d
ItirikratnMržavr^

Lokostrelstvo postaja 
v Sloveniji vse bolj popula
ren šport. Tudi v naši dolini 
im amo nekaj lokostrelcev, 
danes pa vam bomo predsta
v ili Romana Zupanca iz Lo
čice  pri Polzeli, ki je tudi š t i
rikratni državni prvak med  
veterani. Udeležuje se tek 
movanj v Sloveniji pa tudi 
na Hrvaškem, sedaj, ko je 
upokojen, pa ima za ta šport, 
s katerim se je začel ukvarja
ti pred petim i leti, še več ča
sa. Svoje znanje z veseljem  
prenaša na mlajše in po nje
govi zaslugi se število tistih , 
ki se ukvarjajo s tem špor
tom , hitro povečuje. Tako so 
pred kratkim na Polzeli že 
ustanovili lokostrelsko dru
štvo.

Romana Zupanca poznam 
že dalj časa, da se posveča 
lokostrelstvu, pa sem zvedel 
šele pred dobrim letom dni, 
ko je bil še zaposlen v  TT 
Prebold. Lok in puščice si je 
naredil že kot otrok in si 
predstavljal, da je Robin Ho- 
od. Če bi takrat obstajal 
kakšen lokostrelski klub, bi 
bil Robin prav gotovo njegov 
član. Šele čez mnogo let se 
mu je ta mladostniška želja 
uresničila in ga celo pripe
ljala do državnega prvaka.

Kako si se začel ukvarjati 
s tem športom in kje si pri
dobival znanje?

»Pred približno petimi leti 
sem prebral v časopisu Novi

tednik, da bo v Celju, v  dvo
rani Golovec, lokostrelska 
tekma. Odločil sem si jo 
ogledati, takrat pa sem se tu
di včlanil v  celjski lokostrel
ski klub, ki so ga šele usta
navljali. Mladostniške želje 
so se mi tako rekoč čez noč 
izpolnile. Vendar pa je bilo 
potrebno veliko treningov, 
preden sem dosegel znanje in 
izkušnje, ki jih imam sedaj.

Veliko sem se naučil v  loko
strelski šoli v Bohinju, ki jo 
organizirajo vsako leto v  me
secu juniju. Od inštruktorjev 
lokostrelstva sem se naučil 
marsikakšne skrivnosti, ven
dar sem predvsem z vztraj
nim delom postal državni

prvak med veterani. N i mi 
žal časa, ki ga preživim med 
lokostrelci, tako na trenin
gih kot na tekmovanjih, saj 
sem si s tem pridobil veliko 
novih znancev in prijateljev. 
Lokostrelstvo je šport, ki no
si v  sebi prijateljstvo, huma
nost, medsebojno pomoč, ti
sti, ki se z njim ukvarjamo,

pa vse to kažemo tudi navz
ven. Je pa to tudi šport za vse 
generacije, od petega leta pa 
do pozne starosti.. .«

Roman Zupanc ali Romi, 
kot ga kličejo njegovi prija
telji in klubski tovariši, je 
s štirimi državnimi naslovi 
pravzaprav presenetil same
ga sebe. O tem nikoli ni raz
mišljal, ker pa je do teh na
slovov prišel s trdim delom, 
zagnanostjo, voljo in velikim 
navdušenjem, je na dosežene 
rezultate lahko resnično po
nosen. Z njim pa tudi vsi nje
govi domači, prijatelji in 
znanci.

Romi je doslej tekmoval 
v mnogih krajih Slovenije. 
Tekme so skoraj vsak konec 
tedna in z mnogih se vrača 
z medaljami. Sicer pa mu več 
kot medalja pomeni spozna
nje, da je znal navdušiti za ta 
šport tudi druge ter s tem 
prispeval k razvoju loko
strelstva v  Sloveniji in pred
vsem v okolju, v  katerem 
živi. D .N

Frenk Vengust

Roman Zupanc

Nataša Mežnar

Za zajca 2 0  

tisoč
Že nekaj časa velja nov 

odškodninski cenik za po
vračilo škode za divjad. Od
škodnine za posamezne vrste 
se gibljejo od 1.000 (za pol
ha) do 500.000 tolarjev, koli
kor je ocenjen medved. Za 
tiste, ki ob takšni ali drugač
ni priliki srečajo zajčka ali 
smo in se jim že cedijo sline, 
povejmo, da po novem ceni
ku zajec stane 20.000, sma 
pa 50.000 tolarjev. Za kragu
lja, kanjo, skobca, kotomo, 
planinskega zajca, muflona 
in svizca znaša odškodnina 
že po 60.000 tolarjev. Bolj ko 
je divjad redka ali ogrožena, 
višja je njena vrednost. Od
škodninski cenik velja tudi 
za divjad ali njene dele, naj
dene pri preparatorju, ki ni
majo naslova uplenitelja ozi
roma dokaza, da je bila div
jad legalno uplenjena.

T.T.



PD Žalec

Dve planinski postojanki
Pogovor s predsednikom društva Janezom Megličem

Planinsko društvo Žalec je 
lani praznovalo 25-letnieo  
svojega obstoja. Ob letošnji 
100-letnici slovenske pla
ninske organizacije pa tudi 
oni pripravljajo precej prire
ditev. Želijo tudi dokončno 
urediti svojo planinsko po
stojanko na Bukovici. O delu  
društva, njihovih željah in 
načrtih smo se pogovarjali 
z njihovim predsednikom  
Janezom M egličem.

»Planinsko društvo Žalec 
ima za sabo četrt stoletja do
kaj aktivnega in predanega 
dela. Mislim, da smo na pre
hojeno pot lahko ponosni, 
saj je za nami lep društveni 
razvoj. Tako kot povsod tudi 
pri nas ni manjkalo vzponov 
in padcev, vendar je vedno 
zmagala vztrajnost naših 
najbolj zagrizenih članov, ki 
so voz znali potegniti naprej 
in više. Število članov, ki je 
pred leti nekoliko upadlo, 
sedaj spet narašča. Razvese
ljivo pa je zlasti to, da je med 
njimi veliko mladih, kar je 
nedvomno tudi zasluga pla
ninskih odsekov na OS Žalec 
in Petrovče. Vsako leto slo
vesno sprejmemo v naše vr
ste nove mlade člane, ki za
gotavljajo uspešno delo in 
življenje društva v  prihod
nje. Zelo aktiven pa je tudi 
naš mladinski odsek, ki 
vključuje precej mladine, 
srednješolcev in študentov. 
Te smo sprejeli v  planinsko 
organizacijo kot pionirčke,

danes pa so nekateri med 
njimi zagnani planinski vod
niki. Vsako leto jih nekaj po
šljemo na planinski seminar 
in danes imamo že prek 
dvajset planinskih vodnikov, 
ki si na planinskih turah, ki 
jih vodijo, nabirajo še dodat
nega znanja.. . «  je uvodoma 
povedal naš sogovornik Ja
nez Meglič.

Planinsko društvo Žalec se 
lahko pohvali, da ima tudi 
dve planinski postojanki. 
Kaj bi lahko rekli o njih?

»Vsi, ki so ju obiskali, ve
do, da sta na zelo prijetnem 
kraju savinjskega hribovja, 
vsaka na drugi strani doline. 
Obe postojanki smo pridobi
li v  zadnjih petih letih. Naj
prej smo začeli graditi dom 
na Bukovici, kjer je bila 
gradnja zaradi težjega pri
stopa precej težavna in za
mudna. Dom na Šenjungartu 
nad Galicijo pa je bil prej 
mežnarija, ki smo jo dobili 
v  najem od mariborske ško
fije. Iz nje smo naredili lep in 
prijeten planinski dom, ki je 
poleg doma na Bukovici naš 
ponos in obveza hkrati. Na 
postojankah nimamo oskrb
nikov, ampak naši člani pro
stovoljno dežurajo in oskr
bujejo postojanki z vsem po
trebnim. Z obiskom smo zelo 
zadovoljni, to pa nas tudi 
razveseljuje in nam daje 
energijo za novo delo. Dom 
na Bukovici je odprt ob so
botah, nedeljah in praznikih,

Gora Oljka
1 *  V  •

Štirje leltrn casi
Zanimiva akcija PD Polzela

Planinsko društvo Polzela 
im a za sabo že polnih 33 let 
uspešnega dela. Njihov po
nos je zlasti planinski dom  
na Gori Oljki, ki b i ga lahko, 
glede na prostorske m ožno
sti, vrstili med največje pla
ninske postojanke na S lo 
venskem . Sicer pa velja, da 
je s tega kraškega osam elca, 
ki se dviga nekje na tromeji 
med Zgornje Savinjsko, 
Spodnje Savinjsko in Ša le
ško dolino, čudovit razgled, 
ki z domom, znam enito cerk
vijo z dvem a zvonikom a in 
prijaznimi oskrbniki privab
lja številne planince od blizu  
in  daleč. Od decembra leta  
1990 pa je vse več tudi tistih, 
ki želijo Goro Oljko obiskati 
v vseh štirih  letnih  časih in si 
tako prislužiti tudi posebno 
spom insko značko. Za kaj 
pravzaprav gre?

Vili Vybihal
Kot nam je povedal Vili 

Vybihal, ki je bil ob našem 
obisku dežuren v domu, so se 
za akcijo odločili predvsem 
zato, da bi spodbudili pla
nince k celoletnemu obisko
vanju Gore Oljke.

»Za vsak letni čas imamo 
poseben žig, ki ga vtisnemo

dom na Šentjungartu pa ob 
nedeljah in praznikih...«

Družbene razmere, ko ni 
denarja niti za najnujnejše, 
tudi planinstvu niso priza
nesle, vsekakor pa zmanjku
je sredstev za delovanje dru
štev in  vzdrževanje planin
skih postojank. Kakšen je 
vaš komentar ob vsem tem?

»Planinstvo je najbolj 
množična rekreacija naših 
državljanov, kar potrjujejo 
vpisne knjige na vseh naših 
slovenskih postojankah tako 
v Julijcih, Karavankah, 
Kamniško-Savinjskih A l
pah. Planinstvo je nekaj le
pega in za ljudi privlačnega, 
smo narod, ki ljubi planine 
in naravo in bi bilo zato zelo 
narobe, če bi se morali zara
di lastne eksistence odpove
dovati temu, za zdravje zelo 
pomembnemu športu oz. re
kreaciji. Država ob tem dej
stvu ne more in ne sme zati
skati, oči, ampak nam mora 
pri najboljših močeh poma
gati, še zlasti pri najmlajših. 
Samo vzdrževanje objektov

pa je tako več ali manj na 
ramenih posameznih planin
skih društev. V našem dru
štvu letno opravimo najmanj 
3000 prostovoljnih delovnih 
ur. To pa je delo, ki ga nika
kor ni mogoče finančno po
plačati.«

Kakšni so vaši načrti, želje 
za v prihodnje? Če smo prav 
seznanjeni, vas v naslednjih  
dneh čaka pohod na Bukovi
co, k i je že tradicionalen?

»Res je. Ob dnevu upora 
proti okupatorju, 27. aprila, 
organiziramo tradicionalni 
pohod na Bukovico, kjer bo 
tudi prijetno planinsko sre
čanje. Poleg tega pohoda pa 
bo še več drugih. Morda ve
lja omeniti pohod po obron
kih Galicije, ki bo 6. junija, 
pa družabna kostanjeva pi
knika jeseni na naših posto
jankah, planinsko šolo na 
Bukovici in še kaj. Vsekakor 
pa želimo dokončati dom na 
Bukovici, izobraževati člane, 
udeležiti se planinskih izle
tov oz. pohodov, ki jih orga
nizirajo druga društva...
Ne bo narobe, če zapišete, da 
si želimo, da bi se nas še več 
pogosteje srečevalo na pla
ninskih poteh, na katerih se 
tako rekoč vedno najde mir 
in sprostitev. Ob tem pa ne 
smemo pozabiti na varstvo 
narave, na ohranjanje njenih 
lepot in vsega lepega, kar 
nam daje ta naša mala, ven
dar samostojna in suverena 
državica, ki jo tudi zaradi le
pot naših gora obišče veliko 
tujcev. Na to se velja večkrat 
spomniti.«

Nedvomno. Tudi planine  
so turistična ponudba in  
brezplačna promocija S love
nije v svetu. Tako kot mar
sikje pa je tudi na tem  po
dročju še premalo izkorišče
nih možnosti. Žal.

D . Naraglav

v posebno izkaznico Štirje 
letni časi na Gori Oljki. Od 
decembra leta 1990, ko se je 
akcija začela, je prejelo spo
minsko značko za obisk 
v  štirih letnih časih 337 obi
skovalcev. Danes, 3. aprila, 
je že bilo 12 obiskovalcev, ki 
so izpolnili pogoje za prido
bitev spominske značke. Teh 
pa bo iz meseca v  mesec več. 
Mislim, da sedaj že lahko re
čemo, da je bila pred leti 
sprejeta ideja in odločitev 
pravilna, saj smo s potekom 
akcije več kot zadovoljni. 
Goro Oljko obiskujejo pla
ninci iz severovzhodne Slo
venije od Ptuja, Lenarta, Or
moža, Murske Sobote pa tu
di s Primorske in drugih de
lov Slovenije. Danes je bilo 
v  domu prek 100 planincev 
PD Maribor-Matica, ki so šli 
deloma po Andraški poti, 
deloma pa po Savinjski po
ti . . . «  Naj še povemo, da je 
v  domu na Gori Oljki več kot 
250 sedežev in dovolj ležišč, 
tako da je objekt zelo prime
ren za organizacijo raznih 
seminarjev in tečajev, a tudi 
za prijetna družabna sreča
nja. Kot že rečeno, je dom 
odprt celo leto ob sobotah, 
nedeljah in praznikih, po do
govoru, zlasti kadar gre za 
tečaje, seminarje ali druge 
aktivosti, pa tudi ostale dni 
v  tednu. Stalnega oskrbnika 
nimajo, ampak dežurajo pla
ninci sami, saj se je pokaza
lo, da je tako še najbolje.

Akcija Štiri letni časi na 
Gora Oljki teče naprej. Če se 
doslej še niste vključii, imate 
možnost sedaj ali pa tudi 
kdaj pozneje. Planinci vas 
pričakujejo v  vsakem letnem 
času. .

D. N

D el udeležencev pohoda

Planinci na izletu
Ker je izletništvo v  naših društvih nekako zaspalo, se je 

skupina starejših planincev iz PD Žalec in Zabukovica 
odločila, da bo sama organizirala izlete po zanimivih poteh. 
Po zelo uspelem pohodu Dramlje-Žiče-Špitalič-Uršula so 
se zadnjo nedeljo podali na Brežiško planinsko pot. Pot je za 
nas neznana, pa kljub temu zanimiva. Trasa poti vodi od 
motela Čatež prek sv. Martina na Veliki Cimik, od tam se po 
gozdu spusti na hrvaško stran v  Stojdrago, kjer so organiza
torji pripravili še krajši program. Posebej smo bili navdu
šeni, ko nas je predsednica PD Brežice posebej pozdravila. 
Pot nazaj vodi zopet prek meje v  Slovenijo in mimo Mrzleče 
vasi nazaj v Čatež.

Vsi udeleženci so za prehojeno pot dobili spominske 
značke in kartone. Obljubili pa so, da se bodo tega pohoda 
še udeležili.

O skupini, ki prireja izlete, bomo v letošnjem letu še 
slišali, saj so se dogovorili, da bodo vsak mesec organizirali 
vsaj en zanimiv izlet. Skupina šteje 14 pohodnikov in na pot 
odhaja s kombijem.

Udeleženci sedaj razmišljajo, kakšno ime si bodo poiskali.
^ ^  I. Jurhar

r

TRGOVINA
Dolenja vas, Prebold
tel.-fax: 063 723-047

Vsem  našim  zv e s tim  p o tro šn iko m , 
in  p o s lo vn im  so d e lavcem  že lim o  
p rije tn e , so n čn e  in  v  n a ra v i 
p re ž iv e te  p rvo m a jske  p ra zn ik e
Hvala za vaše zaupanje

k o le k t iv  trg o v in e  
MIKLAVC

Planinstvo v občini
V  občini Žalec deluje 9 planinskih društev. Med temi 

društvi jih je 8 lani pobralo članarino, le PD  Tabor je 
ni pobiralo.

Vsa društva štejejo 2.895 članov in mladih planin
cev. Ta številka ni točna, ker je pri PD Žalec upošte
vano število prejetih znamkic od PZS in ne število 
prodanih znamkic. Po izjavi PZS društvo naj ne hi 
napravilo obračuna (Obvestila PZS, št. 3/93).

Med društvi je najštevilčnejše PD Zabukovica, ki 
ima 918 članov in mladih planincev, pa čeprav tudi tu 
članstvo upada (leta 1992/93 je  indeks 73,9). Sola ne 
vključuje učencev v  planinsko organizacijo. PD Bra
slovče ima 182 članov (83,1), Polzela 300 (146,3), Pre
bold 545, tudi tu je število mladih padlo s  600 na 220 
(46,5), Šempeter 280 (105,7), Vinska Gora 107 (93,0), 
Vransko 65 (92,9) -  društvo z najmanj člani in najvecjo 
investicijo v  lanskem letu -  v  kočo so napeljali telefon. 
V  PD Žalec imajo 500 članov in mladih planincev, 1. 
1992 so jih imeli 425. V  občini Žalec je 7,26% prebival
cev vključenih v  planinstvo; po tem številu je občina 
na 13. mestu v  Sloveniji, Velenje na 16. Celje na 27. 
itd., kar pomeni, da je planinstvo v  naši občini še 
vedno lepo razvito, in to kljub temu, da se umika iz  šol 
(Prebold, Griže).

■n )

V I D E O T E K A  P U M A

A J o ž e  S e r n e l

Žalec, Cankarjeva ul.,
\ r  tel.: 063/712-863

I z p o s o j a m o :

-  v id e o k a m e r e

-  k a m k o r d e r je

-  k a s e t e  -  2 3 0 0  o r ig in a ln ih  

v id e o k a s e t

-  p r e s n e m u je m o  v s e  

s v e t o v n e  s is t e m e :  V H S -  

V H S / C - N T S C - H I - 8  s u p e r  

8 - S - V H S

Pridite in se prepričajte!

VIDEOTEKA PUMA

• • • • • •
• • • • • * •

• • • • • •
• * * • • • •• « • • • • • •

G A L A  I# 
Z A  

VAS
V  prodajaln i G A L A  

Š E M P E T E R  
in v P C  G A L A  C E L J E ,

M ariborska 128 

U G O D N E  C E N E :

-  pivo 0,5
SIT

43,10
-  riž 1 kg 89,70
-  olje Zvezda 11 119,90
— sol 1 kg 39,30
— kava 1 kg 457,50
— toal. brisače 2/1 119,40
-  toal. papir 10/1 214,10

Dobri plačilni pogoji:
-  m ožn ost  n a k u p a  n a  2  a li v e č  č ek o v
-  5 %  popu st za  u p o k o je n e c
-  m ožn ost  n a k u p a  z  n ak u p n im i kart icam i E U R O -
C A R D .  A C T I V A ,  V I S A .  H K S .  T I M A .

V ab ljen i tudi ob  sobotah in nedeljah!

»
• « * • • • • • ----------------------------------------— . ' • • • • • *



Cimperman 
ponovno prvak

Žalski karate klub je ko
nec marca na Polzeli izvedel 
državno prvenstvo v  karate 
borbah, ki se ga je udeležilo 
114 tekmovalcev. V super 
lahki kategoriji je naslov dr
žavnega prvaka ubranil Bra
ne Cimperman iz žalskega 
karate kluba. Presenetil je 
Jože Hudovernik, ki je v  tež
ki kategoriji osvojil tretje 
mesto. Brane L.

M a l i
o g la s i

S t r e l s t v o

čanke ostale v ligi
Rokometašice Žalca, ki so letos prvič nastopile v prvi državni rokometni ligi -  beli 

skupini, so pred dnevi zaključile tekmovanje. V zadnje, 10. kolu, so gostovale v  Ljubljani in 
srečanje proti ekipi Primoža izgubile minimalno 22:19. Kljub porazu so na lestvici četrte in 
tako še naprej ostajajo v  prvi državni ligi. X. TAVČAR

Ekipa SD Juteks 
zmagovalec

SD Bratov Kavčič iz Škofje 
Loke je pripravila letošnje fi
nale prvenstva za starejše in 
mlajše mladince. Na novem 
strelišču za zračno orožje so 
izreden upseh dosegli ml. mla
dinci Juteksa Žalec v sestavi: 
Beno Artič, Andrej Trifunovič 
in Uroš Herman. Le ti so 
v konkurenci najboljših petih 
ekip polfinala v finalnem delu 
osvojili s 519 krogi prvo mesto 
in naslov zmagovalcev dopisne 
lige Slovenije.

Na strelišču v Žalcu so 
pripravili prijateljsko tekmo 
med ekipami ml. mladincev 
SD Juteksa Žalec in SD Slo
venskih Konjic. Žalčani so 
bili izredni, saj so Andrej 
Trifunovič, Beno Artič in 
Uroš Herman nastreljali od
ličnih 528 krogov.

Jani Pukmajster

Začela se je teniška sezona in nanjo so se v Žalcu dobro pripravili. Teniški klub, ki ima ZAPOSLIM O DELAVKO, 
150 aktivnih članov, je na skupščini sprejel zahteven program, ki zajema poleg tekmoval- staro do 30 let, za delo v  bi- 
nega in rekreativnega dela tudi izgradnjo novih igrišč in pokrite dvorane. Zadnja leta stroju in trgovini. Pekarha, 
namenjajo precej pozornosti tudi tekmovalnemu delu, rezultati pa se že kažejo v uspehu trgovina in bistro Peternel, 
prve ekipe, ki seje uvrstila v drugo državno ligo. V pripravah na novo tekmovalno sezono so Prebold, tel.: 063/723-026.
se pomerili z ekipo Celja, neodločen rezultat pa kaže, da je ekipa na tekmovanje dobro --------------------------- — --------
pripravljena. Na posnetku so z leve proti desni: Matej Črešnik, Gorazd Reberšak, Slaven INŠTRUKCIJE ANG LEŠ- 
Granič, Simon Bračun, Tedaj Krušič, Tomaž Vovk (trener in vodja ekipe) in Stane Novak. ČINE in prevode nudi uspeš- 

V Žalcu bo pričela delati tudi teniška akademija pod vodstvom priznanega strokovnjaka na učiteljica. Telefon: 063/ 
prof. Tomaža Vovka. jk 721-060 (zvečer).

JUTEKS, HMELJARSKA 1, 63310 ŽALEC 

TELEFON: 38 63/712-121 TELEFAX: 38 63/714-117

VINU OBLOGE

Vinil obloge Blue Line 
izdelujemo v širini 3 m zaradi

ENOSTAVNEGA POLAGANJA, 
MINIMALNEGA ODPADKA 
IN S TEM PRIHRANKA 
DENARJA.

Vinil obloge B lue  L ine  čistimo samo 
z vodo. Juteks vam daje tudi 5 -le tno  
ga ranc ijo , kar je vsekakor dokaz 
kakovosti njihovih talnih oblog.

-'uk išS&S
v  I i
za le c

POGREBNA SLUŽBA 
STRAHOVNIK d.o.o., ŽALEC
Vrečarjeva3, telefon (063) 712-261

Z  dolgoletno tradicijo vam ob boleči izgubi 
bližnjega nudimo po konkurenčnih cenah:

- veliko izbiro krst in opreme
- prevoz z avtofurgonom (vključno na upepelitev)
- dekoracijo sobe, postavitev odra na domu
-  izkop grobnih jam in ureditev grobov
- postavitev žarnih hiš
- ureditev kompletne dokumentacije
- 'nudimo tudi vence in cvetie
- izdelavo črk na spomenike
- dobavo spomenikov

NA USLUGO SMO VAM OB VSAKEM ČASU.
Hvala za zaupanje!

K O M U N A LN O  P O D JE T JE  p  o .
63310 ŽALEC, Nade Cilenšek 5, 
telefon 063/712-141

Za odpravo vseh večjih okvar na javnem vo
dovodnem omrežju na območju občine Žalec 
je organizirana dežurna služba v popoldan
skem in nočnem času.

Sporočilo o okvari lahko sporočite dežurnemu 
vzdrževalcu neposredno prek mobilnega tele
fona na številko:

0609 /612 -731
U r a d n e  u r e  z a  s t r a n k e  v  D E  V o d o v o d  s o  

v s a k  t o r e k  i n  č e t r t e k  o d  7 .  d o  1 1 .  u r e .

Dvakrat Braslovče
Minuli teden je bilo medobčinsko prvenstvo osnovnih 

šol v odbojki.
Tekmovanje za starejše učenke je bilo v dvorani ŠRC 

Golovec Celje in v  organizaciji Športne zveze Celje, nasto
pile so ekipe občinskih prvakov vseh sedmih občin. 
Končni vrstni red: 1. OŠ Braslovče, 2. OŠ Gornji Grad, 3. 
OŠ Biba Rock Šoštanj itd.

Starejši učenci so se v organizaciji ZTKO Žalec pomerili 
v dvorani OŠ Radeče, tekmovanje pa se je udeležilo šest 
ekip. Končni vrstni red: 1. OŠ Braslovče, 2. OŠ Mozirje, 3. 
OŠ Radeče itd. j .  Tavčar

NK Hmezad še neporažen.
Nogometaši N K  Hmezad Žalec, ki uspešno nasto

pajo v  spomladanskem prvenstvu tretje slovenske lige, 
so še rteporaženL V prvem kolu so na tujem igrali 
z  Lipo neodločeno 1:1, v  drugem kolu pa so pred 
.domačim občinstvom gladko zmagali z Rogašovci 2:0, 
nakar so v tretjem kolu z Ižakovci igrali zopet 1:1. Za 
uspehe je  gotovo nazaslužnejši vratar Ver bo ten, ki je 
v  odlični formi. j . q

Š a h

Šahovski klub Savinjčan 
je pripravil redni mesečni 
hitropotezni turnir, na kate
rem je med dvanajstimi

igralci zmagal Jože Peternel 
pred Brankom Setnikarjem 
in Stanetom Skokom. Na pr
vem velikonočnem pokal
nem turnirju pa je zmagal 
Kopač pred Setnikarjem in 
J. Peternelom ter S. Skokom.

J. G.

TVD Partizan Petrovče -  karate sekcija prireja 24. aprila 
1993 ob 10. uri v športni dvorani osnovnošolskega centra 
v Žalcu

mednarodno karate tekmovanje 
INTERNATIONAL KOFUKAN CUP 1993.
Finale z demonstracijami japonskih mojstrov bo ob 18. uri. 
Poleg slovenskih klubov se bodo predstavili še karateisti iz 

Šveske, Norveške, Danske, Francije, Anglije, Škotske, Švice, 
Bolgarije, Makedonije, Botsvane in Gruzije. 

____________________________________ _____ Vabljeni!

A v t o l c l e p a r s t v o
» » g w

-  avtovleka
-  optične meritve
-  centriranje in montaža gum
-  manjše vulkanizacijske storitve

A N D R E J  T U R K

V r b j e  2 8 / a  

t e l . :  0 6 3 / 7 1 2 - 2 1 9

Kegljači ostali v 1 . ligi
Tudi kegljači Žalca so zaključili prvenstvo v  prvi 

državni moški kegljaški ligi. V zadnjem kolu v konč
nici od 5. do 8. mesta so doma premagali Brest iz 
Cerknice 8:0 (5173:5029). Posamezna srečanja so se 
končala takole: Kompan:Gornik 869:833, Dobrajc: 
Piletič 848:843, Podkrajšek: Premrov 838:818, Gmaj- 
ner:Pokleta 849:842, Jakopovič:Založnik 898:847. S to 
zmago so si zagotovili mesto v  ligi. T. T.

m m m
P O G R E B N A  S L U Ž B A ,  C V E T L IČ A R N A

m s m m i t
Ko se čas ustavi...

J e  č a s ,  k i  s e  z a č n e ,  i n  j e  č a s ,  k i  s e  k o n č a .  

R o j s t v o  i n  s m r t ,  z a č e t e k  in  k o n e c  v s a k e  b i t i ,  

v s a k e g a  ž i v l j e n j a .  Z  b o l e č i n a m i  i n  ž a l o s t j o  n a  

k o n c u .  N e  p r v e m u ,  n e  d r u g e m u  n e  u t e č e š .  

K o  s e  z g o d i . . .  K o  s e  u s t a v i  č a s . . .  K o  o s t a 

n e j o  t i s t i ,  k i  s o  j i h  i m e l i  r a d i . . .

MORANA, d.o.o., 
pogrebna služba, cvetličarna

v Parižljah pri Braslovčah smo, ki ob takih trenutkih 
poskrbimo za vse. Verjetno ste za nas že slišali. Če 
še niste, potem vedite, da smo vam na voljo za vse 
usluge 24 ur na dan. Ne glede na to, kje jih potrebu
jete, tu blizu ali tam daleč. Na vsako pot gremo, 
tako v tujino kot na vroči Balkan, ob vsakem času. 
Vence in cvetlične aranžmaje dostavimo na dom ali 
v vežico.

NOVOST, KI VAS BO VERJETNO ZANIMALA, JE, DA OD 
RAČUNA POGREBNIH STROŠKOV TAKOJ ODŠTEJE
MO ZNESEK POGREBNINE V TRENUTNI VIŠINI 30 000 
SIT. PLAČATE TOREJ SAMO RAZLIKO, ČE NASTANE 
Če nas potrebujete, nas lahko pokličete ali obiščete ob 
vsakem času. Naše telefonske številke so: 721-667 721- 
043, 721-395.

POGREBNE STORITVE, CVETLIČARNA 
STEBLOVNIK,

Parižlje 11/c, 0331A BRASLOVČE



Vse mine m nič ne pride več nazaj, 
nikoli val se ne obrne, 
sijoča zvezda se utrne, 
r  temi izgubi se njen sijaj. . .

Z A H V A L A
O b  bo leč i in p re zg o d n ji izgu b i d ra g e g a  

sina. m o ža . o če ta  in d e d ija

JANKA 
MAROVTA

se isk ren o  z ah v a lju je m o  vsem
so ro d n ik o m , p r ija te ljem  in so s ed o m , ki so  n am  v  težk ih  

trenutk ih  stali o b  stran i, ter vsem . ki so  d a ro v a li  cv e tje  in  
sveče  te r  n am  izrazili so ža lje .
H v a la  p e v c e m . G D  P a r iž lje  T o p o v lje .  Z Š A M  Ž a le c ,  g . 
žu p n ik u  za o p ra v lje n  o b r e d  ter v sem . ki ste g a  po sp rem ili  

n a  n je g o v i z adn ji poti.
P o s e b n o  se z ah v a lju je m o  o s e b ju  o d d e lk a  in tenzive  b o ln išn i

ce  C e l je  te r  p o d je t ju  M o ra n a  z a  o p ra v lje n e  sto ritve . 

________________________________  V s i  n je g o v i

Z A H V A L A

O b  b o leč i izgu b i n a šega  d r a g e g a  a ta , 
s ta rega  ata in  d e d ija

FERDINANDA
BLATNIKA

Z A H V A L A
H  O b  p re ran i izgu b i d r a g e g a  m o ž a . a tija , 

tasta, d e d k a , b ra ta , n e ča k a , z e ta  in 

svaka

MILANA
-'W m  ZABAVNIKA

A  J | | ll*  u p o k o je n e g a  n ače ln ik a  d a v č n e  u p rav e  

*  S O  Ž a le c ,

se isk ren o  z a h v a lju je m o  vsem  so ro d n ik o m , p r i ja te lje m , so 
s e d o m  in z n a n c e m , p o s e b n o  g . M a r in k i z a  p o m o č , in vsem . 
ki ste g a  v ta k o  v e lik e m  štev ilu  po sp rem ili n a  n je g o v i z adn ji  
poti. H v a la  z a  iz ra ze  so ža lja , d a ro v a n o  c v e t je , sveče  in  za  

n a m en sk o  d a ro v a n  d en a r.
P o s e b n a  z ah v a la  zd rav s tv en em u  o se b ju  Z D  Ž a le c  in P re 
b o ld  te r  bo ln išn ice  T o p o lš ic a  za  in ten zivn o  z d ra v l je n je , k o 
lek tivu  O b č in s k e  sk up šč in e  Ž a le c ,  ga s ilc em  z G r o b l je ,  Z B  

Ž a le c  in P r e b o ld ,  R D  Š em p e te r . D U  P re b o ld ,  g o v o rn ik o m  

za  p o s lo v iln e  b e s e d e , p ra p o rš č a k o m , g o d b i ,  p e v c e m  in g . 
žu p n ik u  z a  po s lo v iln i o b r e d .

Z A H V A L A

O b  b r id k i izgu b i m o ž a , o č e ta , s ta rega  

a ta  in p r a d e d a

FRANCA 
JEREBA

(1 9 0 6 -1 9 9 3 ) iz  Ž a lc a
se isk ren o  z a h v a lju je m o  v sem , ki so  so ču stvova li z  n am i, ga  

p o sp rem ili n a  n je g o v i z ad n ji p o ti, n am  izraz ili s o ž a lje , p o d a 
rili c v e t je , sveče  in d e n a r  za  sv . m ašo .

H v a la  g . ž u p n ik u , g o v o rn ik u  in  p iha ln i g o d b i  iz Z a b u k o v i -  

ce . P o s e b n o  se  z ah v a lju je m o  o se b ju  Z d ra v s t v e n e g a  d o m a  

v  Ž a lc u  za z d ra v n išk o  p o m o č  in  p o ž r tv o v a ln o  n e g o , še  p o 
s e b n o  d r . S tro u h a lu  in p a tro n ažn i sestri D o le i je v i .  

Ž a lu jo č i :  ž en a  M a r ic a ,  h če rk a  O lg a  in  sin  B o ja n  

z  d ru ž in a m a  ter vn u k i in p ra v n u k i

Rad si bil vesel in poslušal lepe 
melodije, tal prehitro zate je  vse minilo, 

saj tvoje, od bolezni izmučeno telo, 
sedaj črna zemlja krije. A  v naših srcih 
za vedno boš ostal tako dober in vesel, 

kot si le ti biti znal.

Z A H V A L A

O b  n en ad om estljiv i in  m n o g o  p re ran i  
sm rti n a še ga  lju b e g a  m o ž a , o č e ta  in 

b ra ta

DRAGA KRALJA
iz  L a ik o v e  vasi

se  isk re n o  z a h v a lju je m o  v sem  so ro d n ik o m , p r i ja te lje m ,  
z n an cem , p o s e b n o  s o s ed o m  za  d a ro v a n o  c v e t je , sveče  in za  

sv. m aše . H v a la  g . ž u p n ik u , g o v o rn ik o m a , r u d a r je m , ru d a r 
ski g o d b i  in v s e m . k i ste nam  p o m ag a li  v  teh  težk ih  t ren u t

k ih  in n am  izraz ili so ža lje .
H v a la  o s e b ju  lju b l ja n sk e  in ce ljske  b o ln išn ic e , k i ste m u  

la jša li trp ljen je .

Ž a lu jo č i :  ž e n a  P a v l ik a ,  sin M a r k o ,  sestre  M in k a  in  S la v k a  

z d ru ž in o  in  o s ta lo  so ro d stv o

V naših srcih bolečina, 
ostal nate je spomin na dni, 
ko skupaj srečni smo bili.

l y Z A H V A L A

f t . - '

O b  bo leč i izgu b i d r a g e g a  m o ža , o če ta  in  

sta re ga  o če ta

■ • -  . .  ^ JOŽETA
KRAJNCA

iz  G o t o v e l j

se z a h v a lju je m o  vsem  d o b rim  lju d e m  za p o m o č , za  d a r o v a 
no  c v e t je , sv eče , sv. m aše  in z a  iz ra ze  so ža lja . 

P o s e b n o  se z a h v a lju je m o  šo fe r je m , g a s ilc em , p e v c e m , o b e 
m a  g o v o rn ik o m a , g . d e k a n u  za  o p ra v lje n  o b r e d  in v sem , ki 

ste ga  po sp rem ili na n je go v i z ad n ji po ti.

V  g lo b o k i žalosti: vsi n je g o v i

iz P o l jč  p ri B ra s lo v č a h

se isk ren o  z a h v a lju je m o  v s e m 's o ro d n ik o m , s o s e d o m , p r i ja 
te ljem  in zn an cem  za  d a ro v a n o  cve tje , sv eče , z a  sv . m aše  in  

iz re čen o  soža lje .
P o s e b n o  se z a h v a lju je m o  g. žu p n ik u  Z id a n šk u  za  o p ra v lje n  

o b r e d , g o v o rn ik u  in  p e v c e m  ter v sem , k i ste  g a  po sp rem ili  
na  n je g o v i z ad n ji poti.

V s i  n je g o v i

Z A H V A L A
O b  b o leč i iz gu b i d ra g e g a  m o ža , o če ta  in  

d e d k a

. MARJANA 
UTRANKARJA

iz  Š em p e tra

se isk re n o  z ah v a lju je m o  v sem  s o ro d n ik o m , so s e d o m , zn a n 
c em  in  p r i ja te lje m , k i so  n am  p o m a g a li  v  težk ih  tren u tk ih , 
n am  izrek li so ž a lje , d a ro v a li  c v e tje , sveče  in  z a  sv. m aše  ter  

g a  v  tak o  v e lik e m  štev ilu  po sp rem ili n a  n je g o v i z ad n ji po ti. 
P o s e b n a  h v a la  k o lek tivu  D O  A E R O  in  A E R O  A R M  Š e m 
p e te r , g a s ilsk im  d ru štvo m , k o le k t iv o m a  F I J A V Ž  I N  Z L A 

T I  » D « ,  g o v o rn ik o m  in g. žu p n ik u  z a  o p ra v lje n  o b r e d .

Ž a lu jo č i :  ž en a  M a r i ja ,  h ček ra  M o jc a  z E rn e s to m , vn uk  

A le n  in  o sta lo  so ro d s tv o

Z A H V A L A
O b  b o le č i  izgu b i d ra g e  m am e

MATILDE 
OBLAK

iz Z a b u k o v ic e  91

se z a h v a lju je m o  so ro d n ik o m , s o s e d o m , lv a n č k u  R o jc u  in  

L a p a jn o v im  za  p o m o č , znan cem  za  iz re čen o  so ža lje  in d a r o 
v a n o  c v e t je , te r  v sem , k i ste jo  p o sp re m ili n a  n jen i z ad n ji  

poti.
P o s e b n a  h v a la  k o lek tivu  K e ra m ik e  L ib o je ,  g o d b i  iz L ib o j ,  
D ru š tv u  u p o k o je n c e v  L ib o je ,  g o v o rn ik o m a  g . M lin a r ič u  in  

Iv a n u  G r o b e ln ik u ,  M a r ja n u  Š to rm a n u  in  g . M a s tn a k u  iz  K S  

G r iž e ,  Z B  G r iž e  in  g . ž u p n ik u  za  o p ra v lje n  o b r e d .
V s e m , k i ste n am  k ak o rk o li p o m a g a li ,  še  en k ra t  isk ren a  

h va la .

V s i  njitjem^

Z A H V A L A

O b  bo leč i iz g u b i d ra g e  ž en e , m a m e  in  

b a b ic e

MARIJE 
ALOJZIJE 
VEDENIK

iz  D o b r t e š e  vasi 25

se z a h v a lju je m o  v sem , k i so  soču stova li z  n a m i, n am  izrazili 
so ž a lje , d a ro v a li  cve tje , s v e čk e  in za  sv. m aše .

H v a la  tud i v se m , k i ste  jo  v  tak o  v e lik e m  štev ilu  p o sp rem ili  
n a  n jen i z ad n ji po ti in  g . ž u p n ik u  za  o p ra v lje n  o b r e d .

Ž a lu jo č i :  m o ž  F ran c i, s in  J o ž e  in  h č e rk a  M a r i ja  

z d ru ž in am a

Pomlad se na zemljo vrne, 
petje slavcev se zbudi, 
v cvetje zemlja se zagrne; 
zame pa pomladi ni. (S. Jenko) 

Z A H V A L A

O b  b o le č i  iz g u b i d ra g e  ž en e , m a m e  in  

sta re  m a m e

MARIJE 
OGRADI

T ra tn ik o v e  M ic i  iz L a tk o v e  vasi

se z a h v a lju je m o  v sem , ki ste  se p o s lo v ili  o d  n je , d a ro v a li  
v e n ce , cv e tje  in sv eče , j o  p o sp re m ili n a  n jen i z ad n ji p o t i , in 

v se m , ki ste v  teh  težk ih  tren u tk ih  b ili  z n am i in z n am i  
delili b o le č in o .

H v a la  p e v c e m  S v o b o d e  P re b o ld ,  g ,  ž u p n ik u , g o v o rn ik u ,  
G D  L a tk o v a  vas  in  G D  G ro b l ja .

Ž a lu jo č i :  m o ž  F e rd o , sin  F e rd o  in  h če rk a  V e r a  
^^^^jJnjžinama^jiin^DaniJn^sLJii^sojojmelOadi^^^^

Z A H V A L A

O b  n en ad o m estljiv i izgu b i naše  d ra g e  

ž en e , m a m e  in  b ab ice

MARIJE 
ŠKAPIN

iz Š em p e tra  48

se z ah v a lju je m o  v sem , ki so  so ču stvova li z  n am i, n am  iz ra 
zili s o ž a lje , d a ro v a li  c v e t je , sveče  in  z a  svete m aše . 

H v a la  g . ž u p n ik u , g o v o rn ik o m a , p e v c e m  in  g o d b i  T T  P r e 
b o ld  te r  v sem , k i so  jo  p o sp re m ili n a  n jen i zadn ji po ti. 

Isk re n a  h v a la  d r . S trou h a lu  in  v se m , k i so  j i  la jša li b o le č in e ,  
še p o s e b n a  h v a la  sestri T a t ja n i V a le n č a k  z a  n adv se  p o ž r tv o 

v a ln o  p o m o č .

V s i  n jen i

Z A H V A L A

O b  izg u b i n aše  m a m e , b a b ic e  in  

p ra b a b ic e

NATALIJE
KOSIČ
r o j .  W e i s ,  iz  Ž a lc a

se z ah v a lju je m o  v sem  s o ro d n ik o m , so s ed o m  in o sta lim  

zn an cem  za  isk re n o  so ža lje , d a r o v a n o  c ve tje , sveče  in  v sem .
ki ste  jo  p o sp rem ili n a  n jen i z ad n ji poti.

Isk re n a  h v a la  d r . M a tk o v ič u , se stram  in  p a tro n ažn im  se
stram  za  izk azan o  p o m o č  ter g . žu p n ik u  z a  o p ra v lje n  o b r e d .

H č e rk a  z d ru ž in o

Z A H V A L A

V  težk i b o le z n i, a  k lju b  tem u  se  

sp ra šu jem o , z a k a j, n as je  z ap u stila  n aša  

d o b r a  m am a

ANA
ZADOBOVŠEKI

iz  T rn a v e

Z a  v so  p o m o č  v  na jtež jih  tren u tk ih  in  z a  iz re čen o  s o ž a lje ,  
d a ro v a n o  cve tje , sveče  in  z a  sv . m aše  se  z a h v a lju je m o  so 
ro d n ik o m , p r ija te ljem  in zn an cem  ter  v sem , ki ste j o  p o 

sp rem ili n a  n jen i z ad n ji po ti.
Isk re n a  h v a la  g a s ilc em , g o v o rn ik u , p e v c e m  in  g . k an o n ik u  

za  o p ra v lje n  o b r e d . Š e  p o s e b n o  se  z ah v a lju je m o  so s ed o m .

S in  R u d i,  sn ah a  Š te fk a  te r  v n u k a  M a t e ja  in  R u d i

Z A H V A L A

O b  n e n a d o m e stljiv i izgu b i n a šega  

d r a g e g a  in  p le m en ite g a

FRANCIJA 
RADIŠKA

iz  Ž a lc a

se  isk re n o  z ah v a lju je m o  v se m , k i ste g a  v  tak o  v e lik e m  

štev ilu  p o sp rem ili na n je g o v i z ad n ji p o t i , d a ro v a li  c v e t je  in  

sveče  te r  n am  izraz ili so ža lje .
H v a la  g o v o rn ik o m  g . P u n g a rtn ik u , S en icu  in K ro fliču  za  b e 
s e d e  s lo vesa , g . Z id a n šk u  in K o v a č e c u  z a  o p ra v lje n  c e rk v e n i  
o b r e d  in  le p e  b e s e d e , m o šk e m u  p e šk e m u  z b o ru  in  v s e m , ki 
ste n am  v  n a jtež jih  tren u tk ih  stali o b  stran i in  n am  p o m a 

g a li.

N je g o v i :  D o r ic a  in  S a v in a  z M a r ja n o m

Z A H V A L A

O b  izg u b i d r a g e g a  o č e ta , s ta re g a  o če ta  

in  p ra d e d k a

RUDOLFA
JELOVNIKA

iz M ig o jn ic  73

se iz  srca  z a h v a lju je m o  v s e m , k i s te  n am  p o m ag a li  v  težk ih  

tren u tk ih .
Isk re n a  h v a la  k o lek tivu  K e ra m ik e  L i b o je ,  g o d b i  iz  Z a b u k o 
v ic e , D ru š tv u  u p o k o je n c e v  G r i ž e ,  o b e m a  g o v o rn ik o m a , g o 
s p o d u  M a s tn a k u  in  g o sp o d u  ž u p n ik u  z a  izrečen e  b e s e d e  o b  

g ro b u .
P o s e b n a  h v a la  o se b ju  v is c e ra ln e g a  o d d e lk a  B o ln išn ic e  C e l je  

za  n e g o  in  la jšan je  b o le č in  v  z ad n jih  d n e h  n je g o v e g a  ž iv 
lje n ja .

H v a la  v sem , ki ste d a ro v a li  c v e t je , sveče  in  za  sv e to  m ašo . 

H č i B e r ta  z d ru ž in o

*



D a v k a r i j a  d .  d .
Tako bi verjetno imenoval 

delniško družbo, ki bi jo 
skupaj ustanovila jaz kot 
lastnik žiro računa in drža-

Prvomajske 
počitnice na 

Zreškem Pohorju
U G O D N E  C E N E

Družinski vikend 
paket na Rogli
samo 80  DEM

3-dnevni paket 
na Rogli 

samo 100 DEM

P rvom ajski osem dnevni 
družinsk i paket 

na Rogli 
samo 270 DEM

Prvom ajski osem dnevni 
družinski paket 

v apartm ajih  
Term e Zreče  

samo 270 DEM

Nudimo vam tudi možnost 
plačila na tri obroke/čeke/ 
Informacije in rezervacije: 
tel. 762-451 in 762-446 
Smuka na Rogli in kopanje 
v zimsko letnih bazenih 
Term Zreče

va, lastnica seznama davko
plačevalcev. Menim, da bi 
bila to zgledna firma. Cekini 
od davkov bi cingljali na moj 
žiro račun, državi pa se sto 
ali dvesto duš tako ne bi poz
nalo, saj mora imeti dovolj 
denarja, ko pa vsi njo prosijo 
zanj. V  zahvalo partnerju 
v  poslu bi potoval po svetu 
v spodobnem avtu in na vse 
grlo hvalil partnerja, t. j. dr
žavo in seveda njenega pred
stavnika, ministra Gasparija 
osebno. Nastalo bi zaenkrat 
majhno, pozneje srednje po
djetje, saj takšna hočemo, 
mar ne? Ko se doma pogo
varjamo o teh stvareh, zdaj 
ob veliki noči, in demokra
tično modrujemo, pravi že
na, da bi bilo morda celo bo
lje, če bi se nekako »olastni
nili«. Ha, se ji smejem, od 
tega pa ne moreš obogateti. 
Poglejte si danes gospodar
stvo, vse ena sama revščina. 
Od takšne fabrike, ki je stal
no v  zgubi ali, ne daj bog, 
celo na Koržetovem koritu, 
ne bo dobička. Z  drugimi 
stvarmi: šolami, bolnicami, 
cestami, vodovodi, komuna
lo so pa tudi sami stroški. 
Človek bi se s kruhom skre
gal, če bi se polastil česa 
takšnega. Bo menda še naj
bolje ustanoviti firmo iz na
slova.

Bodi dovolj mojih gospo
darskih razmišljanj, pojdimo 
k resnemu delu v  občinski 
parlament, kjer smo zasedali 
kar dvakrat. Na redni seji,
23. namreč, je bil zvezda 
programa proračun občine 
za leto 1993, ki je bil v  pred

logu težak milijardo in 18 
milijonov tolarjev. Na tem 
zasedanju proračun ni bil 
sprejet, kljub paniki in jadi
kovanju o blokadi vsega živ
ljenja v dolini. Sprejete pa so 
bile druge točke dnevnega 
reda. Šele zdaj je prišla na 
dan županova modrost, saj 
smo poslanci imeli še dober 
teden časa za sprejem prora
čuna in smo se s tem izma
knili kalvariji začasnega f i
nanciranja.

V  tednu dni smo imeli na
red novo sejo, in sicer nada
ljevanje prekinjene 22., tiste 
o odlagališčih in nekaterih 
kadrovskih popopranih za
devah, ter novo zasedanje,
24. namreč, tu je bila edina 
točka dnevnega reda prora
čun občine. Na tem mešanem 
zasedanju pa je blestel mini
ster za urejanje prostora, ki 
je skupaj z županom od po
slancev izvlekel sklep, ki ni 
ne krop ne voda, ne tič ne 
miš. Problemi deponije se 
odlagajo, kot se nalagajo 
smeti na polno smetišče na 
Ložnici. Vendar smo poslan
ci ob tej diplomatski spret
nosti dobili zaupanje v orga
ne oblasti in ne da bi trenili 
z očesom sprejeli proračun 
takšen, kot je bil predlagan 
prejšnjikrat.

*
O davkih in prihodkih pre
računa ne bom govoril, če 
hočem, da bodo davkarji pri
stali na delniško družbo iz 
naslova.

Poslanec 61

i n j s k a
M o ja  d o l in a

V raznovrstni gostinski ponudbi je imenitno odkriti kaj novega, drugačnega. Prav zaradi 
tega'se v okrepčevalnico Pri zlatem  klobuku v Veliki Pirešici, pri šoli, gostje radi vračajo, 
saj jih tja privabljajo zvoki country glasbe, okusne konjske specialitete, drugačno okolje, 
prijazni ljudje in sproščeno vzdušje. Sem se vselej radi vračajo m otoristi, kolesarji, šport
niki in vsi, k i imajo radi drugačnost. Okrepčajo se, se osvežijo s sladoledom  ali poskusijo 
hišne specialitete, nato pa nadaljujejo pot in odkrivajo lepote kraja, ki se je v  zadnjem času  
zelo razvil.

Tako je torej Pri zlatem  klobuku, če vas pot morda zanese tam okoli, spoznajte njihovo
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Pozor, semafor!
To opozorilo najbrž ni odveč voznikom, ki so bili doslej navajeni, da je v križišču pri 

Gasilnem domu v Žalcu utripala le rumena luč. Za semaforizirano urejanje prometa so se 
v  Žalcu odločili predvsem zaradi nespoštovanja hitrosti vožnje, izredno gostega tranzitnega 
prometa in pogostih trčenj. Da je bila odločitev pravilna, potrjuje tudi podatek, da 
karambolov na tem mestu ni več, bolj varni pa so tudi pešci. jk

Turistične zanim ivosti
Magistralna cesta, na kateri je vedno več tranzitnega prometa skozi Savinjsko dolino, 

daje na začetku turistične sezone kaj klavrno podobo. Ko se pripeljete iz ljubljanske smeri, 
lahko v Ločici pri Vranskem nasproti gostišča Hmezad najprej opazite zapuščen avto, ki na 
tem mestu sameva že več mesecev, smeti in odpadki pa spominjajo na balkanske navade. 
Nič bolje ni na žalski obvoznici, kjer nikogar ne moti divje in zanemarjeno izogibališče, ki 
ga sedaj krasi tudi zapuščen osebni avto. Cestno podjetje Celje, ki je upravljalec zemljišča 
ob cesti, se sicer izgovarja na pomanjkanje denarja inipristojnosti, dokaz, da o odnosu do 
okolja ne govorimo.


